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انتخابات پرشور نظام جمهوری 

اسلامی را بیمه می کند
عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام گفت:اگر انتخابات درســت، 
سالم و پرشــور برگزار شود، نظام 
جمهوری اسلامی را بیمه می کند 
و باعــث خواهــد شــد کارهــای 
ضدانقــلاب داخلــی و خارجــی 
تاثیرگذار نباشد. ما باید سعی کنیم 
مطابق خواســته های مردم عمل 

کنیم.  سیدمحمد صدر ، در ...

دادستان کل کشور تاکید کرد:
جلوگیری از رانت خواری

با شفافیت در اطلاعات بورس
دادســتان کل کشــور گفت: اگر 
فعالیت ســازمان بورس شــفاف 
از  نمی تواننــد  عــده ای  باشــد 
اطلاعات پشــت پرده اســتفاده 
کنند. حجت الاسلام و المسلمین  
منتظری در مراسم افتتاح شورای 
حل اختلاف شعبه تخصصی بازار 
ســرمایه بیان کرد: امروز شــاهد 
افتتاح اولین شعبه شورای حل ...
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برای رفع مشکلات در کنار صاحبان  و مدیران استان  تاکید کرد؛ مسئولان  استاندار قم 
صنایع و تولید کنندگان باشند. سید محمدتقی شاهچراغی در جلسه بررسی مشکلات و 
موانع پیش روی صنعتگران گفت:مدیران و مسئولان باید پیش از مراجعه تولید کنندگان به 
دنبال حل و رفع مشکلات آن ها باشند و با عزم جهادی خود مشکلات را از میان بردارند.   وی 
افزود: صاحبان صنایع باید مدیران و مسئولان را در کنار خود ببینند و موضوعات و موانعی 
که در جریان فعالیت های تولیدی به وجود می آید را در هماهنگی کامل بین یکدیگر حل کنند. 

استاندار همچنین بر استفاده هرچه بیشتر از ظرفیت بخش خصوصی و همچنین ...

نماینده سازمان سنجش در قم گفت: در مجموع تعداد 1۶ هزار و ۵۵3 داوطلب از این استان 
در کنکور سراسری تیرماه شرکت کردند که از این میان تعداد ٩ هزار و ٩۶7 نفر داوطلب خانم 
و ۶ هزار و ۵8۶ نفر داوطلب آقا هستند که در پنج گروه آزمایشی رقابت می کنند. عباس حبیب 
این داوطلبین در روزهای چهارشنبه و پنجشنبه هفته  زاده در گفت وگویی اظهارداشت : 
جاری 1۴ و 1۵ تیرماه در پنج گروه آزمایشی ریاضی، تجربی، انسانی، هنر و زبان های خارجی با 
یکدیگر به رقابت خواهند پرداخت. وی افزود: از استان قم در گروه آزمایشی ریاضی از مجموع 

2 هزار و 18۴ داوطلب ۶٩٩ نفر خانم و یک هزار ۴8۵ نفر آقا، در گروه آزمایشی تجربی از ...

استاندار قم تاکید کرد؛
لزوم همراهی مسئولان برای رفع مشکلات صنایع و تولید

نماینده سازمان سنجش در قم خبرداد:
شرکت بیش از ۱۶هزار داوطلب قمی در کنکور سراسری
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آیت الله سعیدی: 

شوراهای شهر 
جریانی عمل نکنند

8

1

مدیرکل هواشناسی استان قم خبرداد:

 وزش بادشدیدو گردوغبار از دوشنبه شب تا جمعه
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فرمانده انتظامی استان در دیدار با شهردار قم :

پیشرفت  شهر قم مشهود است
گشت های آشکار مبارزه با موادمخدر در محلات قم آغاز می شود

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران خبر داد:

برگزاری کاروان بزرگ شادی »غدیر تا ظهور« در هشتمین سال

فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به اینکه تغییرات شهر قم 
در سال های اخیر مشهود است گفت: شهروندان از عملکرد 
یاد می کنند.  سردار  به نیکی  شهرداری در سال های اخیر 

محمدرضا میرحیدری در دیدار با دکتر سقائیان نژاد و مدیران 
شهرداری قم، با اشاره به اینکه شهر قم در سال های اخیر 

گام های مثبتی به سمت توسعه در حوزه های مختلف ...

محمدعلی وکیلی: 
جهانگیری سرلیست احتمالی 
اصلاح طلبان در انتخابات است

نماینــده اصلاح طلــب مجلس 
دهم گفت: در تهران اگر بنا باشد 
یــک جریــان گفتمانــی نزدیک 
انتخابــات  وارد  اصلاحــات  بــه 
شود، چنین لیســتی احتمالا به 
سرلیستی آقای جهانگیری شکل 
خواهد گرفت و بعضــی از وزرای 
دولت ســابق و بعضــی از جوانان 
مثل آذری جهرمی و تعدادی از ... 2 22

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم خبر داد؛

الزام بانک ها به پرداخت
 2۷48 میلیارد تومان تسهیلات

 به بخش تولید
امام جمعه قم با تأکید بر اینکه شورای شهر باید سعی کند 
که جریانی عمل نکند، گفت: بهترین کار این است که انسان 
برای رضای خدا و خدمت به مردم کار کند بنابراین اصول گرای 
واقعی کسی است که از هر آدم با عرضه ای در جای خودش 

استفاده کند. آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار اعضای 
شورای شهر اصفهان که پیش از ظهر روزدوشنبه در سالن 
محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، با تبریک ایام دهه 
امامت و ولایت، اظهار کرد: در روایت نقل شده که مقصود از ...
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مراقب طاقتمان باشیم
 طاق نشود

این موضوع را جدی بگیرید که قرار نیست ما همیشه 
موفق باشیم – پیروز باشیم – همیشه حالمان خوب باشد 

و مشکلی نداشته باشیم – اصلا این مدل نگاه به زندگی نمیتواند بر مبنای واقعیت ها 
باشد حتی اگر حقیقت باشد ولی با واقعیت های زندگی جاری و ساری ما و سنتهای 

الهی در تضاد است.
پس فکر نکنیم که حتما باید در تمام موارد و مشکلات و مصائل زندگی ، فردی 
پیروز باشیم – یادمان باشد همیشه پیروزها ) که البته وجود ندارند ( هم اگر همیشه 
برنده باشند ، زندگی تکراری و کسالت باری خواهند داشت – پس مهم این هست که 
کاری نکنیم به مرحله ی "دیگه طاقت ندارم " برسیم . برای نرسیدن به این مرحله ی 
بسیار حساس که در حقیقت وصف آستانه ی تحمل و گشادی ظرف وجودی ماست 
، نکاتی را باید به کار ببریم: از سپرهای تدافعی که ذهن ما برای پنهان کاری درد ها 
و مشکلاتمان به صورت طبیعی جلو دیگران قرار میدهد ، نباید مدام استفاده کنیم. 
این مکانیزم های دفاعی و طبیعی را باید شناخت و درست از آنها استفاده کرد ، لزومی 
ندارد همیشه حال ما در مواجهه با دیگران عالی باشد ، گاهی باید خستگی ما را 
ببینند. اما خود ما نباید بی طاقت شویم. مغز به راحتی می تواند بدن را در حالت 
پرواز اتوماتیک قرار دهد ، و شاید روزها و بلکه ماه ها بدون مشکل پیش بروید ، اما به 
هر حال شما روزی با قصه ی فرود روبرو خواهید شد که در اینجا ، دیگر پرواز با خلبان 
اتوماتیک پاسخ نیازهای شما را نمی دهد ، و این مواجهه سبب میشود ، خستگی 
و دلمشغولی و سرآخر حالت دیگر طاقت ندارم سراغ شما بیاید. پس زیاد نباید از 
سپرهای مکانیزمهای دفاعی مغز برای هر پدیده ای استفاده کنیم. یادمان باشد 
خلبان خودکار ما که ناشی از تغییرات هورمونی در مواجهه با اضطراب و تشویش خود 
را نشان می دهد ، نمی تواند دایم این مسیر را طی کند و سرآخر روزی خسته می شود 
و این خستگی ناگهان شما را از کوره در خواهد برد و تمام میشوید. مشکلات عاطفی 
هم همینطور است. به عنوان مثال، ممکن است با شریک زندگی خود مشکلاتی 
داشته باشید، یا با همکار خود تنش پیدا کرده اید. شاید کسی را از دست داده اید و 
هنوز فرصتی برای رویارویی با خلاء آن نداشته اید. برخی افراد ترجیح می دهند بدون 
از سرگذراندن دوران سوگواری و تجربه اندوه به زندگی عادی خود بازگردند. یا مشکل 
با همسر خود را پشت گوش بیندازند، یا با همکار خود راجع به اختلافشان صحبت 
نکنند. آنها به خود می گویند "بهتر است به این موضوع فکر نکنم"؛ اما زمانی فرا می 
رسد که دیگر نمی توانند با آن کنار بیایند. پنهان کردن واقعیت چیزی جز عمیق و 
طولانی شدن مشکلات برای شما به ارمغان نمی آورد. شما خسته خواهید شد و 
بعد به سادگی نمی دانید چگونه با آن روبرو شوید. شما باید این فرصت را به خودتان 

بدهید که به بدنتان گوش کنید.
 چرا که غیرممکن است، همزمان با همه چیز کنار بیایید و برای مدتی طولانی خوب 
بمانید. بهتر است اول خودمان و استرس غالب بر روحمان را مدیریت کنیم ، هرگز 
نگذاریم کار بیخ پیدا کند که زمان هم مزید بر علتهای عدم کنترل ما بر رفتارمان شود 
، حالا اگر خدای ناکرده چنین شد ، و مدیریت شما شکست خورد ، سریع به خود فکر 
کنید و اصلا خود را مجبور نکنید ! اگر ذهن و بدنتان هشدار داد نمیتوانید ، حرفش 
را باور کنید و به خودتان اجبار تحمیل نکنید. بعد از این تسلیم شدن در برابر فرمان 
بدن ، حالا یادتان باشد که خود شما در اولویت هستید ، نه اتفاقات دیگر و بیرون از 
خودتان. بهتر است با خود صحبت کنید و بلند بلند مشکلاتتان را بررسی کنید – داد 
بزنید – عصبانی بشوید و با این کارها درست زمان بخرید. و در این زمان مکتبسه به 

تجزیه و تحلیل رویدادها بپردازید.
 این مرحله ، درست نقطه ی تسکین پذیری است و این تسکین ، مرحله ی حساس 
پیروزی است. بعد از این تحلی و همزمان با تسکین بوجود آمده ، شروع به حل و 
فصل مشکل خود کنید ، فرقی نمی کند مشکل با همسر ، فرزند ، استاد دانشگاه 
و ... باشد یا یک مشکل خارج از کنترل مستقیم شما مثل از دست دادن یک عزیز 
و یا یک شکست عاطفی. حالا که راه حل را پیدا کردید ، خودتان و یا با مشاوره از 
متخصصین ، و سنجش عواقب ، تصمیم به اجرا بگیرید. اینکه به شدت رفتار کنید 
یا با ارامش ، همکی به میزان اتفاقاتی که بر شما گذشته است برمی گردد ، لیکن 
مراحل را درست طی کرده اید و روح و بدنتان می تواند بازیابی مجددی را سپری 
کند. با این سیکل و مواجهه با واقعیت ها بسته به میزان توان و دارایی و سن و سالتان، 
اولویت بندی های ذهنی شما به مرور ، شما را از رسیدن به مرحله ی "دیگه طاقت 

ندارم " رها می بخش

مهدی حاج محمود عطار*

مدیرکل هواشناسی استان قم  خبرداد:

 وزش بادشدیدو گردوغبار 
از دوشنبه شب تا جمعه 

مدیرکل هواشناسی استان قم گفت: پیش بینی می کنیم از دوشنبه شب تا روز 
جمعه شاهد وزش باد شدید و بروز گردو خاک در سطح استان باشیم.

مهران حیدری بنی اظهارداشت :پیش بینی می کنیم از دوشنبه شب تا روز 
جمعه شاهد وزش باد شدید و بروز گردو خاک در سطح استان باشیم.

وی افزود: بدلیل شرقی شدن جهت وزش باد احتمال بروز گردوغبار بیشتر شده 
است و به همین دلیل ما هشدار زرد را تا پایان هفته صادر کردیم.

در  گفت:  غبار  و  گرد  بروز  بدلیل  جاده ای  تصادفات  به  بااشاره  حیدری بنی 
افقی  این مدت شاهد کاهش دید  در  محور های شرقی قم مثل قم-گرمسار 

خواهیم بود که باید تدابیر لازم اندیشیده شود.
وی افزود: طی روز های آینده دمای هوا تغییر چندانی نخواهد کرد.

مدیر حوزه های علمیه گفت: هنرمندان حوزوی باید به دنبال تغییر معادلات جهانی 
هنر در دنیای معاصر باشند.

آیت الله علیرضا اعرافی در آئین اختتامیه نهمین جشنواره هنر آسمانی که در سالن 
همایش های بین المللی مدرسه علمیه امام کاظم)ع( برگزار شد، ضمن تبریک اعیاد، 

به واقعه غدیر خم اشاره کرد و اظهار کرد: غدیر خم مجموعه امتیازات مختلف است.
وی با اشاره به اینکه بیش از 20 نکته در معماری غدیر خم وجود دارد، مطرح کرد: 

قدرت ماندگاری موجود در داستان غدیر خم نخستین نکته قابل توجه است.
مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه موانع بسیار سختی در پیش استمرار پیام غدیر 
بود که پیامبر)ص( نسبت به این موضوع آگاهی داشتند، عنوان کرد: ابرهای فراوانی 
مقابل درخشش انوار غدیر قرار خواهند گرفت ولی رسول خدا)ص( داستان را به گونه ای 

معماری کردند که از این آفت ها به دور باشد.
وی با اشاره به اینکه از منظر روانشناسی قصه غدیر از مجموعه نکته ها تشکیل شده 
است، خاطرنشان کرد: این نکات منجر به این شد که غدیر در قرن های متوالی بماند 

و نورافشانی کند.
آیت الله اعرافی با بیان اینکه در موضوع غدیر هنر نیز نقش بزرگی ایفا کرد، تصریح 
کرد: تاریخ نگاری های غدیر و اشعار شاعران نیز در شکوفایی و ماندگاری غدیر تاثیرات 

بسیاری داشتند.
وی با اشاره به اینکه غدیر درآمیخته شده با هنر آسمانی و متعهد با شخصیتی که کانون 
هنر است، گره  خورده است، یادآور شد: هر موضوعی که در نهج البلاغه دنبال کنید 

خواهید یافت که این موضوع درآمیخته با هنر است.
مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه امیرالمومنین)ع( پیچیده ترین مفاهیم را در قالب 
اشعار هنری ارائه کرده اند، ابراز کرد: هنرمندان حوزه علمیه رسالتی که بر دوش دارند آن 

است که تمام معارف و گنج های اسلام را در قالب های هنری ارائه کنند.
وی با اشاره به اینکه در سنت عالمان دینی دیده ایم که نسبت به هنر توجه داشته اند، 

بیان کرد: حوزه باید مناسب با اقتضائات امروز این مسیر را ادامه دهد.
آیت الله اعرافی با بیان اینکه یکی از مهم ترین اضلاع تمام تمدن ها هنر است، اظهار 

داشت: هر تمدن برای عمق و وسعت بخشی نیازمند انواع مختلف هنر است.

وی با اشاره به اینکه امروز نیز یک پای استوار تمدن غرب در حوزه هنر است، مطرح 
کرد: متاسفانه در غرب هنری که دنبال می شود در اوج به عنوان جایگزین دین شناخته 

می شود.
لزوم توجه به هنر در برنامه هفتم توسعه دولت

مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه هنرمندان حوزوی باید به دنبال تغییر معادلات 
جهانی هنر در دنیای معاصر باشند، عنوان کرد: در هنرهای غربی نکاتی ازجمله شهوت 

و تکذیب عالم های غیب و قدسی مشاهده می شود.
وی با اشاره به اینکه انقلاب اسلامی ابعاد مختلفی دارد و بخشی از آن تحول در عالم 

هنر است، خاطرنشان کرد: این وظیفه بزرگ بر عهده هنرمندان حوزوی است.
آیت الله اعرافی با بیان اینکه در حوزه اقداماتی در عرصه هنر انجام شده ولی کم بوده 

است، تصریح کرد: در برنامه توسعه هفتم دولت نیز باید شاهد توجه ویژه به هنر باشیم.
وی با اشاره به اینکه اتصال هنرمندان حوزه با هنرمندان دانشگاه باید دنبال شود، 
یادآور شد: جامعه هنرمندان ایران و هنرمندان حوزه در کنار اقشار مختلف اقدام توهین 

به قرآن کریم را محکوم کرده از سازمان ملل انتظار برخورد دارند.

آیت الله اعرافی:

رسالت هنرمندان حوزوی تغییر معادلات جهانی هنر است

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید در پیامی 
ضمن محکومیت قرآن سوزی در کشور سوئد، از بزرگان 
همه ادیان و مذاهب و نهادهای بین المللی خواست 
که این حرکت را محکوم کرده و برای جلوگیری از تکرار 

چنین اعمالی تلاش جدی کنند. 
در پیام این مرجع تقلید آمده است: بار دیگر کردارِ 
زشتِ توهین به مقدسات مسلمانان با سوزاندن قرآن 
و  گردید  تکرار  اروپایی  کشورهای  از  یکی  در  کریم 
رسمی  مجوز  با  و  بیان  آزادی  نام  با  گذشته  همچون 
دولتی که در قلمرو آن مسلمانان زندگی می کنند به 
وقوع پیوست. پیام حاکی است: نتیجه چنین نمایش 
به دوگانگی معیارهای کشورهای  ننگینی، اطمینان 

غربی در دفاع از آزادی و احترام به مقدسات همنوعان 
است  مسلمانان  حقوق  رعایت  در  آنان  دروغگویی  و 
که چگونه حقوق نزدیک به 2 میلیارد مسلمان توسط 
تعدادی اندک و با حمایت دولتی کوچک پایمال می 
یافته  ادامه  پیام  برنمی آورند؟  دم  آن  مدعیان  و  شود 
است: مسلما با چنین کارهای سخیف و زشتی نه تنها 
آسیبی به ساحت مقدس قرآن کریم و دین نورانی اسلام 
وارد نمی شود، که بر ابراز ارادت مسلمانان به این کتاب 
آسمانی افزوده، اتحاد آنان را در مقابل دشمنان اسلام، 
های  انسان  قلوب  و  سازد  می  تر  منسجم  و  پایدارتر 
پاک و پی جوی حقیقت را به آشنایی با اسلام متوجه 
می نماید. همین هراس، از رشد و گسترش اسلام در 

میان جوامع انسانی است که این بیچارگان را به چنین 
کارهایی واداشته است. آیت الله مکارم شیرازی در این 
بزرگان  از  جنایت،  این  محکومیت  ضمن  ضمن  پیام 
همه ادیان و مذاهب و نهادهای بین المللی خواسته 
است این حرکت را محکوم کرده و برای جلوگیری از 
تکرار چنین اعمالی تلاش جدی نمایند و از مسئولان 
مهیا  را  جسارت ها  اینگونه  فضای  که  کشورهایی 
می کنند، می خواهد با احترام به حقوق مسلمانان و 
همه ادیان و التزام به قوانین انسانی، عاملان این کردار 
زشت را مواخذه نمایند والا طولی نخواهد کشید که 
دود این اعمال در چشم خود آن ها خواهد رفت و در آن 

هنگام دیگر فرصتی برای چاره جویی نخواهد بود.

آیت الله مکارم در واکنش اهانت به قرآن کریم؛

همه ادیان و نهادهای بین المللی اهانت به ساحت قرآن را محکوم کنند

آیین اختتامیه نهمین جشنواره هنر آسمانی عصر یکشنبه در سالن همایش های مدرسه 
علمیه امام کاظم )ع( قم برگزار شد.

آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید در پیامی به آیین اختتامیه نهمین جشنواره 
هنر آسمانی آورد: در طول سال هایی که بر عمر با برکت حوزه های علمیه گذشت، تلاش 
ها و مجاهدت های علمی و اجتماعی علمای گران قدر، توانست در ابعاد مختلفی از حضور 
اجتماعی حوزویان را رقم زند و طلاب و مبلغان دینی از ابزارهای گوناگون برای تبلیغ احکام و 
اعتقادات دینی استفاده کردند. این مرجع تقلید افزوده است: در سال های اخیر با توجه به 
رشد و توسعه ابزارهای هنری و رسانه ای و شیوع استفاده از آن ها توسط آحاد جامعه، بار دیگر 
طلاب و فضلای حوزه با پشتوانه های علمی و فقهی بزرگان مکتب تشیع از ظرفیت های نوین 

تبلیغی بهره برده و به عرصه هنر دینی توجه ویژه کرده اند.
آیت الله نوری همدانی در ادامه پیام خود یادآوری کرد: جشنواره هنر آسمانی دورنمایی از 

حضور موثر هنرمندان حوزوی در عرصه های نوین تبلیغی و زمینه ساز کشف استعدادهای 
فرهنگی هنری حوزویان و همگرایی و ارتقاء جایگاه و تاثیرگذاری آنان است و می تواند علاه بر 
توسعه عرصه های مختلف تبلیغی ، هنر متعالی را که برآمده از اندیشه و تفکر عمیق و والای 
دینی است به منصه ظهور برساند و کام تشنگان معارف الهی را با بهره گیری از آثار و محصولات 

هنری فاخر و ارزشمند سیراب کنند.
ارسال ۱۶۷۷ اثر به جشنواره نهم هنر آسمانی

همچنین معاون تبلیغ حوزه های علمیه کشور در این آیین اظهار داشت: فراخوان جمع 
آوری آثار جشنواره نهم هنر آسمانی آذر سال گذشته اعلام شد و موضوعات حکومت اسلامی 
و لایت فقیه، تبیین دستاوردهای انقلاب اسلامی، حجاب و عفاف، مسجد در تراز انقلاب 
اسلامی از جمله موضوعات برگزاری همایش بودند و موضوع ویژه جشنواره نیز برای بخش 

ویژه ، یکصدمین سال تاسیس حوزه علمیه قم اعلام شد.

با تجلیل از برگزیدگان بخش های مختلف ؛
نهمین جشنواره هنر آسمانی در قم به کار خود پایان داد
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عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

مذاکرات ایران و آژانس طبق قانون
 اقدام راهبردی است

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با تاکید بر این که این کمیسیون 
به عنوان کمیسیون تخصصی بررسی موضوع فعالیت هسته ای ایران و تعامل ایران و 
آژانس گفت: طبق بررسی ها مذاکرات و توافق اخیر ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 

منطبق با قانون اقدام راهبردی بوده است.
فدا حسین مالکی در در مورد بررسی موضوع توافق اسفندماه ایران و آژانس بین المللی 
انرژی اتمی در کمیسیون اصل ۹0 قانون اساسی و اینکه ادعا شده خلاف قانون اقدام 
راهبردی است، گفت: هر آنچه که تاکنون در مذاکرات میان آژانس و حتی برجام مطرح 
بوده براساس قانون راهبردی )قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از منافع 
ملت ایران( بوده است و اگر هم طرف ایرانی  درخصوص مذاکرات  ملاحظاتی داشته در 
کمیسیون امنیت ملی و یا شورای عالی امنیت ملی مورد بحث و گفت وگو قرار گرفته است.
این نماینده مجلس، ادعای سخنگوی کمیسیون اصل نود مبنی بر اینکه توافق ایران 
و آژانس خلاف قانون راهبردی مجلس بوده است را رد کرد و گفت: تاکنون در کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس به عنوان کمیسیون اصلی و تخصصی بررسی این 

موضوع، چنین موردی مطرح نشده است.
نماینده مردم زاهدان با اشاره به برگزاری نشست مشترک کمیسیون امنیت ملی با رییس 
سازمان انرژی اتمی و علی باقری معاون سیاسی وزیر امور خارجه و مذاکره کننده ارشد 
هسته ای کشورمان اظهار داشت: این کمیسیون چندی پیش با دبیر شورای عالی امنیت 

ملی نیز جلسه داشت تا بتواند قضاوت درستی درباره این موضوع داشته باشد.
مالکی با اشاره به بیانات رهبر انقلاب در مورد حفظ خطوط قرمز موضوع مذاکرات 
هسته ای تصریح کرد: با توجه به تاکیدات رهبر انقلاب بعید می دانم در توافق ایران و 
آژانس خلاف قانون اقدام راهبردی عمل شده باشد زیرا رهبر انقلاب نیز بارها بر رعایت 

قانون اقدام راهبردی تاکید داشتند.
وی همچنین تاکید کرد که باید علت ورود کمیسیون اصل ۹0 مجلس به موضوع توافق 

ایران و آژانس بررسی شود.
 

معاون اجتماعی قوه قضائیه:

عدم توازن در توسعه مناطق شهری تاثیر 
منفی در زندگی مردم می گذارد

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه گفت: یکی از وظایف مهم قوه 
قضائیه همانطور که مقام معظم رهبری هم فرمودند موضوع پیشگیری از وقوع جرم و 

احیاء حقوق عامه است که این مباحث با یکدیگر ارتباط تنگاتنگ دارند.
اصغر جهانگیر افزود: موضوع احیاء حقوق عامه عمدتا توسط دادستانی کل دنبال 
می شود، به این معنا که در جایی که حقوق مردم در معرض تضییع قرار گرفته بتواند ورود 
پیدا کند و با برخورد به موقع اجازه ندهد حقوق مردم تضییع شود؛ پیشگیری از جرم هم 
به همین صورت است و تلاش می شود با شناسایی بسترهای وقوع تخلف و آسیب، برای 

کاهش جرائم در کشور تلاش شود.
جهانگیر تصریح کرد: به نظر می رسد این جلسات و ملاقات های مردمی می تواند نقش 
سازنده ای داشته باشد، به شرطی که این جلسات تشریفاتی نباشد و وقتی درد مردم 

شنیده می شود تا نهایت کار و حصول نتیجه کار دنبال شود.
وی اظهار کرد: باید خود را مسئول بدانیم که اگر یک نفر به عنوان ارباب رجوع در این 
دیدارها به ما مراجعه کرد، اگر حقی دارد به حق خود برسد و اگر حقی ندارد به او گفته شود 
به این دلایل حقی متوجه شما نیست؛ اگر جلسه ای برگزار شود و بعدا خدایی نکرده کار در 
میانه راه پیگیری نشود، می تواند آثار بسیار بدی داشته باشد و به نوعی باعث صدمه اعتماد 

عمومی و سرمایه های اجتماعی شود.
جهانگیر گفت: در دیدارهای مردمی که برگزار می شود، می توان نقش های اولویت دار 
را مشخص کرد، چرا که به دلائل مختلف یکسری مشکلات متراکم شده از سنوات قبل 
وجود دارد که بخشی از آن ها به دلیل نبود توازن در توسعه مناطق مختلف شهری بوده و 
بعضی مناطق محروم مانده اند و خدمات به آن ها به موقع داده نشده، بنابراین این مسئله 

در زندگی مردم تاثیر گذاشته است.
وی در ادامه افزود: از همین رو این محرومیت ها موجب نارضایتی مردم شده است و 
برای حل این مسائل چاره ای نیست جز اینکه بودجه مناطق محروم به صورت جهشی 

افزایش یابد.
 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام: 

انتخابات پرشور نظام جمهوری اسلامی
 را بیمه می کند

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت:اگر انتخابات درست، سالم و پرشور برگزار 
شود، نظام جمهوری اسلامی را بیمه می کند و باعث خواهد شد کارهای ضدانقلاب 
داخلی و خارجی تاثیرگذار نباشد. ما باید سعی کنیم مطابق خواسته های مردم عمل 

کنیم. 
سیدمحمد صدر ، در پاسخ به این سوال که آقای اژه ای اخیرا صحبت از امیدآفرینی و 
ترویج امید کردند و رهبری هم اعلام کردند که انتخابات پیش رو، سالم، رقابتی و پرشور 
باشد. تعبیرهای مطرح شده به چه شکل می تواند در انتخابات اجرایی شود، گفت: حضور 
فعال در انتخابات لازمه اش رضایت مردم بوده و برای راضی کردن مردم هم مشخص است 

که باید به نظرات و عقاید آنان احترام گذاشته شود و مورد توجه قرار بگیرد. 
برای راضی کردن مردم باید به نظرات و عقاید آنها احترام بگذاریم 

وی افزود: اگر مردم ببینند زمانی که رای می دهند، این رای در نحوه حکومت داری و 
تصمیم گیری ها موثر واقع می شود، حضور پیدا می کنند. اگر ببینند چنین چیزی وجود 
ندارد، حضور پیدا نمی کنند. مطالبی هم گفته شده برای آنکه انتخابات پرشور داشته 
باشیم مهم است. اگر انتخابات درست، سالم و پرشور برگزار شود، نظام جمهوری اسلامی 
را بیمه می کند و باعث خواهد شد کارهای ضدانقلاب داخلی و خارجی تاثیرگذار نباشد. 

ما باید سعی کنیم مطابق خواسته های مردم عمل کنیم. 
صدر در گفت وگو با ایلنا در پاسخ به این سوال که رهبری در انتخابات گذشته از تعبیر 
جفا در حق برخی کاندیداها استفاده کردند و گفتند که باید جبران شود. وظیفه شورای 
نگهبان برای عدم تکرار این مساله چیست، گفت:  وظیفه شورای نگهبان این است که 
مطابق قانون عمل کرده و نظارت استصوابی را که به نوعی گزینش قبل از رأی مردم است، 

کنار بگذارند.

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور:

طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس
 به انتخابات  امسال می رسد

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی گفت: 
پیش بینی ما این است که انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی با قانون 

جدید انتخابات برگزار می شود.
ولی الله بیاتی ،  اظهار کرد: شورای نگهبان و هیات عالی نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت ایراداتی را نسبت به برگزاری انتخابات تناسبی در تهران وارد دانستند اما در 
نهایت مجلس بر نظر خود یعنی برگزاری انتخابات به صورت تناسبی در تهران پافشاری 
کرد. نماینده مردم تفرش در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: اکنون این بخش از 
طرح به مجمع تشخیص مصلحت نظام رفته و انتظار می رود هرچه سریع تر تعیین تکلیف 

شده و به این دوره  از انتخابات مجلس برسد.
بیاتی تاکید کرد: پیش بینی ما این است که این طرح به انتخابات سال جاری می رسد و 

انتخابات اسفند ماه مجلس بر اساس قانون جدید برگزار خواهد شد.
 

ولایتی در گفت وگو با الجزیره:

از سرگیری روابط ایران و مصر موازنه 
جدیدی در منطقه شکل خواهد داد

مشاور رهبر معظم انقلاب در امور بین الملل از سرگیری روابط بین جمهوری اسلامی 
ایران و مصر را بسیار مهم دانست و گفت که از سرگیری روابط دو کشور با حضور عربستان 

موازنه منطقه ای جدیدی را شکل خواهد داد.
»علی اکبر ولایتی« مشاور رهبر معظم انقلاب در امور بین الملل در گفت و گو با شبکه 
الجزیره قطر با اشاره به افزایش سطح همکاری بین ایران و کشورهای چین و روسیه اظهار 

داشت:  روابط راهبردی بین ایران، چین و روسیه به تدریج شکل می گیرد.

عضو هیأت رئیسه کمیسیون حقوقی و قضائی مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه کسانی که مدعی حقوق 
بشر، آزادی عقیده و دموکراسی هستند باید به اعتقادات 
دیگران احترام بگذارند، گفت: اقدام سوزاندن قرآن در 
سوئد نشان دهنده این است که مستکبران درک کرده 

اند خطر کجاست.
با  حجت الاسلام محمدتقی نقدعلی در گفت و گو 
ایسنا در رابطه با محکومیت اقدام قرآن سوزی در کشور 
عالم  شیطنت  دم  بینیم  می  امروز  کرد:  بیان  سوئد 
استکبار در سوئد بیرون می زند و با تدابیر امنیتی اقدام به 
سوزاندن ورق های قرآن می کنند و اگر بخواهیم ماهیت 

این موضوع را بررسی کنیم باید گفت نشان دهنده این 
است که عالَم شیطانی و مستکبران درک کرده اند که 

خطر کجاست.
به  اقبال  و  قرآن  فرهنگی  امروز گسترش  افزود:  وی 
اسلام و آموزه های بلند کتاب خدا موجب شده است که 
این افراد احساس خطر کنند و از حماقتی که دارند فکر 
می کنند با سوزاندن ورق قرآن کریم و اهانت می توانند 
جلوی موج اسلام گرایی و اقبال به معارف بلند کتاب 
خدا را بگیرند که این موضوع اوج حماقت آنها را نشان 

می دهد.
نماینده مردم خمینی شهر در مجلس شورای اسلامی 

در عین حال خاطرنشان کرد: از طرفی نیز شاهدیم که 
عالم اسلام هم به این اقدام عکس العمل نشان داد و 
در کشورهای اسلامی به خصوص در عراق مسلمانان 
خشمگین سفارت سوئد را مورد حمله قرار دادند و در 
به  توهین  یقیناً  کردند.  تجمع  دانشجویان  نیز  تهران 
مقدسات از نظر قوانین بین المللی جرم است و قابلیت 
پیگیری دارد و حتماً کشورهای اسلامی اقدام خواهند 
کرد و ظاهراً قرار است که همایشی برای این موضوع 
در جده برگزار کنند تا در رابطه با پیگردهای قانونی و 
حقوقی اقدامات رسانه ای انجام دهند و جمع کشورهای 

اسلامی در این خصوص اقدام کنند.

عضو هیأت رئیسه کمیسیون حقوقی و قضائی مجلس:
 مدعیان حقوق بشر و دموکراسی باید به اعتقادات دیگران احترام بگذارن

تحولات فرانسه 
گزینه های پیش روی 

اعتراضات و اقدامات خشونت آمیزی که در حال حاضر 
در فرانسه در جریان است، تنها به دلیل اقدام پلیس این 

کشور در قتل یک جوان جزایری الاصل به نام نائل نیست؛ بلکه نتیجه تشدید خفقانی 
ناشی از گسترش ظلم و زور، نابودی دستگاه های امنیتی و شرایط معیشتی غیرانسانی 

مهاجران به ویژه از کشورهای عربی و اسلامی است.
فرانسه به دلیل تشدید این اقدامات تحریک آمیز یکی از مهمترین مراکز نژادپرستی، 
نفرت پراکنی و اسلام هراسی در قاره اروپا تبدیل شده و ترور نائل ۱۷ ساله توسط یکی از 
نیروهای پلیس به منزله انفجار این خفقان متراکم بود که به اوج خود رسیده و کنترل آن 

دشوار است.
این تحولات یک جنگ به تمام معنا است، با وجود استقرار ۴۵ هزار پلیس و نیروی 
امنیتی، اعتراضات برای پنجمین روز پیاپی ادامه داشت و تاکنون در این اعتراضات بیش 
از 2000 دستگاه خودرو آتش زده شده، صدها پاساژ تنها در پاریس غارت شده، 2000 
تن بازداشت شده و 200 نیروی پلیس زخمی شده اند. پیش بینی می شود در صورتی که 
این شرایط مهار نشده و اقدامات خشونت آمیز متوقف نشود، این آمار افزایش پیدا کند و تا 

زمان نگارش این متن نشانه ای از توقف این وضعیت وجود ندارد.
مهاجران در فرانسه به ویژه مهاجران عرب و مسلمان رفتارها و برخوردهای بسیار و 
انواع به حاشیه راندن ها و اقدامات تحریک آمیز را تحمل کرده و خشم خود را فروخورده 
و با دولت هایی همزیستی کرده اند که از طریق حمایت از کسانی که با کاریکاتورهای 
موهن به اعتقادات آنها حمله کرده و به پیامبر آنها اهانت می کردند و نیز استقبال گرم 
از اهانت کنندگان به قرآن کریم با طرح بهانه دروغین آزادی بیان، عامدانه به آنها اهانت 

کردند.
رژیم اشغالگر در  از جنایات  فرانسه  از آن جانبداری آشکار دولت های  خطرناک تر 
فلسطین اشغالی است، این دولت ها هرگونه اعلام همبستگی سیاسی و یا رسانه ای با 
قربانیان کشتارهای رژیم اشغالگر را به منزله حمایت از "تروریسم" و یهودستیزی دانسته 
و تریبون های رسانه ای خود را به روی حامیان این کشتارها و جلادهای آن و روایت های 
دروغین آنها گشودند و تریبون های خود را به روی دیگر رویکردهای حامی حق و عدالت، 
قطعنامه های سازمان ملل و دیدگاه هایی که با میراث انقلاب فرانسه در آزادی ها هماهنگ 

هستند، به طور کلی بستند.
زمانی که دولت های فرانسه با رد گذشته منفور استعماری خود، از عدالت در فلسطین 
اشغالی حمایت کرده، سیاست هایی را در حمایت از حقوق مشروع فلسطینی ها در پیش 
گرفته، با مهاجران همانند شهروندانی برخوردار از حقوق برخورد کرده، تا حد امکان از 
سیاست های به حاشیه راندن و تبعیض دوری کرده و تمامی شرایط ممکن را برای آسان 

کردن این همزیستی و ادغام فراهم می کردند، فرانسه امن تر و باثبات تر بود.
مساله تنها سیاست ها و اقدامات نژادپرستانه، به حاشیه راندن ها و نفرت پراکنی و 
اسلام هراسی نیست؛ بلکه بازگشت تاسف بار به گذشته استعماری و میراث آن در برخورد 
با مهاجران در فرانسه از ساکنان همان مستعمره های قدیم و نیز مداخله سیاسی، نظامی و 
اقتصادی به شکلی خونبار و ویرانگر در امور اصلی کشورشان است، آیا این دولت نیکولای 
سارکوزی نبود که مداخله نظامی در لیبی را رهبری کرده و جنگنده های ناتو را برای بمباران 
شهروندان بی دفاع و کشتن ده ها هزار تن از آنها به بهانه حمایت از "انقلاب" و تغییر رژیم 
دیکتاتوری فرستاد و در ادامه برای ما روشن شد که واقعیت کاملا متفاوت است و هدف 
غارت منابع نفت و گاز و ناکام گذاشتن پروژه معمر قذافی برای چاپ دینار آفریقایی با 

پشتیبانی طلا و مقابله با نفوذ استعماری پیش رونده به سوی قاره سیاه است.
آیا این دولت فرانسه نبود که گروهی را با عنوان دوستان سوریه فرستاد و از طرح اعلام 
و اعزام هزاران شبه نظامی برای ویران کردن و تقسیم سوریه و قتل صدها هزار تن از مردم 

آن حمایت کرد؟
از نظر ما کوتاه ترین راه برای بازگشت آرامش به فرانسه و شهرهای آن با اعتراف جدی به 
اشتباه و تلاش برای تغییر تمامی سیاست ها و موضعگیری های حامی به حاشیه راندن ها، 
اسلام هراسی و نژادپرستی و نیز نهادینه سازی برابری و ارزش های عدالت و انسانیت آغاز 
می شود و در غیر این صورت این کشور در حالیکه شرایط اقتصادی آن رو به وخامت بوده و 
بدهی های آن دستکم به بیش از سه تریلیون یورو رسیده، به سوی جنگی داخلی کشیده 

خواهد شد.
ما که چند بار در این مقاله از اتهام نژادپرستی استفاده کردیم، فرانسه و دولت آن را متهم 
نمی کنیم، دفتر حقوق بشر سازمان ملل در بیانیه های رسمی خود بارها درباره تشدید این 
آفت هشدار داد و توقف اقدامات متجاوزانه و نژادپرستانه در حق حاشیه نشین های مناطق 

فقیر فرانسه را خواستار شد.
در پایان باید بگوییم، فرانسه و نه فقط امانوئل ماکرون، رئیس جمهوری آن، به عنوان 
حامی اصلی اسلام هراسی با چالش های بی سابقه ای مواجه است که امنیت و ثبات آن را 
تهدید می کند و این چالش ها به صورت آشکاری در انتفاضه کنونی محرومان این کشور و 
آن هم در بدترین برهه تاریخی آن از منظر سیاسی، اقتصادی و اجتماعی و حتی نظامی با 
توجه به مداخله مستقیمش در جنگ اوکراین منعکس شده و باید در اسرع وقت و پیش از 
آن که شرایط وخیم تر و گسترده تر شده و به سطحی غیر قابل کنترل برسد، به اشتباه های 

خود اعتراف کرده و برای جبران آنها اقدام کند.
جوان الجزایری کشته شده در فرانسه تنها کبریتی برای روشن کردن فتیله بشکه این 
خفقان گسترده بود و این انفجار دو گزینه را پیش روی فرانسه قرار داده؛ یکی اصلاح و 

تغییر سریع و دیگری جنگ داخلی محدود یا نامحدود و بی پایان.
تحلیلگر سرشناس جهان عرب

معاون قوه قضائیه مطرح کرد: 

»حمید نوری« گروگان است نه زندانی
معاون امور بین الملل و دبیر ستاد حقوق بشر گفت: آقای نوری یک گروگان است نه 
زندانی یا فردی که جرایمی را مرتکب شده باشد؛ زیرا زندانی بودن وی هیچ مبنای حقوقی 
و قضائی ندارد. کاظم غریب آبادی  درباره آخرین پیگیری ها از وضعیت »حمید نوری« 
اظهارداشت: پرونده آقای نوری کاملا سیاسی است و وضعیت این شهروند ایرانی را از 
طُرق مختلف سیاسی و قضائی پیگیری می کنیم؛ مشاوره های حقوقی برای وی فراهم 
کردیم و البته به صورت جدی به روند رسیدگی این پرونده معترض هستیم زیرا حقوق آقای 
نوری نقض شده است. وی با بیان اینکه فرایند رسیدگی در این پرونده عادلانه نیست، 
تصریح کرد: حقوق آقای نوری در دادگاه بدوی و تجدیدنظر نقض شده و جمهوری 
اسلامی ایران به لحاظ سیاسی، حقوقی و حقوق بشری پیام های خود را به سوئد رسانده 
است و در خواست ما این است که این شهروند ایرانی تبرئه و به کشور بازگردانده شود و 
تلاش های خود را ادامه می دهیم. معاون امور بین الملل قوه قضائیه تاکید کرد: سوئدی ها 
هیچ مستندی ندارند و فقط از یک گروهک تروریستی دفاع می کنند و به سوئدی ها توصیه 

می کنیم امنیت و منافع خود را قربانی دفاع از این گروهک تروریستی نکنند.
 

رئیس سازمان امور اداری و استخدامی :

اختیارات استانداران افزایش یافت
رئیس سازمان امور اداری و استخدامی  گفت :بخشی از انتصابات استانی با افزایش 
اختیارات و وظایف استانداران و با نظر مثبت آنها صورت می گیرد و نظارت بر این اختیارات 

با وزارت کشور خواهد بود.
میثم لطیفی در حاشیه جلسه روز یکشنبه شورای اداری به ریاست آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی گفت: امروز آیین نامه اختیارات استانداران و فرمانداران پس از 2۵ سال مورد 
بازنگری اساسی قرار گرفت. بر این اساس بخشی از اختیار انتصابات مدیران استانی با 
نظر مثبت استاندار صورت می گیرد. همچنین در این جلسه اختیارات استانداران از ۵0 
بند به ۷۵ بند افزایش یافت. رئیس سازمان امور اداری و استخدامی گفت: نظارت بر این 

اقدامات با وزیر کشور خواهد بود و هیأت وزیران هم این اختیار را دارد.

سخنگوی قوه قضاییه:

مهدی هاشمی پس از گذراندن ۷ سال 
حبس آزاد شده است

سخنگوی قوه قضاییه یادآوری کرد که مهدی هاشمی پس از گذراندن ۷ سال حبس 
از زندان آزاد شده است.

مسعود ستایشی درباره پرونده مهدی هاشمی که سال گذشته خبر آزادی او منتشر 
شده است، گفت: مهدی هاشمی ۱0 سال حبس داشت که ۷ سال آن را گذراند و مضافا 

محکومیت شلاق و  محکومیت جزای نقدی هم داشت که همه اجرا شد.
وی افزود: وکیل ایشان هم گفته بود که در مورد ۳ سال از محکومیتی که داشته می 
توانسته از تسهیلات ارفاقی تحت عنوان آزادی مشروط بهره مند شود و با استفاده از  آزادی 

مشروط و پس از گذراندن ۷ سال حبس از زندان آزاد شد.

رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت ایجاد انگیزه مثبت و سازنده در کارکنان اداری، 
برقراری عدالت در پرداخت حقوق و مزایا در ادارات را به عنوان یکی از مهمترین 
عوامل ایجاد انگیزه و افزایش بهره وری در ادارات ضروری دانست و خواستار 
اهتمام بیشتر به اجرای قانون ارتقای سلامت اداری و راه اندازی سامانه های 

یکپارچه اداری شد.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی ظهر یکشنبه در جلسه شورای عالی اداری با تاکید 
بر اهمیت ایجاد انگیزه مثبت و سازنده در کارکنان اداری، برقراری عدالت در 
پرداخت حقوق و مزایا در ادارات را به عنوان یکی از مهمترین عوامل ایجاد انگیزه و 

افزایش بهره وری در ادارات ضروری دانست.
رئیس جمهور با اشاره به تکلیف و تاکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر ایجاد تحول 
و چابک سازی در ساختار اداری کشور، در چارچوب ابلاغی سیاست های کلی 
نظام اداری، اتخاذ تصمیمات متقن و جدیت در اجرای آنها را لازمه ایجاد تحول 

در نظام اداری دانست.
آیت الله رئیسی همچنین به قانون ارتقای سلامت اداری به عنوان یکی از قوانین 
بسیار خوب و متقن، اما مغفول مانده در نظام اداری کشور اشاره و بر اهتمام بیشتر 

برای اجرای آن تاکید کرد.
رئیس جمهور راه اندازی سامانه های یکپارچه اداری را اقدامی بسیار مفید و 
موثر در ارتقای سلامت اداری دانست و در عین حال خاطرنشان کرد: در کنار 
به کارگیری تمام توان برای تکمیل هر چه سریع تر دولت هوشمند، ایجاد انگیزه 

مثبت و کافی در کارمندان هم باید مورد توجه ویژه قرار گیرد.
آیت الله رئیسی با تاکید دوباره بر اهمیت دو عامل ایجاد عدالت در پرداخت ها و 
ارتقای سلامت اداری، در ارتقای بهره وری نظام و سازمان اداره کشور، اقدامات 
انجام شده برای ایجاد تحول در نظام اداری و ارتقای بهره وری در دو سال گذشته را 
ناکافی دانست و بازنگری در تدابیر اتخاذ شده و اقدامات صورت گرفته برای تحقق 

این اهداف را خواستار شد.
رئیس جمهور همچنین بر ضرورت بهره گیری حداکثری از ظرفیت های سازمان 

اداری و استخدامی برای رفع موانع و مشکلات پیش روی ایجاد تحول و ارتقای 
بهره وری در نظام اداری کشور تاکید کرد.

در این جلسه همچنین با توجه به افزایش پیچیدگی های محیطی و سازمانی، 
بازنگری های صورت گرفته در آیین نامه قبلی اختیارات و وظایف استانداران که 
مربوط به سال ۱۳۷۷ بود، به تصویب رسید. بر این اساس اختیارات و وظایف 
استانداران ارتقا یافته و بخشی از انتصابات مدیران استان، حتما باید با اخذ نظر 

مثبت استاندار صورت گیرد و نظارت بر این اختیارات با وزارت کشور خواهد بود.
این مصوبه در راستای افزایش مسئولیت و مشارکت مسئولان استانی، شهری 
و مردم مناطق در حل مسائل و آبادانی کشور صورت گرفته که در قانون اساسی 
و همه رویکردهای نظام موضوعی کاملًا پذیرفته شده محسوب می شود و ساز و 
کارهای متنوعی برای آن در نظر گرفته شده که ارتقای جایگاه و هویت نهادی 

استانداری یکی از مهمترین این ساز و کارهاست.

در جلسه شورای عالی اداری صورت گرفت؛

تاکید رئیس جمهور بر برقراری عدالت در پرداخت حقوق و مزایا

نماینده اصلاح طلب مجلس دهم گفت: در تهران اگر بنا باشد یک جریان گفتمانی نزدیک 
به اصلاحات وارد انتخابات شود، چنین لیستی احتمالا به سرلیستی آقای جهانگیری شکل 
خواهد گرفت و بعضی از وزرای دولت سابق و بعضی از جوانان مثل آذری جهرمی و تعدادی از 

بانوان در این لیست قرار خواهند گرفت.
محمد علی وکیلی با اشاره به پیش بینی هایی که در رابطه با ورود شخصیت های مختلف در 
انتخابات پیش رو می شود، گفت: بنده فکر می کنم آقای لاریجانی در انتخابات مجلس امسال 

شرکت نخواهد کرد و معتقد هستم زمین بازی آقای لاریجانی ریاست جمهوری خواهد بود.
وی افزود: البته ممکن است ایشان به بعضی ها پیشنهاد یا مشورت بدهند که در شهرها 
و حوزه های انتخابیه مختلف برای انتخابات مجلس شرکت بکنند اما فکر نمیکنم خود آقای 
لاریجانی در انتخابات مجلس شرکت کند و ایشان در انتخابات ریاست جمهوری شرکت 

خواهند کرد.
وکیلی در پاسخ به اینکه چینش انتخاباتی اصلاح طلبان در انتخابات مجلس در سال جاری 

چگونه خواهد بود، گفت: در تهران اگر بنا باشد یک جریان گفتمانی نزدیک به اصلاحات 
وارد انتخابات شود، چنین لیستی احتمالا به سرلیستی آقای جهانگیری شکل خواهد گرفت 
و بعضی از وزرای دولت سابق و بعضی از جوانان مثل آذری جهرمی و تعدادی از بانوان در 
این لیست قرار خواهند گرفت. مدیرمسئول روزنامه ابتکار در گفت وگو با فارس درباره میزان 
مشارکت در انتخابات آتی نیز گفت: در حال حاضر که وضعیت مشارکت در انتخابات زیاد 
مناسب و خوشایند نیست، اما اگر در ماه های آینده شاهد یک فضای انتخاباتی، رقابتی و 
پرشور باشیم و نهادهای متولی انتخابات به بیانات رهبری در رابطه با انتخابات عمل کنند، 
ما شاهد بیش از 60 درصد مشارکت مردم در انتخابات خواهیم بود. وی در پایان گفت: علی 
رغم اینکه مردم از بعضی مسائل ناراحت هستند، اما همین مردم در این شش هفت ماهه 
سال گذشته فهمیدند که جمهوری اسلامی هیچ جایگزینی ندارد و هویت اپوزیسیون منفعت 
طلب خارج نشین برایشان روشن شد و مردم به درستی فهمیدند که محکوم به حفظ جمهوری 

اسلامی هستند و جمهوری اسلامی هم محکوم به اصلاحات است.

محمدعلی وکیلی: 
جهانگیری سرلیست احتمالی اصلاح طلبان در انتخابات است

عبدالباری عطوان*

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: روحیه الهی و از 
خود گذشتگی و این اراده و همت و حضور مردم مهم ترین 

رمز پیروزی ما در سخت ترین شرایط بوده است. 
و  شهدا  بزرگداشت  کنگره  در  قالیباف  محمدباقر 
سپاه  اطلاعات  حفاظت  سازمان  شهید  سرداران 
پاسداران انقلاب اسلامی بیان کرد: ما در دوران دفاع 
مقدس همکاری جمعی و ملی را به تمام معنای خود 
دیدیم. میدان دفاع مقدس میدان آزمایش و عبور از خود 
و همه تعلقات دنیایی بود. هر کسی با هر سبک زندگی، 
نگاه و با هر سلیقه ای و از هر قشری در دفاع مقدس 
حضور پیدا کرد و پس از آنکه چند ماهی در میدان جنگ 
حضور داشت متحول شد. فضای جبهه فضای پاک و 

فضایی اخلاقی، با تقوا به همراه خرد جمعی، همکاری، 
همدلی، گذشت، دوستی و برادری به معنای واقعی خود 
بود. به همین دلیل با پیروزی و موفقیت بزرگ همراه شد.

وی در ادامه اظهار کرد: در کنار این روحیه که عامل 
پیروزی بود نقش دیگری وجود داشت و آن هم نقش 
مردم بود. شاید خود ما هم زمانی که این کارها را انجام 
می دادیم و تصمیم می گرفتیم خیلی متوجه این موضوع 
نگاه  موضوع  این  به  نیاز  یک  براساس  شاید  نبودیم. 
می کردیم ولی هرچه گذشت وقتی مردم در میدان دفاع 
مقدس حضور پیدا کردند دیدیم چه اتفاقی افتاد. در 
حقیقت بسیج تبلور عینی سازماندهی مردم در عرصه 
دفاع مقدس بود. آن همکاری و حرکت ملی و مجاهدت 

یکپارچه از خانه ها تا پشت خاکریزها پیروزی را رقم زد. از 
ساده ترین امکانات از سوی مردم فراهم شد. دفاع مقدس 
با یک حرکت جمعی و با چنین اراده ای از خانه ها تا پشت 

خاکریزها ادامه پیدا کرد. 
خاطرنشان  ادامه  در  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
بنده چند روز گذشته در جمع اصناف صحبت  کرد: 
مقدس  دفاع  دوران  در  باشد  یادتان  گفتم  بنده  کردم 
همه اقشار چگونه به میدان آمدند. جوشکاری که درب 
و پنجره می ساخت به میدان آمد و لوله خمپاره و مهمات 
خمپاره ساخت آن روحیه الهی و از خود گذشتگی و این 
اراده و همت و حضور مردم مهم ترین رمز پیروزی ما در 

سخت ترین شرایط بوده است.

رئیس مجلس شورای اسلامی: 

حضور مردم مهم ترین رمز پیروزی ما در سخت ترین شرایط بوده است

دادستان کل کشور گفت: اگر فعالیت سازمان بورس شفاف باشد عده ای نمی توانند از 
اطلاعات پشت پرده استفاده کنند.

حجت الاسلام و المسلمین  منتظری در مراسم افتتاح شورای حل اختلاف شعبه 
تخصصی بازار سرمایه بیان کرد: امروز شاهد افتتاح اولین شعبه شورای حل اختلاف 
سازمان بورس و اوراق بهادار هستیم. ما وظیفه خود می دانیم در جهت تقویت این امر مهم 
در حد توان کمک کرده و در این خصوص حمایت و پشتیبانی دادستانی کل کشور انجام 
شود. حجت الاسلام و المسلمین منتظری تاکید کرد: جایگاه سرمایه و ثروت و اقتصاد در 

جامعه بسیار مهم و بی بدیل است.
وی افزود: سازمان بورس سازمان بزرگی با قوانین و مصوبات مختلف است تا سرمایه های 
خرد و کلان افرادی که خودشان اهل داد و ستد و سرمایه گذاری نیستند را به نمایندگی 

از سهامداران کار گیرند.
دادستان کل کشور افزود: سازمان بورس موظف است تعیین کند که کدام شرکت هایی 
وارد بورس شوند. طبق مقررات یک شرکت برای اینکه سهام خود را در بورس عرضه کند 
باید مدتی را در فرابورس باشد. فرابورس محلی است که یک مرحله آزمایشی طی شود 
و شرایط شرکت بررسی شود اگر شرایط شرکت مناسب بود اجازه ورود به بازار بورس به 

شرکت داده می شود.
وی افزود: مدیران بورس آن زمانی موفق خواهند بود که اولا اجازه ندهند سرمایه افراد در 
مسیری قرار بگیرد که سهامداران متضرر شوند و دوما از کسانی که با ترفند ها و اطلاعاتی 

که در پشت پرده در اختیار دارند و رانت اطلاعاتی دارند، به دنبال بر هم زدن نظام بازار 
سرمایه هستند جلوگیری کنند.

دادستان کل کشور ادامه داد: تلاش زیادی انجام شد تا سازمان بورس شفاف شود. اگر 
شفاف سازی وجود داشته باشند عده ای نمی توانند از اطلاعات پشت پرده استفاده کنند 

و یک شبه میلیارد تومان به جیب بزنند و هزاران نفر به زمین بخورند.
دادستان کل کشور خطاب به مسئولان و فعالان در سازمان بورس، اظهار کرد:مسئولان 
بورس امانتدار ۱2 میلیون سهامدار عادی هستید و این کم جمعیتی نیست، شما امانتدار 

حدود ۵0 میلیون سهامدار عدالت هستید.
وی با بیان اینکه حدود 60 میلیون نفر از افراد از مبالغ جزیی تا میلیاردی به دو جهت در 
بورس سرمایه گذاری کردند، گفت: در وهله اول سرمایه های در بورس به درستی هدایت 
شود و در وهله دوم نیز افراد بتوانند از محل درآمد این داد و ستد، سهامداری و سرمایه 

گذاری به زندگی خود ادامه دهند.
حجت الاسلام و المسلمین منتظری با اشاره به این امانتداری و اهمیت آن و مسئولیت 

خطیر در قبال آن، تصریح کرد: امانتداری بسیار سخت و دشوار است.  
وی افزود: در حین انجام این داد و ستد ها و رفت آمد های سرمایه، گَه گاهی اختلافاتی 
پیش می آید و لازم است سازمان بورس برای رفع این اختلافات تدبیری کند؛ شاهد بودیم 
که در دوره های گذشته پرونده هایی که در معاونت حقوقی سازمان بورس تشکیل و به چه 

سرنوشتی دچار می شد.

دادستان کل کشور تاکید کرد:

جلوگیری از رانت خواری با شفافیت در اطلاعات بورس

اینکه  به  اشاره  با  بهادار  اوراق  بورس  سازمان  رییس 
بخشنامه مربوط به بحث نرخ خوراک گاز واحدهای تولیدی 
توسط دولت ابلاغ شد اما به سازمان بورس ابلاغ نشده 
است، گفت: با سامانه های نظارتی که در اختیار داریم، 

هرگونه استفاده از اطلاعات نهانی را بررسی خواهیم کرد.
»مجید عشقی« روز یکشنبهدر حاشیه مراسم افتتاحیه 
شعبه تخصصی حل اختلاف ویژه بازار سرمایه در جمع 
خبرنگاران در مورد نرخ خوراک تعیین شده برای گاز صنایع 
اعلام کرد: بخشنامه نرخ خوراک توسط دولت ابلاغ شد اما 

به سازمان بورس ابلاغ نشده است.
بخشنامه  این  استفاده کنندگان  کرد:  خاطرنشان  وی 
ناشرین بورس هستند که بخشنامه باید به نحو درستی به 

آن ها ابلاغ شود. عشقی ادامه داد: همچنین با سامانه های 
نظارتی که در اختیار داریم، هرگونه استفاده از اطلاعات 
نهانی را بررسی خواهیم کرد. رییس سازمان بورس تاکید 
کرد: اگر در این مورد، موضوع خاصی پیدا شود که افراد 
از اطلاعات نهانی استفاده کرده باشند، تشکیل پرونده 
خواهیم داد و به دلیل تخلف صورت گرفته به دادگاه معرفی 
خواهند شد. وی با بیان اینکه هنوز در مرحله رسیدگی قرار 
داریم، کدهای معاملاتی را مجدد بررسی خواهیم کرد، 
گفت: اکنون نظارت بر بازار سرمایه در حال رسیدگی به 
مسایل است. اگر مواردی از اطلاعات نهانی را کشف کنیم 
به طور حتم به بحث تخلفاتی آن رسیدگی خواهیم کرد و از 

لحاظ وقوع جرم، پیگیری ها انجام می شود.

عشقی در مورد خواسته سازمان بورس مبنی بر تعدیل 
ابتدا  از  بورس  سازمان  موضع  کرد:  اعلام  خوراک  نرخ 
مشخص بوده است. از زمانی که بودجه در مجلس مطرح 
شد، پیشنهادات خود را با توجه به برگزاری میز صنعت تهیه 
همواره  کرد:  اعلام  بورس  سازمان  رییس  کردیم.  ارایه  و 

پیگیر این موضوع بودیم و باز هم پیگیری خواهیم کرد.
عشقی در مورد نحوه برخورد با متخلفان اعلام کرد: نحوه 
برخورد، وابسته به ابعاد موضوع است؛ در این راستا که 
میزان سود آنها چقدر بوده  یا از چه میزان زیان جلوگیری 
کرده اند.   وی افزود: سلب صلاحیت و جریمه نقدی از نوع 
برخوردها خواهد بود و اسامی نیز بر اساس قانون مشخص 

خواهد شد.

رئیس سازمان بورس اوراق بهادار:

استفاده کنندگان از اطلاعات نهانی به دادگاه معرفی می شوند
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مطالعات نشان میدهد؛

مصرف کدام میوه ها با کاهش خطر زوال 
شناختی همراه است؟

فلاونول های  حاوی  سبزیجات  و  میوه ها  از  برخی  که  می رسد  نظر  به 
آنتی اکسیدانی از ابتلا به زوال شناختی محافظت می کنند. 

فلاوانول ها که نوعی فلاونوئید هستند، تقریبا در تمام میوه ها و سبزیجات 
همچنین در چای یافت می شوند.

با افزایش سن، مصرف حدود یک فنجان سبزی با برگ تیره به صورت روزانه 
با حفظ توانایی های شناختی قوی تر مرتبط است.

در این تحقیق فلاوانولی به نام کامفرول با بالاترین سطح حفاظت مرتبط بود. 
مواد غذاهای معمولی حاوی سطوح بالای کامفرول، لوبیا، چای، کلم پیچ، 

اسفناج و کلم بروکلی هستند.
فلاوانول دیگری به نام میریستین نیز ویژگی محافظتی داشت، اگرچه به 
اندازه کامفرول نبود. غذاهای معمولی حاوی سطوح بالایی از میریستین 

شامل چای، کلم پیچ، پرتقال و گوجه فرنگی است.
کوئرستین که در چای، سیب، کلم پیچ و گوجه فرنگی یافت می شود نیز در 

سطح پایین تر محافظت ایجاد می کند.
دکتر توماس ام. هالند، اولین نویسنده این مطالعه گفت: هیجان انگیز است 
که نتایج مطالعه ما نشان می دهد انتخاب رژیم غذایی خاص ممکن است 

منجر به کاهش سرعت زوال شناختی شود.
چیزی به سادگی خوردن میوه و سبزیجات بیشتر و نوشیدن چای بیشتر 
راهی آسان برای افراد است تا نقش فعالی در حفظ سلامت مغز خود داشته 

باشند.
برای این مطالعه، تقریبا ۱000 نفر بر اساس میزان فلاوانول در رژیم غذایی 

خود به گروه هایی تقسیم شدند.
بیشترین میزان فلاوانول مصرفی در این گروه، ۱۵ میلی گرم به صورت روزانه 

بود؛ مقداری که از یک فنجان سبزی های برگ دار تیره به دست آمد.
شرکت کنندگان در مطالعه به طور متوسط طی هفت سال پیگیری شدند و 

آزمایش های شناختی منظم انجام دادند.
را مصرف کردند،  بالاترین سطوح فلاوانول  که  افرادی  داد،  نشان  نتایج 

کمترین کاهش را در توانایی های شناختی خود تجربه می کنند.
نویسندگان این مطالعه توضیح دادند: »نتایج نشان می دهد که دریافت 
فلاونول ها و چندین ترکیب فلاونول در رژیم غذایی ممکن است با کاهش 
آهسته تر در ابتلا به زوال شناختی و توانایی های شناختی متعدد با افزایش 

سن همراه باشد«.

مصرف زیاد نمک چه بلایی سرتان می آورد؟

کارشناسان هشدار می دهند ؛

روبالشی از صندلی توالت فرنگی
 آلوده تر است! 

یک عدد روبالشی تنها ۷ روز پس از شست وشو می تواند میزبان ۳ میلیون 
باکتری باشد.این رقم حدود ۱۷ هزار برابر بیشتر از میانگین باکتری است که روی 

صندلی توالت فرنگی وجود دارد. 
یک روبالشی، تنها یک هفته پس از شست و شو می تواند میزبان سه میلیون 
باکتری باشد که حدود ۱۷ هزار برابر بیشتر از میانگین باکتری است که روی 

صندلی توالت فرنگی وجود دارد.
 این تحقیق همچنین تمیزی تشک ، ملحفه ها و روبالشی ها را بررسی کرده  و 
عوامل بیماری زای بالقوه ای که در ملحفه ها وجود دارند را تجزیه  و تحلیل کرده 

است.
موجودات  و  کنه   کنار  در  مرده  پوست  و  قارچ  انواع  حساسیت زا،  ترکیبات 
میکروسکوپی که روی سلول های پوست جدا شده از بدن وجود دارند از جمله 

ذرات آلوده ای  هستند که روی روبالشی ها یافت می شوند.
کارشناسان همواره هشدار می دهند که روبالشی ها باید به  طور منظم و بیش از 

یک بار در هفته تعویض شوند.
دکتر »هدلی کینگ« از نویسندگان این گزارش در این باره می گوید: هنگامی 
که به رختخواب می روید، ملحفه های خود را با سلول های مرده پوست، عرق، مواد 
آرایشی، لوسیون، مو و هر چیز دیگری که در طول روز به شما چسبیده است از 
جمله گرده گل، موی حیوانات خانگی تا کپک قارچی و ذرات خاک و باکتری و 

ویروس آلوده می کنید.
دکتر هدلی ادامه داد که کنه  از عرق و سلول های مرده پوست تغذیه می کند و 

زمانی که آنها را به رختخواب می برید به تکثیر آن ها کمک می کنید.
در واقع مطالعات گذشته هم نشان داده بود باکتری هایی که عامل بیماری  

هستند روی ملحفه های شسته نشده زندگی می کنند.
با وجود هشدارهای پزشکان مبنی بر ضرورت تعویض هرچند روز یک بار روبالشی 
و هر هفته ملحفه ها، برخی از افراد یک ماه یا بیشتر برای شستن ملحفه های خود 

صبر می کنند.
نظر سنجی موسسه گالوپ در انگلیس نشان داد که تقریبا نیمی از مردان هر 

چهار ماه یک بار محلفه های خود را تعویض می کنند.
 

مطالعات نشان می دهد؛

چاقی روند بهبودی پس از آسیب
 به سر را کُند می کند

چاقی عامل شناخته شده ای است که در بسیاری از خطرات سلامتی از دیابت 
گرفته تا سرطان نقش دارد، اما تحقیقات جدید نشان می دهد که ممکن است 

بهبودی پس از آسیب خفیف مغزی را نیز به تاخیر بیندازد.
به گفته محققان، التهاب سیستمیکی که چاقی می تواند در بدن ایجاد کند 

ممکن است یک عامل محرک در کُند شدن روند بهبودی باشد.
»شاون ایگل«، نویسنده اصلی این مطالعه و استادیار پژوهشی در بخش جراحی 
مغز و اعصاب دانشگاه پیتزبورگ، گفت: »دانستن این موضوع که فرد دارای چربی 
اضافی ممکن است شرایط بدتری داشته باشد، می تواند به عنوان نقطه شروعی 
برای یافتن درمان های هدفمند خاصی باشد که ممکن است برای کمک به بهبود 
آن فرد مفید باشد.« ایگل اشاره کرد: »به خوبی مشخص شده است که چاقی 

شدید توانایی های فکری را مختل می کند.«
ایگل مشاهده کرده بود بیمارانی که دارای چربی اضافی بدن بودند، دوران 

سخت تری برای بهبودی از آسیب های خفیف مغزی )mTBI( داشتند.
وی در ادامه می افزاید: »به خوبی مشخص شده است که التهاب بیشتر پس از 
آسیب مغزی با پیامدهای بدتر مرتبط است و چاقی اساساً یک بیماری التهابی 
است.« به گفته وی، »با این حال، هنگامی که یک بیمار التهاب مغزی طولانی 
مدت دارد، بهبودی می تواند به تأخیر بیفتد.« تیم تحقیق با بررسی دو نشانگر 
زیستی خون - پروتئین واکنشی C با حساسیت بالا )hsCRP( و پروتئین ششم 
اینترلوکین )IL-6( - که با افزایش التهاب سیستمیک و تحریک التهاب در بدن 
مرتبط هستند، توانستند سطوح التهاب را تعیین کنند. هنگام آزمایش بیماران، 
محققان دریافتند افرادی که چاق بودند، غلظت بالاتری از hsCRP در مقایسه با 
گروه کنترل در دو هفته و شش ماه پس از آسیب داشتند. آنها همچنین غلظت 
IL-6 بیشتری در دو هفته، شش ماه و ۱2 ماه بعد داشتند. محققان همچنین 
علائم بیماران را در طول 6 ماه و ۱2 ماه ارزیابی کردند و دریافتند که بیماران چاق 
مشکلات طولانی مدت دارند. به گفته محققان، مطالعه آینده می تواند مزایای 

کاهش وزن پس از mTBI را بررسی کند.

کارشناس گیاهان دارویی:

زنجبیل، گیاه مؤثر در جلوگیری از آلزایمر
کارشناس گیاهان دارویی گفت: آنتی اکسیدان ها نقش مهمی در حفاظت از 
سلول های مغز و کاهش التهاب در این ناحیه دارند از این رو مصرف زنجبیل نیز 

یکی از بهترین راه های تقویت حافظه با گیاهان دارویی محسوب می شود. 
صالح گلناری در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: این گیاه ماده ای به نام جینجرول 
در عصاره  خود دارد که منبع غنی از آنتی اکسیدان های مفید، از جمله ویتامین 

E،A و فسفر برای مغز است.
وی با بیان اینکه افزایش سن، تغذیه ناسالم، نداشتن فعالیت بدنی، نداشتن 
فعالیت ذهنی و فکری و … باعث از کار افتادن و مرگ سلول های خاکستری 
افزایش  تمرکز،  و  حافظه  تقویت  برای  زنجبیل  اثر  مهم ترین  افزود:  می شود، 
متابولیسم سلول های خاکستری، فعال نگه داشتن و حفظ چرخه  زندگی آن ها 
است. کارشناس گیاهان دارویی اذعان کرد: زنجبیل را می توانید به عنوان ادویه، 

به صورت دمنوش یا حتی به صورت قرص )ممورال( مصرف کنید.
گلناری با اشاره به تاثیر کندور در حافظه کودکان، خاطرنشان کرد: سعد کوفی 
این  تمرکزاست.  و  حافظه  افزایش  برای  گیاهی  داروی  قوی ترین  نیز  )جگن( 
گیاه منبع غنی  از اسیدهای چرب غیراشباع را درون خود دارد؛ لذا برای تغذیه  

سلول های مغز و عملکرد طبیعی آن ها ضروری هستند.
و  سروتونین  دوپامین،  کولین،  استیل  افزایش  با  جینجرول  است،  گفتنی 

اپی نفرین در مغز این سلول ها را به فعالیت تحریک می کند.

اسهال عارضه ای است که می تواند ناشی از باکتری، ویروس، دارو، غذا و یا انواع 
اختلالات گوارشی باشد و معمولا در تابستان بیشتر دیده می شود. علت اسهال 
هر یک از این موارد که باشد، یک سری از بایدها و نبایدها هستند که خوب است 
رعایت کنید تا حالتان بهتر شود. اسهال به این معنی است که سه بار یا بیشتر در روز، 
مدفوعتان شُل یا آبکی باشد. اسهال عارضه ای ناخوشایند است و همچنین اگر کنترل 
نشده رها شود می تواند خطرناک باشد؛ بنابراین هر کسی که دچار اسهال می شود 

می خواهد هر چه زودتر خوب شود.
نگران کننده ترین پیامد اسهال، کم آب یا دهیدراته شدن بدن است که این علائم را 
دارد: . تشنگی . سرگیجه . خستگی . ادرار تیره یا کمتر از معمول ادرارکردن . خشکی 

پوست
. کاهش انعطاف پذیری پوست

وقتی بدنتان آب زیادی از دست می دهد، مثل اتفاقی که در اسهال می افتد، شما 
الکترولیت های زیادی نیز از دست می دهید؛ یعنی مواد معدنی مهمی که در خون، 

ادرار، بافت ها و دیگر مایعات بدن وجود دارند.
هرچند دهیدراته شدن بدن، بزرگ ترین خطر اسهال است؛ اما تنها خطر آن نیست. 
اسهال اگر شدید باشد و بیشتر از یکی دو روز طول بکشد، عوارضی از جمله مشکلات 
کلیوی و ادراری رخ خواهد داد. اسهال شدید می تواند علامتی از یک عارضه جدی تر 
باشد، مثل بیماری کرون یا سندرم روده تحریک پذیر )IBS( و یا یک عفونت جدی. 
بایدها و نبایدهای زیر به کنترل اسهال و هر چه سریع تر بهترشدن حالتان کمک 

می کنند.
در مورد نوشیدنی ها وقتی که اسهال دارید:

مایعات فراوان بنوشید
یک قانون خوب در این مورد این است که هر وقت دفع آبکی دارید، حداقل یک 
لیوان آب بنوشید. آب، آبمیوه، نوشیدنی های بدون کافئین، آب مرغ یا آب گوشت 
نمک دار می توانند گزینه های خوبی باشند. نمک کمک می کند بدنتان با سرعت 

کمتری مایعات از دست بدهد و قند نیز کمک می کند بدنتان نمک را جذب کند.

به بدنتان گوش دهید و خودتان را مجبور به خوردن نکنید؛ چون علائمتان بدتر 
خواهند شد. به بدنتان در پیام هایی که می فرستد اعتماد کنید و همان اندازه بخورید 

که بدنتان بتواند تحمل کند
مایعات را داغ ننوشید

همه مایعات را با دمای اتاق بنوشید یا فقط کمی گرم. مایعاتی که خیلی گرم یا خیلی 
سرد باشند می توانند باعث تهوع شوند.

چای گیاهی بنوشید
تحقیقات نشان داده ترکیباتی از گیاهانی خاص می توانند به رفع ناراحتی گوارش 
کمک کنند. یک مطالعه نشان داد نوشیدن چای بابونه با بعضی از گیاهان می تواند 

اسهال را درمان کند.
کافئین یا یک سری از نوشیدنی ها را مصرف نکنید

کنند.  بدتر  را  اسهال  و  کرده  تحریک  را  گوارش  می توانند  الکل  و  کافئین 
نوشیدنی های حاوی شیره ذرت با فروکتوز بالا نیز می توانند دل درد را بدتر کنند. 

فروکتوز زیاد می تواند منجر به گاستریت، نفخ و اسهال شود.
آب را با آب میوه ترکیب کنید

وقتی اسهال دارید گاهی آب می تواند احساس تهوع به شما بدهد. پس بهتر است 
آب را با آبمیوه هایی مثل آب سیب ترکیب کنید تا معده تان آن را بهتر تحمل کند.

در مورد غذاها وقتی که اسهال دارید:
غذاهای لطیف و ملایم بخورید

یکی رژیم غذایی درست و مناسب برای زمانی که اسهال دارید رژیم BRAT است: 
موز، برنج، پوره سیب و نان تست. غذاهای کم فیبر و نشاسته دار با طبعی ملایم 
می توانند کمک کنند مواد مغذی ازدست رفته بدن جبران شده و مدفوعتان جمع 

شود. همچنین می توانید سیب زمینی آب پز یا هویج پخته بخورید.
وعده های کوچک بخورید

غذا با حجم زیاد می تواند گوارشتان را تحریک کند و باعث اسهال بیشتر شود. 
خوردن پنج تا شش وعده غذا به جای سه وعده غذایی حجیم می تواند به روده هایتان 

فرصت دهد تا راحت تر غذا را هضم کنند.
غذاهای سرخ شده نخورید

گوشت و مرغ و ماهی را بپزید یا گریل کنید و سرخ شده آنها را مصرف نکنید؛ چون 
اسهالتان بدتر می شود. تخم مرغ آب پز هم خوب است.

هر وقت گرسنه شدید غذا بخورید
به بدنتان گوش دهید و خودتان را مجبور به خوردن نکنید؛ چون علائمتان بدتر 
خواهند شد. به بدنتان در پیام هایی که می فرستد اعتماد کنید و همان اندازه بخورید 

که بدنتان بتواند تحمل کند.
میوه ها و سبزی های نفاخ نخورید

خوردن غذاهای نفاخ وقتی که اسهال دارید می تواند حالتان را بدتر کند. چیزهایی 
مثل لوبیاها، بروکلی، کلم برگ، کلم بروکسل، گل کلم و سبزیجات برگ دار و غذاهای 

شیرینی مثل کیک و کلوچه برای شما مناسب نیستند.
موارد غیر غذایی وقتی که اسهال دارید:

وقتی اسهال دارید علاوه بر اینکه باید یک سری از موارد تغذیه ای را رعایت کنید لازم 
است دیگر عادت های سبک زندگی تان را نیز هوشمندانه انجام دهید.

دست ها را بشویید
دست های  طریق  از  یا  فرد  با  فرد  تماس  از  می تواند  گاهی  اسهال  ازآنجایی که 
آلوده منتقل شود، شستن دست ها بعد از دستشویی و پیش از غذاخوردن یا غذا 
درست کردن کمک می کند پاتوژن های احتمالی عامل اسهال را مهار کنید. شستن 

دست ها می تواند دفعات اسهال را تا ۳0 درصد کاهش دهد.
برای اینکه دست ها را درست بشویید، ابتدا دست ها را خیس کنید و سپس صابون 
بزنید و دست ها را خوب به مدت حداقل 20 ثانیه به هم بمالید. پشت دست ها و بین 
انگشت ها و زیر ناخن ها را فراموش نکنید. سپس با آب زیاد و تمیز دست ها را آبکشی 
کرده و کاملًا خشک کنید. ضدعفونی کننده دست بر پایه الکل نیز می تواند تا 60 

درصد مؤثر عمل کند.
دارو مصرف کنید

داروهای بدن نسخه )OTC( شامل بیسموت ساب سالیسیلات می توانند به کاهش 
التهاب روده و ازبین بردن ارگانیسم های عامل اسهال کمک کنند. یادتان باشد که 

داروهای بیسموت می توانند مدفوع را سیاه و تیره کرده و خونی به نظر برسانند. 
لوپرامید نیز یک داروی بدون نسخه دیگر است که برای اسهال مصرف می شود و در 
واقع جلوی حرکت روده ها را می گیرد. به همین دلیل خیلی از پزشکان عقیده دارند 
در صورت اسهال لوپرامید نباید مصرف شود و بهتر است مدفوع از بدن خارج شود 
تا اینکه در بدن بماند؛ چون در واقع اسهال شیوه بدن برای خلاص شدن از سموم 

و آلودگی هاست.
ورزش نکنید

ورزش های سنگین می توانند باعث دهیدراته شدن بدن، ناراحتی معده، تهوع و 
سوزش سردل شوند و همه اینها تشدیدکننده علائم اسهال اند. پس عاقلانه این است 

که تا زمانی که اسهالتان خوب نشده ورزش نکنید.
بدانید چه زمانی لازم است به پزشک مراجعه کنید؟

درصورتی که هر یک از علائم زیر را دارید به پزشک مراجعه کنید:
. اسهالتان بیشتر از دو روز طول کشیده است

. شکم درد شدید دارید یا در ناحیه مقعد درد احساس می کنید
. دهیدراته یا کم آب شده اید یا خیلی احساس ضعف می کنید

. تب ۳۸.۸ درجه یا بالاتر دارید
. مدفوعتان خون آلود، سیاه یا قیرمانند است

بایدها و نبایدها برای کنترل سریع تر اسهال؛

اگر دچار بیرون روی شدید چه باید بکنید؟
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نماینده سازمان سنجش در قم خبرداد"

شرکت بیش از ۱۶هزار داوطلب قمی
 در کنکور سراسری

نماینده سازمان سنجش در قم گفت: در مجموع تعداد ١6 هزار و ۵۵٣ داوطلب 
از این استان در کنکور سراسری تیرماه شرکت کردند که از این میان تعداد ٩ هزار 
و ٩6٧ نفر داوطلب خانم و 6 هزار و ۵٨6 نفر داوطلب آقا هستند که در پنج گروه 

آزمایشی رقابت می کنند.
روزهای  در  داوطلبین  این  اظهارداشت :  وگویی  گفت  در  زاده  حبیب  عباس 
چهارشنبه و پنجشنبه هفته جاری ١۴ و ١۵ تیرماه در پنج گروه آزمایشی ریاضی، 

تجربی، انسانی، هنر و زبان های خارجی با یکدیگر به رقابت خواهند پرداخت.
وی افزود: از استان قم در گروه آزمایشی ریاضی از مجموع ٢ هزار و ١٨۴ داوطلب 
6٩٩ نفر خانم و یک هزار ۴٨۵ نفر آقا، در گروه آزمایشی تجربی از مجموع هفت هزار 
و 2۵ داوطلب چهار هزار و ۵٨٠ نفر خانم و ٢ هزار و ۴۴۵ نفر آقا، در گروه آزمایشی 
انسانی از مجموع پنج هزار و ٢٣١ داوطلب سه  هزار و ٢٠٣ نفر خانم و 2 هزار و ٢٨ 
نفر آقا، در گروه آزمایشی هنر از مجموع ٨١۵ داوطلب ۵٨٠ نفر خانم و ٢٣۵ نفر آقا 
و در نهایت در گروه آزمایشی زبان های خارجی از مجموع یک هزار و ٢٩٨ داوطلب 

٩٠۵ نفر خانم و ٣٩٣ نفر آقا در آزمون شرکت کردند.
نماینده تام الاختیار سازمان سنجش در استان قم همچنین در خصوص نوبت 
و تاریخ برگزاری آزمون سراسری تیرماه گفت: گروه ریاضی فیزیک و علوم انسانی 
صبح چهارشنبه ١۴ تیرماه، گروه آزمایشی هنر عصر چهارشنبه ١۴ تیرماه، گروه 
آزمایشی علوم تجربی صبح پنجشنبه ١۵ تیرماه و گروه آزمایشی زبان های خارجی 
عصر پنجشنبه ١۵ تیرماه برگزار می شود، همچنین داوطلبان می توانند کارت خود 
را روز یکشنبه ١١ تیرماه چاپ کنند و در نهایت واحد رفع نقص نیز سه شنبه ١٣ 

تیرماه تشکیل می شود.
وی در ادامه با اشاره به این که دانشگاه قم، یکی از حوزه های امتحانی آزمون 
سراسری در استان قم است، تصریح کرد: صبح چهارشنبه ١۴ تیرماه در دو گروه 
آزمایشی ریاضی و انسانی در مجموع چهار هزار و ٣٣6 داوطلب که ٢ هزار و ٢٢٣ 
نفر آن ها داوطلب خانم و ٢ هزار و ١١٣ نفر داوطلب آقا، عصر چهارشنبه ١۴ تیرماه 
در گروه آزمایشی هنر در مجموع ٨١۵ داوطلب که ۵٨٠ نفر آن خانم و ٢٣۵ نفر آقا، 
صبح پنجشنبه ١۵ تیرماه در گروه آزمایشی تجربی در مجموع چهار هزار و ٣۴۵ 
داوطلب که ٢ هزار و ٨٠٠ نفر آن خانم و یک هزار و ۵۴۵ نفر آقا و همچنین عصر 
پنجشنبه ١۵ تیرماه در گروه آزمایشی زبان در مجموع یک هزار و ٢٩٨ داوطلب که 
٩٠۵ نفر آن خانم و ٣٩٣ نفر آن آقا هستند در حوزه دانشگاه قم حضور خواهند 
یافت. حبیب زاده توضیح داد: گروه آزمایشی علوم ریاضی و فنی دارای دو دفترچه 
با عناوین درسی ریاضیات در دفتر اول و فیزیک و شیمی در دفترچه دوم است که 
تعداد سوالات این دو دفترچه درمجموع ١٠۵ سوال و زمان پاسخ دهی به آن ١۴۵ 
دقیقه است. گروه آزمایشی علوم انسانی نیز دارای دو دفترچه با عناوین درسی 
ریاضی، زبان و ادبیات فارسی، علوم اجتماعی و روان شناسی در دفترچه اول و زبان 
عربی، تاریخ، جغرافیا، فلسفه و منطق و اقتصاد در دفترچه دوم است که در مجموع 

دو دفترچه ١6٠ سوال و ١6٠ دقیقه زمان برای پاسخ گویی دارند.
وی افزود: گروه آزمایشی هنر دارای یک دفترچه با عناوین درسی درک عمومی 
هنر، درک عمومی ریاضی فیزیک و خلاقیت تصویری و تجسمی است که ١٠٠ 
دارای چهار  تجربی  آزمایشی  گروه  دارد.  پاسخ گویی  زمان  دقیقه  و ١١۵  سوال 
دفترچه با عناوین درس زیست شناسی در دفترچه اول، فیزیک و شیمی در دفترچه 
دوم، ریاضی و زمین شناسی در دفترچه سوم و بهیاری در دفترچه چهارم است که 
در مجموع ١٨۵ سوال و ٢٠٠ دقیقه زمان برای پاسخ گویی دارد و درنهایت گروه 
آزمایشی زبان خارجی دارای یک دفترچه با عنوان درس زبان تخصصی)انگلیسی، 
برای  زمان  دقیقه  و ١٠۵  سوال  که ٧٠  است  آلمانی(  و  روسی  ایتالیا،  فرانسه، 

پاسخ گویی دارد.
گفتنی است علاوه بر دانشگاه قم، دانشگاه های مفید، آزاد اسلامی، شهاب دانش 
و فنی و حرفه ای نیز در گروه های آزمایشی ریاضی، تجربی و انسانی در استان قم به 

عنوان حوزه امتحانی در آزمون سراسری تیرماه سال ۱۴02، تعیین شده اند.

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران خبر داد:

برگزاری کاروان بزرگ شادی »غدیر تا 
ظهور« در هشتمین سال

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران از برپایی کاروان شادی غدیر تا ظهور 
همزمان با عید سعید غدیر خبر داد و گفت: حرکت این کاروان مردمی همزمان با 
روز عید سعید غدیر از ابتدای بلوار پیامبر اعظم )ص( تا مسجد مقدس جمکران 

خواهد بود.
حجت الاسلام مهدی حسین آبادی، با اشاره به برنامه های ماه ذی الحجه به 
ویژه برنامه های در نظر گرفته شده از سوی مسجد مقدس جمکران در عید سعید 
غدیر خم بیان کرد: ماه ذی الحجه ماه ولایت است و مسجد مقدس جمکران نیز در 
این ماه با شعار »شهر الولایه قربان، غدیر و مباهله« به مناسبت ایام امامت و ولایت 

حضرت علی)ع( اجرای برنامه های مختلف را در دستور کار قرار داده است.
وی با بیان اینکه یکی از برنامه هایی که با همکاری تمام نهادها و سازمان ها در روز 
عید غدیر برگزار می شود، حرکت کاروان بزرگ شادی غدیر تا ظهور است گفت: این 
حرکت از سال ۹۵ با همت مجموعه های مختلف استان قم و تأییدات مراجع عظام 

تقلید آغاز شده است و امیدواریم که امسال نیز شاهد حرکت پرشور مردم باشیم.
معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران با بیان اینکه این کاروان از حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( به سمت مسجد مقدس جمکران حرکت خواهد کرد، گفت: 
حرکت این کاروان روز جمعه همزمان با عید سعید غدیر خم از ساعت ۱۷ و ۳0 دقیقه 

از ابتدای بلوار پیامبر اعظم آغاز می شود.
وی با بیان اینکه برای این کاروان امسال شعار »ایمان به غدیر و امید به ظهور« در 
نظر گرفته شده است، خاطرنشان کرد: در پایان حرکت کاروان، نماز مغرب و عشا به 
امامت آیت الله میرباقری در مسجد مقدس جمکران اقامه شده و مراسم تجدید عهد 

و پیمان با حضرت ولیعصر)عج( برگزار خواهد شد.
حجت الاسلام حسین آبادی با اشاره به برگزاری جلسات هماهنگی اجرایی این 
حرکت با حضور نهادهای استان در مسجد مقدس جمکران گفت: در این خصوص 
کارگروه بانوان با مسؤولیت مراکز فعال در حوزه بانوان، کارگروه کودک و نوجوان 
با مسئولیت کانون پرورش فکری کودکان و نوجوان، کارگروه مواکب با مسولیت 
ستاد مردمی اجتماعات مهدوی، کارگروه بین الملل با مسؤولیت مجموعه محترم 
المصطفی، کارگروه رسانه با مسئولیت صداوسیمای قم و کارگروه پشتیبانی و 
فضاسازی با محوریت شهرداری قم اعم از روابط عمومی و سازمان فرهنگی هنری 

شهرداری قم تشکیل شده است.
معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران با بیان اینکه در طول مسیر مواکب مردمی 
فعال خواهند بود و به مردم خدمات لازم را ارائه خواهند داد گفت: ان شاءالله در روز 
عید غدیر شاهد حضور پرشور مردم در این کاروان شادی برای گرامیداشت سالروز 

آغاز ولایت امام علی)ع( و تجدید عهد برای امام عصر)عج( خواهیم بود.
 

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی استان قم خبرداد:

اهدای ۱۱۰ جهیزیه در دهه ولایت
مدیر کل کمیته امداد امام خمینی استان قم از اهدای ۱۱0 جهیزیه در دهه ولایت 

خبر داد.
محسن مسعودیان راد با بیان اینکه این جهیزیه شامل ۵ قلم کالای اساسی 
همچون تلویزیون، یخچال، جاروبرقی، ماشین لباسشویی و گاز به ارزش بیش از 
۵00 میلیون ریال با اعتبارات دولتی برای هر سری می شود گفت: این اقلام در بین 

زوج های جوان خانواده کمیته امداد در حال توزیع است.
وی همچنین از توزیع ۱۱0 جهیزیه دیگر تا پایان سال خبر داد و افزود: اعتبار این 

بسته حمایتی از محل کمک های مردم تامین می شود.
زوج های  گفت:   soha.emdad.ir سامانه  فعالیت  به  اشاره  با  راد  مسعودیان 
متقاضی می توانند از طریق این سامانه در نوبت این بسته حمایتی قرار گیرند.  مدیر 
کل کمیته امداد امام خمینی  استان قم تصریح کرد: خانواده های دهک ۳ و پایین تر 
و همچنین زوج های زیر پوشش کمیته مشمول دریافت جهیزیه در این سامانه 
هستند. مسعودیان افزود:علاوه بر جهیزیه مبلغ ۱۵0 میلیون ریال هدیه و 200 
میلیون ریال تسهیلات کم بهره به داماد های زیر پوشش کمیته امداد اهدا می شود.

معظم  رهبر  فرمان  صدور  سالروز  ماه  تیر   ۱2
انقلاب در موضوع مبارزه با قاچاق کالا و ارز است 
که به نظر کارشناسان یکی از جامع و بی نظیر ترین 
فرامین  ایشان می باشد. با مطالعه و بازخوانی متن 
فرمان وجود یک نگرش سیستمی و منطبق بر 
اشراف اطلاعاتی جامع و کامل بر موضوع را می 
این فرمان بی  به وضوح دید می شود. در  توان 
نظیر، رهبر معظم انقلاب نکات اصلی و ضروری  
این امر را به صورت واضح وشفاف بیان فرموده اند. 
این نکات در یک چارچوب کلی بیان گر: بیان 
مسئله، آثار وپیامدها، جامعه هدف، روش حل یا 
مقابله ودر نهایت حفظ دستاوردهای آن می باشد، 
نکات بیان شده در بررسی های جامع تر ارتباط 
مستقیم با ثبات اقتصادی یک جامعه را به نمایش 
با  انقلاب  می گذارد. درمتن فرمان رهبر معظم 
"گسترش  تأکیدی  جمله  قالب  در  مسئله  بیان 
پدیده قاچاق و تأثیر مخرب آن" همه جانبه بودن 
موضوع را دربر گرفته و عدم توجه و برنامه ریزی 
لازم در این امر را خطرجدی وبزرگ ودارای تأثیر 
مخرب بر اقتصاد وجامعه دانسته اند و در غایت 
خودعدم توجه به آن و بی توجهی به برنامه ریزی 
منسجم و لازم در این امر را یادآور شده و به حوزه 
های آسیب پذیراز فعل قاچاق مانند تولید، تجارت 
بسیار  اشارات  واشتغال  گذاری  سرمایه  قانونی، 
دقیقی را بیان فرموده اند. بر اساس دانش و علم 
آینده پژوهی و نگاه دقیق تر، متن فرمان مبین 
له  معظم  جانبه  همه  و  کامل  اطلاعاتی  اشراف 
برموضوع و تبیین جامع و کامل آن، جامعه هدف 
و آسیب زایی موثر و مهم پدیده قاچاق کالا و ارز در 
توان اقتصادی نظام امری فرادستگاهی دانسته و 
ضرورت مشارکت و همکاری تمامی دستگاه هایی 
را که می توانند به نحوی در این امر دخیل باشند 
خطاب قرار داده و نکته مهم وحائز اهمیت آن قید 
کلمه واجب است و تاکید جدی بر ایفای نقش 
تمامی دستگاه ها در مبارزه با این پدیده  مخرب 

و شوم دانسته اند.
شیرمهنجی،  محمدباقر  با  راستا  همین  در 
سیاست پژوهی  پژوهشکده  اقتصاد  مدیرگروه 
پدیده  گوناگون  ابعاد  و  کرده  گفت و گو  حکمت 
را مورد بررسی قرار  ایران  اقتصاد  قاچاق کالا در 

دادیم که درادامه می خوانید.
به طورکلی اصلی ترین آثار و پیامدهای قاچاق 

کالا در اقتصاد ایران چیست؟
قاچاق کالا از جمله مسائلی است که بر اقتصاد 
ایران تأثیراتی منفی می گذارد. اصلی ترین آثار و 
پیامدهای قاچاق کالا در اقتصاد ایران عبارت اند 
قاچاق  به طوری که  دولت؛  درآمدهای  کاهش  از 
کالا باعث کاهش درآمدهای دولت از محل مالیات 
و عوارض وارداتی می شود. این موضوع می تواند 
باعث کاهش سرمایه گذاری دولت در بخش های 
مختلف اقتصادی به ویژه در فعالیت های عمرانی، 

زیرساختی و تولیدی شود.
رقابت  باعث  قاچاق،  کالاهای  ورود  طرفی  از 
نامناسب با تولیدات داخلی می شود و در نتیجه 
موضوع  این  و  می یابد  کاهش  داخلی  تولید 
می تواند باعث افزایش بیکاری و کاهش سطح رفاه 
جامعه شود. به علاوه، قاچاق کالا می تواند باعث 
کاهش حقوق و دستمزد کارگران در بخش های 
با  رقابت  برای  تولیدکنندگان  زیرا  شود،  تولیدی 
کالاهای قاچاق، باید قیمت تولید را کاهش دهند 
که می تواند به کاهش حقوق و دستمزد کارگران 

منجر شود.
آیا افزایش میزان قاچاق در بخش های دیگر 

اقتصاد کشور تأثیرگذار است؟
بله به طور مثال آسیب به صنایع داخلی یکی 
از این موارد است، قاچاق کالا باعث ورود  دیگر 
کالاهای نامناسب و غیراستاندارد به بازار داخلی 
می شود که می تواند به صنایع داخلی آسیب جدی 
بزند. از طرفی قاچاق می تواند موجب آسیب به 
امنیت ملی شود؛ قاچاق کالا می تواند باعث ورود 
کالاهای غیرقانونی و خطرناک به کشور شود که 

می تواند به امنیت ملی آسیب بزند.
و  سلاح  مخدر،  مواد  ورود  به عنوان مثال 
محصولات تقلبی و مغشوش می تواند به جامعه و 
کشور آسیب بزند؛ همچنین، قاچاق کالا می تواند 
باعث کاهش توانایی نظارت و کنترل دولت بر ورود 
و خروج کالاها شود که این می تواند امنیت ملی 
را نیز به خطر بیندازد. علاوه بر این، قاچاق کالا 
می تواند باعث کاهش سطح فعالیت های رسمی 
اقتصادی شود و موجب رشد اقتصاد زیرزمینی 
و اقتصاد سایه ای شود که این موضوع می تواند 
به کاهش درآمد دولت و افزایش فساد اقتصادی 

منجر شود.
کاهش  موجب  می تواند  قاچاق  همچنین 
کیفیت محصولات در یک کشور شود؛ کالاهای 
که  می شوند  وارد  کشورهایی  از  بیشتر  قاچاق 
این  دارند.  پایین تری  کیفیتی  استانداردهای 
موضوع باعث کاهش کیفیت کالاهای وارد شده 
و بالارفتن خطرات بهداشتی می شود. همچنین، 
بازرگانی در  به  قاچاق کالا باعث کاهش اعتماد 
کشور می شود. تجار داخلی که با شرایط رقابتی 
نامناسبی مواجه هستند، از بازرگانی صادراتی و 
وارداتی خودداری می کنند که این می تواند باعث 

کاهش صادرات و واردات رسمی در کشور شود.
مخرب  اثرات  می تواند  حتی  کالا  قاچاق 
زیست محیطی داشته باشد؛ چرا که اغلب کالاهای 
قاچاق، با استفاده از روش های غیرقانونی و بدون 
بهداشتی  و  محیط زیست  استانداردهای  رعایت 
وارد می شوند که می تواند به آلودگی هوا، آب وخاک 
و  محیط زیست  حفظ  برای  مشکلات  ایجاد  و 

حفاظت از منابع طبیعی منجر شود.
آیا افزایش میزان قاچاق کالا اثر مشخصی بر 
کاهش تولیدات داخلی و عدم توان رقابت با 

تولیدات خارجی دارد؟
بله همان طور که گفتم افزایش میزان قاچاق کالا 
می تواند اثرات منفی بر کاهش تولیدات داخلی 

داشته  خارجی  تولیدات  با  رقابت  توان  عدم  و 
باشد. با ورود کالاهای قاچاق به بازار، توان رقابتی 
تولیدات داخلی کاهش می یابد و تولیدکنندگان 
محلی ممکن است دچار مشکلات مالی شوند و 

همچنین از نظر توان رقابتی نیز ضعیف شوند.
باتوجه به این که کالاهای قاچاق عمدتاً با قیمت 
تولیدکنندگان  می شوند،  بازار  وارد  پایین تری 
رقابت  در  ناتوانی  دلیل  به  است  ممکن  داخلی 
با آنها، تولید خود را کاهش دهند و به دلیل ورود 
کمتر تولیدات داخلی به بازار، درآمدشان کاهش 
کالا،  قاچاق  میزان  افزایش  با  همچنین،  یابد. 
تولیدکنندگان داخلی با مشکلاتی مانند کاهش 
تقاضا و افزایش هزینه های تولید مواجه می شوند 
که می تواند باعث کاهش تولید داخلی و افزایش 

بیکاری شود.
رهبری  دستور  از  پس  و  اخیر  سال  های  در 
دررابطه  با ایجاد ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، 
زیرساخت لازم برای پیگیری و برخورد سامانه 
محور با قاچاق کالا و ارز ایجاد شد؛ اما به دلیل 
از  برخی  فعل  ترک  شاید  و  هماهنگی  عدم 
دستگاه  های اجرایی و نظارتی اهداف این حوزه 
محقق نشده است )به گواه نارضایتی اصناف 
دولت  آیا  ستاد(  توسط  شد  ارائه  آمار های  و 
سیزدهم می بایست برنامه عملی و جدی برای 
اجرای قوانین مربوط به کنترل قاچاق داشته 

باشد؟
بله بدون شک برنامه عملی و جدی برای اجرای 
ضروری  بسیار  قاچاق  کنترل  به  مربوط  قوانین 
است و نیاز است که دولت سیزدهم ایران برنامه ای 
بررسی  باشد.  داشته  قاچاق  کنترل  برای  جدی 
تجارب کشورهای جهان نیز وجود چنین برنامه ای 
در ساختار اقتصادی این کشورها را نشان می دهد.
به عنوان مثال چین با اجرای برنامه های جدی 
برای کاهش قاچاق کالا، به یکی از پیشروان در 
مبارزه با قاچاق تبدیل شده است. برای کاهش 
قاچاق کالا، چین اقداماتی مانند تشدید مجازات 
قانونی برای قاچاقچیان، افزایش تجهیزات نظارتی 
و کنترلی بر مرزها، توسعه زیرساخت های لازم و 
تشویق تولید داخلی انجام داده است. همچنین، 
چین با همکاری با سایر کشورها، اطلاعات مربوط 
به شبکه های قاچاق را به اشتراک گذاشته و به 

دنبال تعاون بین المللی در مبارزه با قاچاق است.
می توان به تجربه کره جنوبی نیز اشاره کرد، این 
تجربیات گذشته، سیاست های  باتوجه به  کشور 
کرده  اجرا  کالا  قاچاق  کاهش  برای  را  جدیدی 
است. یکی از این سیاست ها، تشکیل گروه هایی از 
پلیس مرزی و نیروی امنیتی برای کنترل و نظارت 
افزایش  با  بر مرزهاست. همچنین، کره جنوبی 
همکاری با دستگاه های اجرایی و نظارتی داخلی و 
خارجی، برای تبادل اطلاعات و همکاری در مبارزه 
با قاچاق اقداماتی را انجام داده است. همچنین، با 
تشویق تولید داخلی و توسعه صادرات، کره جنوبی 
به کاهش وابستگی به واردات و نیاز به قاچاق کالا 

پرداخته است.
حتی کشوری مانند تایوان نیز در حوزه مبارزه 
باتوجه به  کشور  این  است؛  بوده  فعال  قاچاق  با 
و  نظارت  بر  تمرکز  با  خود،  جغرافیایی  موقعیت 
کنترل بر مرزها، توانسته است نرخ قاچاق کالا را 
کاهش دهد. این نظارت شامل توسعه فناوری های 
جدید برای ردیابی و تشخیص کالاهای قاچاق، 
تشدید مجازات قانونی برای قاچاقچیان و تشویق 
تایوان  همچنین،  است.  بوده  داخلی  تولید 
تعاون  دنبال  به  کشورها،  سایر  با  همکاری  با 

بین المللی در مبارزه با قاچاق است.
وضعیت  بهبود  برای  مشخصی  پیشنهاد 
عملکرد دستگاه های اجرایی در مسیر مبارزه و 

پیشگیری از قاچاق کالا و ارز وجود دارد؟
دولت سیزدهم برای تحقق اهداف خود در مسیر 
مبارزه با قاچاق باید به راهکارهای گوناگون توجه 
داشته باشد. در ادامه تعدادی از راهکارها را که 
شامل اقدامات قانونی و عملیاتی است، مطرح 

می کنم:
تشدید مجازات قانونی: با تشدید مجازات قانونی 
خطرات  از  عمومی  آگاهی  و  قاچاقچیان  برای 
اجتماعی  و  اقتصادی  تبیین خسارات  و  قاچاق 
عمل  این  انجام  احتمال  جامعه،  برای  قاچاق 

غیرقانونی کاهش می یابد.
توسعه فناوری:از جمله روش های مهم در مقابله 
با قاچاق کالا، توسعه فناوری هایی نظیر ردیابی، 
است.  قاچاق  کالاهای  مانیتورینگ  و  تشخیص 
برای این منظور، در برخی کشورها از فناوری های 
سامانه های  و  حرارتی  دوربین های  رادار،  نظیر 

هوشمند استفاده می شود.
با  امر می تواند  این  مرزها:  بر  کنترل  و  نظارت 
بر  کنترل  و  نظارت  برای  لازم  تجهیزات  افزایش 
مرزها و توسعه فناوری های جدید مانند سامانه های 
افزایش  برای  شود.  انجام  ردیابی،  و  هوشمند 

با  تا  باید تلاش شود  مرزها،  بر  کنترل  و  نظارت 
افزایش تعداد نیروهای انسانی و افزایش تجهیزات 

لازم، سامانه نظارت و کنترل بر مرزها تقویت شود.
تقویت قوانین مربوط به کنترل قاچاق کالا: با 
تقویت قوانین مربوط به کنترل قاچاق کالا و ارز، 
محاکمه  برای  قانونی  مکانیزم های  از  استفاده 
بهبود  قاچاق،  کالاهای  توقیف  و  قاچاقچیان 

خواهد یافت.
تشویق تولید داخلی و کاهش وابستگی به 
واردات: تشویق تولید داخلی و کاهش وابستگی 
در  مهم  روش های  از  یکی  به عنوان  واردات،  به 
کاهش قاچاق کالا محسوب می شود. برای این 
منظور، سیاست های تشویقی برای تولید داخلی و 
همچنین کاهش معافیت های مالیاتی برای واردات 
کالاهایی که در داخل تولید می شوند، می تواند 
تخصیص  با  می تواند  تشویق  این  شود.  اجرا 
تسهیلات مالی و فنی به شرکت ها و کارآفرینان 
تولید و مصرف داخلی  و ترویج فرهنگ  داخلی 
انجام شود. ترویج فرهنگ تولید و مصرف داخلی 
نیز می تواند به کاهش وابستگی به واردات و کاهش 
نیاز به قاچاق کمک کند. برای ترویج فرهنگ تولید 
داخلی، باید تلاش شود تا با افزایش تولید داخلی 
و ارتقای کیفیت محصولات داخلی، افراد از خرید 

کالاهای قاچاق معذور شوند.
مقابله  جهت  در  کشورها:  سایر  با  همکاری 
به ویژه  با سایر کشورها  کالا، همکاری  قاچاق  با 
برخوردار  ویژه ای  اهمیت  از  همسایه  کشورهای 
و  اطلاعات  تبادل  شامل  همکاری  این  است. 
همکاری در نظارت و کنترل بر مرز، تشدید مجازات 
افزایش  قاچاقچیان،  برای  بین المللی  قانونی 
با همکاری در زمینه تعرفه های  تجارت مشروط 
وارداتی و صادراتی و همچنین تبادل تجربیات در 

مبارزه با قاچاق کالا می شود.
متولی  دستگاه های  میان  هماهنگی  عدم 
برخورد با قاچاق کالا و ارز یکی از مسائلی بوده 
آیا  آن اشاره کرده اند؛  به  اکثر کارشناسان  که 

امکان برطرف شدن این مسئله وجود دارد؟
بین  باید هماهنگی  برای کاهش قاچاق کالا، 
دستگاه های اجرایی و نظارتی افزایش یابد. این 
هماهنگی می تواند با تقویت ستاد مشترک بین 
دستگاه های اجرایی و نظارتی، ترویج همکاری و 
تبادل اطلاعات و به اشتراک گذاشتن تجربیات 

انجام شود.
باید  کالا،  قاچاق  کاهش  برای  دیگر،  طرف  از 
زیرساخت های لازم برای تولید داخلی توسعه یابد. 
این اقدام شامل توسعه صنایع پایین دستی، توسعه 
و  کارآفرینان  توانمندسازی  دانش بنیان،  صنایع 
خودکفایی در تولید کالاهای اساسی مانند مواد 

غذایی و داروها است.
برخی کارشناسان معتقدند که بخشی زیادی 
خارجی  کالا های  مصرف  به  علاقه  مردم  از 
محصولات  کیفیت  که  معتقدند  و  داشته 
داخلی در تمامی گروه های کالایی به نسبت 
کالای مشابه خارجی کمتر است؛ آیا فعالیت 
این زمینه می تواند موجب کاهش  دولت در 

قاچاق کالا شود؟
به نظر می رسد که توسعه صادرات به عنوان 
یکی از روش های کاهش وابستگی به واردات و 
نیاز به قاچاق کالا باید موردتوجه قرار گیرد. برای 
این منظور افزایش کیفیت کالاهای صادراتی، 
تنوع  بین المللی،  استانداردهای  رعایت 
کالاهای صادراتی، تشویق صادرات کالاهای 
تولیدی داخلی و تسهیلات مالی و فنی برای 
و  کارآفرینی  فرهنگ  ترویج  صادرکنندگان، 
توسعه صنایع کشور به رقابت پذیری در بازارهای 
افزایش  با  همچنین  می کند؛  کمک  جهانی 
تبلیغات در بازارهای داخلی و خارجی، می توان 
به کاهش قاچاق کالا کمک کرد. این تبلیغات 
و  داخلی  محصولات  ترویج  شامل  می توانند 
بازارهای  در  داخلی  برندهای  توانمندسازی 

خارجی باشند.
به طورکلی، برای کاهش قاچاق کالا و ارز، نیاز 
است که دولت سیزدهم برنامه عملی و جدی داشته 
باشد و با تدابیری مانند تقویت سامانه نظارت و 
قاچاقچیان،  مجازات  تشدید  مرزها،  بر  کنترل 
ترویج فرهنگ تولید و مصرف داخلی، افزایش توان 
رقابتی صنایع داخلی، توسعه صادرات و جذب 
زیرساخت های  توسعه  خارجی،  سرمایه گذاری 
لازم و روش های جدید تولید و تبلیغات در بازارهای 
داخلی و خارجی، افزایش نیروی انسانی و مالی 
برای ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، هماهنگی 
مختلف،  نظارتی  و  اجرایی  دستگاه های  بین 
تسهیل و تسریع درروند تحقیقات و پیگیری های 
افزایش آگاهی عمومی  و  قضایی، شفاف سازی 
درباره خسارات قاچاق برای اقتصاد کشور و جامعه 
و افزایش همکاری با سایر کشورها به تدوین برنامه 

مذکور بپردازد.

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم خبر داد؛

الزام بانک ها به پرداخت ۲۷۴۸ میلیارد 
تومان تسهیلات به بخش تولید

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با اشاره به اینکه حمایت از تولید 
کننده باعث رشد تولید و در نهایت مهار تورم می شود، گفت: در جلسه ای که با مدیران  
بانک ها داشتیم مصوب شد، بانک ها 2 هزار و ۷۴۸ میلیارد تومان تسهیلات در راستای 

رونق تولید به این حوزه در سال ۱۴02 پرداخت کنند. 
عباس شیرمحمدی در گفت وگویی خبری، با اشاره به افزایش پرداخت تسهیلات 
بانک ها در راستای حمایت از صنعت معدن، گردشگری و کشاورزی افزود: واقعیت این 
است که تامین نقدینگی مورد نیاز واحدهای تولیدی حیاتی ترین مولفه ای است که هر 

واحد تولیدی برای استمرار فعالیت به آن نیاز دارد.
وی ادامه داد: باتوجه به شعاری که مقام معظم رهبری برای سال ۱۴02 انتخاب کردند، 
مدیران دستگاه ها و بانک های استان باید نسبت به این شعار اهتمام ویژه ای داشته باشند، 
قم ظرفیت خوبی در بحث تولید دارد که باید بیش از گذشته به آن توجه کرد. واقعیت این 
است که تولیدکنندگان سهم بسزایی در جذب نقدینگی سرگردان جامعه و به دنبال آن مهار 

تورم می توانند داشته باشند.
مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: سال گذشته در راستای 
حمایت از صنعت و معدن مصوب کردیم که بانک های عامل قم در مجموع هزار ۴00 
میلیارد تومان به این بخش تسهیلات ارائه کنند. باتوجه به همه محدودیت هایی که 
بانک مرکزی با هدف هماهنگ کردن تراز مالی بانک ها ایجاد کرد؛ بانک های ما موفق به 

پرداخت حدود ۷0 درصد تسهیلات به این حوزه شدند.
شیرمحمدی در ادامه تصریح کرد: مدیریت قم برای سالجاری نیز سیاست حمایت از 
بخش تولید را بیش از پیش در دستور کار قرار داده است، در جلسه کارگروه رفع موانع 
تولید استان که اواخر ماه گذشته با مدیران عامل بانک های قم داشتیم مصوب کردیم 
بانک ها تسهیلات خود را در بخش صنعت و معدن از هزار و ۴00 میلیارد تومان به 2 هزار 

و 200 میلیارد تومان افزایش دهند.
وی تاکید کرد: تسهیلات رونق تولید سال ۱۴02 برای بانک ها را در ۳ بخش صنعت 
به  با عنایت  بانک های استان  و معدن، جهاد کشاورزی و گردشگری تقسیم کردیم. 
ظرفیت های اقتصادی قم علاوه بر حوزه صنعت و معدن، در بخش کشاوزی نیز ۳۳2 
میلیارد تومان و در بخش گردشگری 2۳0 میلیارد تومان موظف به پرداخت تسهیلات در 

سال جاری هستند.
وی خاطرنشان کرد: در مجموع بانک های عامل قم در ۳ حوزه فوق الذکر در راستای 
رونق تولید در استان و تحقق شعار سال موظف به پرداخت 2 هزار و ۷۴۸ میلیارد تومان 

تسهیلات برای سال ۱۴02 هستند.
شیرمحمدی در پایان گفت: بخش تولید ما با توجه به افزایش قیمت مواد اولیه و تورم 
هم چنین کمبود نقدینگی با مشکلاتی روبرو هستند، با این سیاست امیدواریم استان قم 

سهم بسزایی در رشد تولید، مهار تورم و درنتیجه اقتصاد کشور داشته باشد.
و نشر،  الغدیر، چاپ  در بخش صنعت، قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، 
سلفچگان، محمودآباد، درودگران، فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه 
صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام از آن ها موقعیت ممتازی برای 

توسعه سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارند.
 

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد: 

۶ میلیون دلار کفش و صندل از قم
 صادر شد

مدیرکل گمرکات قم گفت:  از ابتدای سال جاری تا پایان خردادماه، 6 میلیون و ۴۷۷ 
هزار و ۳۸۹ دلار کفش و صندل تولید شده در واحدهای صنعتی قم از طریق گمرکات 

استان به کشورهای هدف، صادر شد. 
اسفندیار دریکوندی در گفت وگویی بیان داشت: در همین رابطه در کنار ارزش دلاری 
صادرات کفش و صندل انجام شده از گمرکات استان قم به بازارهای هدف منطقه ای و 
جهانی؛ وزن این محصولات صادراتی نیز قابل توجه بوده  و به سه میلیون و ۸۸6 هزار و 

۹0۹ کیلوگرم رسیده است.
گفتنی است وجود تعداد قابل توجهی از واحدهای تولید کننده کفش و صندل در قم 
از جمله عوامل موفقیت استان در صادرات این محصول است که باید از چنین ظرفیتی 
برای توسعه صادرات به بهترین شکل استفاده کرد؛ خوشه  کفش ماشینی از جمله 
خوشه های صنعتی موفق درقم است و فعالان این حوزه با استفاده از ظرفیت های 
بازارهای داخلی  به  قابل توجه استان در صنعت کفش، محصولات تولیدی خود را 
فعال  تولیدی در صنعت کفش قم  واحد  بین المللی صادر می کنند؛ حدود ۳00  و 
است، همچنین این صنعت در استان حدود ۱0 هزار شغل مستقیم و 2۵ هزار شغل 

غیرمستقیم به وجود آورده است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به وضعیت صادراتی استان در خردادماه 
سال جاری، گفت: در مدت یاد شده، 2۳ میلیون و ۸۹2 هزار و ۸۴ دلار کالا در قالب تعداد 
6۹2 اظهارنامه و و وزن 2۳ هزار و ۷۷0 تُن از طریق گمرکات قم به کشورهای مختلف 

جهان صادر شده است.
دریکوندی همچنین با اشاره به این که درآمد کل گمرکات قم در خردادماه ۷۳0 میلیارد 
و 62۸ میلیون ریال بوده است، افزود: این میزان درآمد به نسبت مدت مشابه سال قبل 
۵6 درصد رشد داشته که نشان دهنده رونق داشتن فعالیت های تجاری در میان فعالان 

اقتصادی استان است.
وی در ادامه به وضعیت واردات استان در خردادماه نیز اشاره کرد و بیان داشت: در این 
مدت ۵0 میلیون و ۵۴۳ هزار و ۹6۳ دلار کالا در قالب تعداد ۳۷۵ اظهارنامه و به وزن 
هشت هزار و ۷۹۸ تُن از طریق گمرکات قم وارد کشور شده است که اکثر حجم آن را مواد 
و تجهیزات مورد استفاده در واحدهای صنعتی استان برای تولید محصول نهایی تشکیل 

می دهد.
 

کارشناس مسئول آبیاری تحت فشار سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

تخصیص ۲۲۰ میلیارد ریال برای توسعه 
سامانه های نوین آبیاری

کارشناس مسئول آبیاری تحت فشار سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت : سال 
گذشته بیش از ۳00 هکتار از زمین های کشاورزی قم با تخصیص 220 میلیارد ریال 

کمک بلاعوض دولت، تحت پوشش نوع آبیاری نوین قرار گرفت.
محمد باقر زاده با بیان اینکه یکی از مسائلی که سازمان جهاد کشاورزی به جد 
است   آبیاری  نوین  توسعه سامانه های  و  آب  بهینه سازی مصرف  است  آن  پیگیر 
اظهارداشت : در این موضوع حمایت های خوبی از کشاورزان صورت گرفته است 
به طوری که در سال گذشته حدود 22 میلیارد تومان کمک بلاعوض به کشاورزان 
اختیار،  امکانات در  و  زیر کشت  به نسبت میزان زمین  نیز  و کشاورزان  داده شد 
همکاری های خود را به صورت نقدی و غیر نقدی انجام دادند و توانستیم 2۸ طرح 
آبیاری تحت فشار و کم فشار را در شهرستان قم، جعفرآباد و کهک را در سال ۱۴0۱ 
به بهره برداری برسانیم و بیش از ۳00 هکتار از زمین های کشاورزی را تحت پوشش 

آبیاری تحت فشار قرار دهیم.
وی درباره شیوه عملکرد آبیاری تحت فشار گفت: این روش به این ترتیب است آب 
از مبدا به وسیله لوله های اتصال مستقیم به مقصد که همان پای گیاه یا درخت است 

می رسد؛ بدون اینکه تماسی با زمین یا هوا داشته باشد.
باقرزاده جلوگیری از تبخیر آب را از مزیت های این روش عنوان کرد و افزود: همچنین با 
استفاده از این روش رشد علف هرز را در مسیر آبیاری نخواهیم داشت و کشاورز می تواند 

هزینه های بهره وری خود را کاهش دهد.
این روش گفت: در  راندمان مثبت ۹0 درصدی  به  با اشاره  این کارشناس مسئول 
شیوه های سنتی تا ۳۵ درصد از همین میزان آب پای گیاه می رسید، اما با این روش تا ۹0 
درصد آب به گیاه می رسد و از طرفی نیز کود و مواد مغذی به صورت برابر به تمام درختان 

و گیاهان یک مزرعه می رسد.
با اشاره به  همچنین محمد حسین عسگری کارشناس آب و خاک منطقه قمرود 
استقبال کشاورزان به استفاده از روش های آبیاری نوین؛ از تجهیز ۸۴ حلقه چاه از ۱۷۴ 
حلقه چاه منطقه قمرود به روش آبیاری کم فشار از ابتدای سال جاری تا کنون خبر داد و 

گفت: در سال ۱۴0۱ توانستیم ۸ حلقه چاه را به این روش تجهیز کنیم.
وی در خصوص روش آبیاری کم فشار و تفاوت آن با آبیاری تحت فشار گفت: در 
روش آبیاری تحت فشار آب به صورت روزنه ای و قطره قطره مستقیم پای درخت یا 
گیاه می رود که راندمان بهتر و بیشتری دارد، اما در روش آبیاری کم فشار که بیشتر 
در مناطقی که آب شور دارند استفاده می شود، آب از منبع اصلی به سر هر کرت 
کشاورزی هدایت می شود که در این روش تا ۸0 درصد صرفه جویی در مصرف آب 

صورت می گیرد.

اجتماعی

به مناسبت ۱2 تیرماه سالروز صدور فرمان مقام معظم رهبری در مورد مبارزه با قاچاق کالا و ارز؛

مصائب قاچاق بر اقتصاد ایران و ۶ راهکار مبارزه با قاچاق
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وزیر نیرو اعلام کرد؛

افزایش ۴درصدی مصرف برق خانگی
وزیر نیرو با اشاره به افزایش ۴ درصدی میزان مصرف برق در بخش خانگی و برگزاری 
آزمون سراسری کنکور، گفت: تلاش می شود با مدیریت لحظه ای و آماده باش گروه های 

امدادی، مشکلی در پست های توزیع رخ ندهد.
، "علی اکبر محرابیان" در جلسه برخط با مدیران صنعت برق کشور در سراسر کشور، 
ضمن تبریک ایام دهه امامت و ولایت، به اقدامات اثرگذار صورت گرفته در صنعت برق 
کشور از زمان آغاز اوج مصرف انرژی در کشور اشاره کرد و گفت: مقایسه اقدامات صورت 
گرفته برای رفع ناترازی موجود در صنعت برق کشور بیانگر انجام اقدامات مفید و مؤثر در 
این باره است که اثرات مثبت خود را در زندگی مردم، کسب و کار، تولید کشور، تجارت، 

بهداشت و درمان نشان داده است.
وزیر نیرو با تاکید بر اهمیت بهره مندی از امکان حداکثر تولید، انتقال و توزیع برق برای 
افزایش سطح رضایتمندی مردم، افزود: انجام اقدامات عالمانه، کارشناسانه و مبتنی بر 
آخرین تکنولوژی و فناوری روز دنیا را می توان شاخص ترین فرآیند صنعت برق کشور در 
ایام اوج بار مصرف عنوان کرد. این تجربه بیانگر آن است که چگونه می توان با یک برنامه 
صحیح و مدیریت متمرکز و نیز با بهره مندی از ظرفیت های کشور، بسیاری از مشکلات و 

موانع را برطرف کرد و پشت سرگذاشت.
چشم انداز افزایش دما در کشور / مصرف برق مدیریت شو

وی ضمن ارزیابی مثبت درخصوص پیشرفت شاخص ها در مدیریت و تأمین برق کشور، 
ادامه داد: از ابتدای آغاز اوج مصرف تاکنون در مقایسه با سال گذشته، چهار درصد رشد 
مصرف برق را تجربه کرده ایم و پیش بینی می شود با افزایش دمای هوا در روزهای آتی 

این روند ادامه یابد.
وزیر نیرو در همین زمینه تصریح کرد: هم اکنون دمای هوای کشور در مناطق جنوبی، 
شرقی و مرکزی بالاست و در هفته های آینده )پنج هفته پیش رو( گرمای هوا نسبت به 
شرایط نرمال افزایش می یابد؛ این شرایط می طلبد مدیریت دقیق تری در خصوص تأمین 

و مصرف برق صورت گیرد.

کارشناس حوزه مسکن مطرح کرد؛

معاملات قولنامه ای راهی برای فرار مالیاتی 
و سوداگری

کارشناس حوزه مسکن با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری بر لزوم سلب اعتبار از 
معاملات غیررسمی اموال غیرمنقول به عنوان یکی از مبادی اصلی فساد، گفت: معاملات 

قولنامه ای با انگیزه های فرار مالیاتی و سوداگرایانه و فرار از شفافیت انجام می شود. 
محمود فاطمی عقدا در گفت وگویی با اشاره به اینکه ثبت رسمی اسناد معاملات، یک 
ضرورت انکارناپذیر در نظام اقتصادی و ثبتی کشور است، اظهار داشت: سیاست گذاری 
و برنامه ریزی های اقتصادی با شفاف شدن آمار در تمام بخش ها از جمله مسکن قابلیت 

تحقق دارد.
وی با بیان اینکه با برخودار بودن از شفافیت آماری می توان به موقع از آنها برای اجرای 
برنامه ها استفاده کرد، افزود: در نبود چتر قانونی در سال های گذشته، هر کسی در قالب 
قولنامه و معاملات غیر شفاف، کشور را از مزیت های برخوردار بودن از آمار شفاف محروم 

کردند.
رئیس اسبق مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی گفت: همانگونه که مقام معظم 
رهبری در این رابطه تاکید کردند، قوه قضاییه باید در این رابطه و با کسانی که با انگیزه های 

فرار مالیاتی و سوداگرایانه اقدام به ثبت رسمی معاملات نمی کنند، برخورد کند.
فاطمی عقدا ضمن تاکید بر لزوم پیگیری معاملات غیررسمی، بیان داشت: با تصویب 
شدن طرح الزام به ثبت رسمی، این کشور در این بخش قانونمند و از این بهم ریختگی 

ایجاد شده جلوگیری خواهد شد.
 

مدیر روابط عمومی مرکز ملی رقابت:

مونتاژکاران باید به قیمت های شورای 
رقابت تمکین کنند

مدیر روابط عمومی مرکز ملی رقابت با تاکید بر اینکه خودروسازان باید به قیمت های 
شورای رقابت تمکین کنند، گفت: مردم می توانند از خودروسازان متخلف شکایت کنند. 
»سپهر دادجوی توکلی« در گفت وگویی درخصوص گلایه های مطرح شده از سوی 
از سوی  تعیین شده  قیمت های  به  مونتاژکار  تمکین خودروسازان  درباره عدم  مردم 
شورای رقابت، افزود: از نظر قانونی همه نهادهای نظارتی به صورت متفق القول پشتیبان 

قیمت های اعلامی توسط شورای رقابت هستند.
وی بیان داشت: چنانچه مردم در این زمینه و بالاتر بودن قیمت ها نسبت به نرخ های 
اعلامی شورای رقابت شکایتی از خودروسازان دارند، می توانند نسبت به تنظیم شکایت 
اقدام کنند که در این زمینه همه شکایت ها در شورای رقابت ثبت شده و یک به یک در 

حال صدور حکم است.
مدیر روابط عمومی مرکز ملی رقابت با اشاره به تعیین تکلیف قیمتی برخی خودروها، از 
بررسی قیمتی دیگر خودروهای مونتاژی خبر داد و تاکید کرد: اگر خودروساز قیمت هایی 
بالاتر از قیمت های شورای رقابت از مردم مطالبه کند، تخلف کرده و شکایات مربوطه در 

این زمینه به طور قطع بررسی شده و احقاق حق خواهد شد.
وی درخصوص مطرح شدن برخی شایعات برگزاری جلسات بین مونتاژکاران و شورای 
رقابت برای تعیین قیمت های جدید، تصریح کرد: از زمانی که خودرو مجدد به شورای 
رقابت بازگشته، کارگروه خودرو به طور مستمر بین این شورا، خودروسازان، قطعه سازان و 

سایر ذی نفعان برگزار می شود که امری طبیعی است.
دادجوی توکلی در پایان بار دیگر تاکید کرد: قیمت های شورای رقابت کاملا کارشناسی 

و قابل دفاع است و خودروسازان باید به قیمت های تکلیفی عمل کنند.
 

مدیر اجرایی ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده:

مراکز اسقاط باید ارزش لاشه خودرو 
فرسوده را به مالکان پرداخت کنند

مدیر اجرایی ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده گفت: مراکز اسقاط 
مکلفند ارزش لاشه خودرو فرسوده را به مالکان پرداخت کنند و مراکز متخلف از طرح 

جایگزینی حذف می شوند. 
خودروهای  جایگزینی  طرح  در  که  متقاضیانی  افرود:  پاشاکی«  حیدری  »محمد 
فرسوده شرکت کرده و در قرعه کشی شرکت های خودروساز برنده شده اند، باید به ستاد 

نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده به نشانی nnhk.ir مراجعه کنند.
وی گفت: این دسته از متقاضیان پس از ثبت نام در سایت مذکور و انتخاب مرکز اسقاط 
مورد نظرشان، باید به همراه خودرو و مدارک مربوطه به مرکز اسقاط انتخاب شده برای 

تحویل و اسقاط خودرو خود مراجعه کنند.
این مسوول تصریح کرد: مراکز اسقاط مکلفند پس از اسقاط خودرو متقاضیان، ارزش 

لاشه خودرو فرسوده را به حساب مالکان خودروهای فرسوده واریز کنند.
وی گفت: در صورتی که مرکز اسقاط از پرداخت وجه لاشه خودرو به مالک خودرو 
فرسوده خودداری کند، تخلف بوده و مالکان می توانند از طریق سامانه ۱2۴ طرح 
شکایت کنند. حیدری تاکید کرد: ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده در 
صورت بروز این تخلف، ضمن برخورد با مراکز اسقاط متخلف، آنها را از طرح جایگزینی 

خودروهای فرسوده حذف می کند.
 

 سخنگوی صنعت برق خبرداد :

پیش بینی افزایش ۴ هزار مگاواتی
 مصرف برق در یک ماه آینده

سخنگوی صنعت برق گفت: پیش بینی می شود بار شبکه برق کشور تا چهار هزار 
مگاوات در کمتر از یک ماه آینده افزایش یابد. 

با مدیران عامل شرکت های برق  نیرو  »مصطفی رجبی مشهدی« در نشست وزیر 
منطقه ای و توزیع نیروی برق با اشاره به پیش بینی سازمان هواشناسی مبنی بر افزایش و 
تداوم گرما در هفته های پیشرو در کل کشور، افزود: پیش بینی می شود تقاضای مصرف 
برق کشور در هفته آینده به 6۹ هزار مگاوات برسد و برای حفظ پایداری شبکه برق کشور 
باید آماده باشیم. وی خاطرنشان کرد: روزهای ۱۴ و ۱۵ تیر هم زمان با برگزاری کنکور 
سراسری، همه همکاران صنعت برق در سراسر کشور به منظور تامین برق پایدار مراکز 

برگزاری آزمون و حفظ آرامش فرزندان کاملًا آماده هستند.
رجبی مشهدی بیان داشت: علاوه بر آمادگی کامل همکاران صنعت برق، نیازمند 

همکاری مشترکان نیز هستیم.

بازار نوشت: بانک مرکزی درحالی از کاهش ۱2 درصدی نرخ تورم نقطه ای ماه 
گذشته خبر می دهد که مردم با مشاهده رشد قیمتها در بازار و افزایش هزینه های 

زندگی، انتشار چنین آمارهایی را با واقعیت ها ناهمگون و متفاوت می دانند.
انتشار آمارها از شاخص های مهم اقتصادی نظیر نرخ تورم آنطور که مردم آن را روزانه 
حس می کنند، همیشه با واقعیت ها نزدیک نیست، چنین وضعیتی حتی در تناقض 
آماری شاخص های اقتصادی مراجع معتبر و رسمی نیز صدق می کند، زیرا گرانی 
که مردم در جامعه احساس می کنند، تفاوت زیادی با تورم رسمی دارد که از سوی 
مراجع آماری اعلام می شود، مسئله ای که باعث شده اعتبار آمارهای رسمی نزد مردم 
خدشه دار شود. به عبارت بهتر تعریف تورم از منظر اقتصادی با گرانی های قابل لمس 
مردم متفاوت بوده و در واقع انچه مد نظر مراجع اماری است شدت و سرعت گرانی 

است مه کمتر شده ، نه توقف گرانی ها!
البته تعیین نرخ تورم نیز که برگرفته از میانگین قیمت شاخص قیمت بیش از ۳00 
قلم کالا و خدمات مصرفی مناطق شهری و روستایی است، معمولا طوری محاسبه 
می شود که خروجی آن در انتشار آمارها کمترین نرخ ممکن در نظر گرفته شود، 
محاسبه ای که هر چند از لحاظ قانونی درست است اما بی تردید با واقعیات منافات 
دارد، به همین دلیل است که توجه به نرخ تورم احساس شده توسط مردم اهمیت 
زیادی دارد؛ زیرا اگر احساس افراد از تورم تفاوت قابل توجهی با نرخ تورم رسمی 

داشته باشد، آمارهای رسمی برای افراد جامعه بی اعتبار می شود.
بازی با ارقام برای تعین نرخ شاخص های اقتصادی!

به طور مثال قیمت انواع کالا و خدمات در بازار مدتهاست بدون هیچ نظارتی با 
شیبی ملایم رو به بالا در حرکت است. نمونه آن رشد بالای نرخ خدمات عمومی چون 
حمل و نقل، افزایش چند مرحله ای قیمت شیر و فراوردهای لبنی، شکر، گوشت، 
مرغ و تخم مرغ و... را می توان عنوان کرد. در چنین شرایطی وقتی مردم گرانی ها را 

هر روز بیشتر از دیروز در بازار به عینه می بینند و آن را لمس می کنند، بنابراین کاهش 
نرخ تورم از سوی مراجع آماری چه یک درصد و چه ۱00 درصد برای جامعه بی معنی 

می شود و آن را بازی با ارقام می دانند.
تورمی که رشد آن منجر به فقیر شدن قشر متوسط جامعه و حاشینه نشین شدن 
آنها همچنین به زیر فقر رفتن قشر فرو دست جامعه شده است. جالب اینجاست در 
چنین شرایطی با وجود نرخ رسمی تورم حدود ۵0 درصدی در کشور اما نرخ دستمزد 
کارگران که بیش از نیمی از جمعیت کشور را پوشش می دهند، برای سالجاری 2۷ 
درصد تعیین شده است. فشاری که همچنان بر قشر کم درآمد جامعه مستولی است 
و با وجود اعلام کاهش نرخ تورم اما هزینه های زندگی روز به روز بیشتر و قیمتها بدون 

کنترل سیر صعودی را می پیمایند.
در این میان کارشناسان می گویند؛ وقتی مردم رشد قیمت ها را در بازار احساس می 
کنند و اقدام خاصی برای مهار قیمت ها و یا ثبات آنها به چشم نمی خورد، بنابراین 
اعلام کاهشی شدن نرخ تورم در چنین شرایطی تا حدودی بی معنی است. اگر به 
آمارهای منتشر شده نرخ تورم در سالجاری نگاه شود خواهیم دید که طبق آمارهای 
رسمی نرخ تورم نقطه به نقطه خانوارهای کشور در فروردین ماه امسال، ۵۵.۵ درصد 
بوده است؛ یعنی خانوارهای کشور به طور میانگین، ۵۵.۵ درصد بیشتر از فروردین 

ماه ۱۴0۱ برای خرید یک »مجموعه کالاها و خدمات یکسان« هزینه کرده اند.
تورم نقطه به نقطه فروردین ماه ۱۴02 در مقایسه با ماه قبل، ۱.۵ واحد درصد 
افزایش یافته است. با سپری شدن نخستین ماه سالجاری، مرکز آمار ایران گزارش 
نرخ تورم در اردیبهشت ۱۴02 را منتشر کرد که بر این اساس، تورم نقطه به نقطه 
اردیبهشت ماه ۱۴02 در مقایسه با ماه قبل، 0.۹ واحد درصد کاهش را نشان می داد. 
پس از آن در خرداد امسال تورم نقطه به نقطه به ۴2.6 درصد رسید که نسبت به ماه 
گذشته ۱2 درصد کاهش نشان می دهد کاهشی که رکورد جدیدی در اقتصاد ایران از 

لحاظ سرعت کاهش تورم محسوب می شود.
آمارهایی که از واقعیت ها فاصله دارند

حمید حاج اسماعیلی، کارشناس اقتصادی گفت: آمارها در کشور ما خیلی به 
واقعیت ها نزدیک نیست، این موضوع نه فقط در نرخ تورم بلکه در همه شاخص های 
اقتصادی تخصصی و علمی آنگونه که مردم یا کارشناسان آن را قبول داشته باشند، 
بعضا درست از آب در نمی آید. مسئله ای که متاسفانه باعث شده است دولت ها به 
دلیل اینکه کارنامه مثبتی از عملکرد خود ارایه دهند در استخراج و اعلام آمارها مردم 

را به شک و شبهه می اندازند.
وی با بیان اینکه استخراج و محاسبات آماری باید جامع، علمی، کارشناسی و 
منطبق با واقعیت باشد، افزود: به طور مثال در انتشار آمار نرخ تورم، مراکز پژوهشهای 
مجلس شورای اسلامی ابتدای سال این شاخص را حدود ۷0 درصد اعلام کرد اما 
پس از مدتی دولت چنین رقمی را تکذیب کرد و نرخ تورم را کمتر از ۵0 درصد عنوان 
نمود. البته این اختلافات آماری فقط مختص به شاخص تورم نیست بلکه در بحث 
نرخ خط فقر، اشتغال، بیکاری، رشد اقتصادی و ... نیز متاسفانه آمارهایی متفاوت و 
تا حدی غیر واقعی اعلام می شود در حالی که مرجع رسمی انتشار آمارها باید مرکز 
ملی آمار باشد. در چنین شرایطی است که جامعه همچنان در انتشار آمارها با ضریب 
اختلاف بالای آماری مواجه است چرا که نرخی را که تعیین و اعلام می کند بعضا با 

آنچه مردم می بینند، همخوانی ندارد.
در اقتصاد دولتی نباید انتظار کنترل قیمت را داشت!

این کارشناس اقتصادی افزود: از آنجایی که بخش عمده ای از چرخ اقتصاد کشور 
در دست دولت و نهادهای شبه دولتی بوده و تامین مواد اصلی، اولیه و لوازم تولید نیز 
در اختیار دولت است، بنابراین نباید انتظار داشت در اقتصاد دولتی نظارت و کنترل 
دقیقی بر بازار، بخش تولید و قیمت ها اعمال شود. از طرفی تولید کنندگان بزرگ 
و صاحبنام بخش خصوص نیز با دولت ارتباط قوی دارند. به همین دلیل است که 
قیمت لبنیات طی امسال 2 بار افزایش یافت و این افزایش قیمت هیچ وقت با واکنش 
جدی دولت همراه نشد. در بخش شوینده ها و نوشیدنی ها همچنین پروتئین ها نیز 
این مسئله صدق می کند. وی ادامه داد: ضعف دولت در کنترل قیمت ها در بازار 
کاملا محرز است چرا که مردم برای خرید مایحتاج سبد مصرفی خانوار هر روز با قیمت 
های جدیدی در بازار روبه رو می شوند. افزایش قیمتی که قشر کم درآمد و متوسط 
جامعه را تحت فشار قرار داده است چرا که حقوق بگیران به جایی اینکه متناسب با 
نرخ تورم حقوق آنها نیز بالا می رفت اینگونه نشد ولی در مقابل شاهد رشد قیمت همه 

کالاها و خدمات در بازار هستند.
بنا به این گزارش، هر چند مراکز معتبر آماری چون بانک مرکزی نرخ تورم را کاهشی 
عنوان می کنند و در محاسباتی که برای تعیین این نرخ انجام شده است شاید اصولی 
باشد اما وضعیت رشد قیمت ها در بازار و افزایش هزینه های زندگی آن طور که مردم 

احساس می کنند چیز دیگر را نشان می دهد.
به عبارت بهتر انچه دولت از ان به عنوان کاهش نرخ تورم یاد می کند، عملا کاهش 
سرعت رشد قیمت ها نسبت به ماه مشابه سال قبل است که برخی از اقلام کالاهای 
اساسی را بیش از ۱00 درصد افزایش داده بود ولی اکنون گرانی های یا جهش های 

قیمتی با شتاب گذشته رخ نمی دهد.
لذا اگر اثر اختلاف و یا اشتباهات محاسباتی را ناچیز بدانیم، روند گرانی ها ادامه 
دار است و همین موضوع است که برای مردم روند کاهش نرخ تورم برایشان ملموس 
نبوده و ادعای کاهش نرخ رشد تورم به جای خبر خوش که اثرش در میان مدت نمود 

خواهد داشت، بیشتر مانند داروی تلخی است که کام مردم را تلخ تر می کند.

چرا خبر کاهش نرخ تورم برای مردم تلخ و غیر قابل باور است؟

 کاهش تورم با گرانی جذاب نیست!

 فروش نفت و وصول درآمدهای ارزی حاصل از آن در دولت سیزدهم افزایش چشمگیری 
داشته است، اما بعضاً این ابهام مطرح می شود که چرا آثار این گشایش ها در وضعیت 

اقتصادی کشور و سفره مردم ملموس نیست.
»محمدطاهر رحیمی« کارشناس مسائل اقتصادی در خصوص اینکه ارزهای حاصل 
از صادرات نفت چگونه هزینه می شود که برای مردم قابل لمس نیست، اظهار داشت: 
آمارهای بین المللی نشان می دهد روزانه ۱.6 میلیون لیتر نفت صادر می کنیم و مسوولان 

نیز در سخنان خود اشاره می کنند که ارز حاصل از صادرات نفت وصول می شود.
وی افزود: این سوال مطرح می شود که در شرایطی که میزان صادرات نفت ایران از چند 
هزار بشکه به ۱.6 میلیون بشکه رسیده و ارزهای حاصل از فروش نفت که وصول می شود، 

چگونه هزینه می شود که برای مردم ملموس نیست.
درآمد حاصل از فروش نفت چقدر است؟

این کارشناس اقتصادی بیان کرد: در پاسخ به این سوال باید گفت فرض کنید ما روزانه 
دو میلیون بشکه نفت صادر می کنیم؛ یعنی تحریمی وجود ندارد و ایران جایگاه خود را در 
بازارهای بین المللی به دست آورده است. با فرض اینکه هر بشکه نفت 6۵ دلار باشد و به 
همه ارز حاصل از صادرات نفت نیز دسترسی باشد و در شرایطی که ۳6۵ روز نفت بفروشیم 

کمتر از ۵0 میلیارد دلار درآمد ارزی خواهیم داشت.
۵۵.۵ درصد درآمد نفتی کشور سهم صندوق توسعه ملی و شرکت ملی نفت

رحیمی ادامه داد: با احتساب تمام این شرایط ۴0 درصد از ارز حاصل از صادرات سهم 
صندوق توسعه ملی است که صرف توسعه کشور می شود، ۱۴.۵ درصد به وزارت نفت 
تخصیص می یابد تا صرف مخارج شرکت ملی نفت و گاز و سرمایه گذاری در این حوزه شود 

تا به صورت پایدار از درآمدهای نفتی در آینده برخوردار شویم.
وی بیان کرد: ۵۵.۵ درصد از ۵0 میلیارد دلار که 2۷ تا 2۸ میلیارد دلار می شود به صندوق 
توسعه ملی برای کارهای زیرساختی و وزارت نفت تعلق می گیرد. اگر این تخصیص اعتبارها 
به درستی انجام شود تا زمانی که اثر آن بر سفره مردم ملموس باشد زمان طولانی نیاز است.

این کارشناس اقتصادی اضافه کرد: 2۳ و 22 میلیارد دلار باقی مانده از صادرات نفت 
باید 20 میلیارد دلار برای ارزهای ترجیحی تخصیص یابد که دوباره سبد مصرفی مردم دچار 
جهش قیمت نشود. عملا در خوشبینانه ترین حالت درآمدهای حاصل از صادرات نفت که 

برای دولت باقی می ماند 2 تا ۳ میلیارد دلار است.
شوک های تورمی و ارزی دهه ۹۰ به سفره مردم آسیب جدی زد

رحیمی با بیان اینکه یکسری مصارف ارزها همچون سهم صندوق توسعه ملی، مخارج 
شرکت ملی نفت و گاز و ارز ترجیحی گریز ناپذیر است، افزود: اگرچه سیاست ارز ترجیحی 
عاملان  و  بالاست  تورمی  انتظارات  چون  فعلی  شرایط  در  اما  باشد،  دائمی  نمی تواند 
اقتصادی و کشور از دهه پرتلاطم ۹0 عبور کرده و با شوک های تورمی و ارزی مواجه 
بوده اند، طبیعی است در این شرایط که لنگر انتظارات به شدت رها شده و سفره مردم )در 

دهه ۹0( آسیب دیده و نمی توان ارز ترجیحی را حذف کرد.
وی افزود: در یکی دو سال اخیر با شوک های سمت عرضه نیز مواجه بودیم که یکی از 
آنها این بود که به دلیل جنگ روسیه و اوکراین با جهش قیمت جهانی مواجه شدیم و چون 
تولید ما به شدت وابسته به واردات مواد اولیه و کالاهای واسطه ای است، طبیعتا این افزایش 

قیمت های جهانی شوک سمت عرضه را به کشور وارد می کرد.
ارزهای نفتی صرف تسویه بدهی دولت قبل می شود

این تحلیلگر اقتصادی با اشاره به اینکه سرفصل بعدی که ارزهای نفتی بابت آن هزینه 
می شود تسویه بدهی دولت قبل است، افزود: طبق آمار اعلامی »پورمحمدی« معاون 
اقتصادی نوبخت در دولت دوازدهم و معاون سازمان برنامه و بودجه در دولت سیزدهم در دو 
سال آخر دولت قبل )۱۳۹۹ و ۱۴00 به ترتیب ۱۵۳ هزار میلیارد تومان و 220 هزار میلیارد 
تومان( بیش از ۴00 هزار میلیارد تومان بدهی جدید ایجاد شده که این بدهی همراه با 
سود باید در دولت سیزدهم تسویه شود که نیازمند منبع است و منبع آن صادرات نفت و 

ارزهای نفتی است.
رحیمی گفت: همچنین براساس آمار میرکاظمی دولت تا سال ۱۴0۴ و ۱۴0۵ باید ۵۳2 

هزار میلیارد تومان اوراق یا بهره اوراق فروخته شده در دولت قبل را تسویه کند یا اینکه دولت 
قبل پول 2۴0 هزار مسکن مهر را تحویل گرفته و در جای دیگری هزینه کرده است و این 

افراد توقع دارند دولت سیزدهم آن را تامین کند.
کسری ۵۰۰ هزار میلیارد تومانی بودجه در آغاز به کار دولت سیزدهم

وی اظهار داشت: دولت سیزدهم در آغاز به کار خود با کسری ۵00 هزار میلیارد تومان 
مواجه بود که باید این کسری جبران می شد و منبعی جز ارزهای نفتی باقی نمی ماند.

این کارشناس اقتصادی توضیح داد: در دهه جدید )۱۴00( شاخص هایی وجود دارد که 
نشان می دهد دولت بخشی از ریال حاصل از فروش ارزهای نفتی را صرف تشکیل سرمایه 
در کشور کرده است. مطابق آمار تشکیل سرمایه ناخالص در کشور طی سال ۹۹ تا ۱۴00 
به صورت سالانه منفی ۴.۵ درصد بوده که روند نزولی داشته است اما این شاخص براساس 
آمار بانک مرکزی در سال ۱۴0۱ به 6.۷ درصد ارتقا یافته است که بخش عمده این تشکیل 
سرمایه در کشور ناشی از تخصیص بودجه عمرانی دولت است که محل تامین آن ریال 

حاصل از فروش ارزهای نفتی است.
رحیمی بیان کرد: نرخ تشکیل سرمایه در حوزه ماشین آلات ۱۵.۴ درصد است که نشان 
می دهد ریال حاصل از فروش ارزهای نفتی را صرف تشکیل سرمایه شده، در حالی که 
تشکیل سرمایه ناخالص داخلی در سال ۱۴00 صفر درصد و در 6 ماه ۱۴00 منفی 6.۴ 

درصد بود و این ارتقا اقدام ویژه ای در کشور است.
سهم بودجه عمرانی در دهه ۹۰ کم شد

وی گفت: بودجه عمرانی شاخص بعدی که مرتبط با تشکیل سرمایه است که مطابق آمار 
بودجه عمرانی سال ۹2 سهمی 2۷ درصدی در بودجه عمومی داشت و در سال ۱۴00 این 
سهم به کاهش ۱2 درصدی بافته بود؛ کاهش جدی بودجه عمرانی در بودجه عمومی طی 
دهه ۹0 تشکیل سرمایه را دچار اختلال جدی کرده بود به طوری که در این دهه تشکیل 

سرمایه ۴0 درصد کاهش داشت.
این کارشناس اقتصادی اضافه کرد: علاوه بر این هر ساله یک بودجه عمرانی نیز تصویب 
می شد که از سال ۸۴ تقریبا هیچ سال ۱00 درصد این بودجه تخصیص نیافت و در سال 
۹6 تنها 6۱ درصد، سال ۹۵ نیز ۷۳ درصد و در سال بعد از آن ۵۸ درصد بودجه عمرانی 
تخصیص یافت اما در سال گذشته ۱0۵ درصد اعتبارات عمرانی اختصاص یافت و اثر آن 

را در کشور شاهد هستیم.

یک تحلیلگر اقتصادی پاسخ داد؛

پول نفت کجا می رود؟

مشکل کارگر امروز این نیست که دولت کالابرگ بدهد یا نه؛ 
مشکل، فاصله ی دستمزد و خط فقر است که سال به سال 
عمیق تر شده و امسال به بیشترین میزان رسیده؛ بنابراین اگر 
دولت واقعاً می خواهد این شکاف را پر کند، اول باید ماده ۴۱ 

قانون کار اجرا و دستمزد براساس قانون ترمیم شود. 
حداقلی  هزینه های  سبد  و  دستمزد  فاصله ی  حالیکه  در 
زندگی به بیشترین میزان در سال های اخیر رسیده – دستمزد با 
مزایا حدود ۹ میلیون تومان است و هزینه های زندگی بیشتر از 
بیست میلیون تومان- برنامه ای برای ترمیم مزد در کار نیست؛ 
سیاست پرداخت های یارانه ای نیز به حدی ناچیز و غیرمنطبق 
با واقعیت های عینی زندگی مردم است که نمی تواند شکاف 

بیش از ده میلیون تومانیِ دستمزد- هزینه ها را پُر کند.

با  با کالابرگ را  یارانه  دولت در تیرماه، سیاست جایگزینیِ 
هدفِ خرید کالاهای اساسی با یارانه شارژ شده ی ماهانه در 
پیش گرفت. کالابرگ الکترونیک، تمهیدی در قانون بودجه 
۱۴0۱ بود و آن زمان مقرر شده بود دولت گرانیِ ناشی از حذف 
ارز دولتی کالاهای اساسی را با پرداخت کالابرگ الکترونیک به 
اقشار کم درآمد جبران کند »به گونه ای که مشمولان بتوانند 
شهریور  قیمت های  به  را  خانوار  نیاز  مورد  اساسیِ  کالاهای 
۱۴00 خریداری کنند«؛ این شرط اساسی هیچ زمان رعایت 

نشد.
در حال حاضر، هم مبلغ یارانه و یا کالابرگ الکترونیکی که 
به طبقات فرودست پرداخت می شود، ناچیز و ناکافی است و 
هم قرار نیست هیچ کالایی به قیمت شهریور ۱۴00 در اختیار 
مشمولان قرار بگیرد. طرح کالابرگ که اجرای آزمایشی آن در 
چند استان به پایان رسیده بود و به تازگی از خردادماه برای 
نمی تواند  شده،  اجرایی  هدف  جامعه ی  از  کوچکی  بخش 
بحران معیشت را تسکین بخشد، نه برای غیررسمی کاران و زنان 
سرپرست خانوار و خانوارهای تحت پوشش نهادهای حمایتی 
و نه برای کارگران و بازنشستگان حداقل بگیر که به زحمت ۹ 
میلیون تومان حقوق ماهانه دارند و هزینه های زندگی شان بیش 

از بیست میلیون تومان است.
به  یارانه«  درصدی  بیست  »افزایش  گذشته،  روزهای  در 
عنوان یک دستاورد یارانه ای در رسانه ها تیتر شد؛   افزایش 
اعلام  و  خورد  کلید  خرداد   ۱۳ شنبه  از  یارانه  درصدی   20
شد »اگرچه فعلا تنها شامل افراد حاضر در دهک یک تا سه 
می شود، اما به زودی سایر دهک ها نیز از آن برخوردار خواهند 
یارانه،  درصدی  افزایش 20  دولت،  اطلاعیه  براساس  شد«. 
امتیازی تشویقی برای کسانی است که اعتبار خود را در قالب 

کالابرگ خرج می کنند. درواقع افزایش بیست درصدی یارانه، 
هم »مشروط« است و هم »محدود«؛ از یک طرف »فعلًا« در این 
مرحله شامل حال 2۴ میلیون نفر حاضر در سه دهک درآمدی 
اول خواهد شد. تعداد مددجویان کمیته امداد و بهزیستی بین 
هفت تا ۸.۵ میلیون نفر برآورد می شود که تقریبا یک دهک 
را تشکیل می دهند و ظاهراً در خرداد ماه فقط این هفت تا 
۸.۵ میلیون نفر از آن بهره مند شده اند؛ از سوی دیگر مشروط 
است چون »خانوار های حاضر در سه دهک اول درآمدی باید 
تا سقف ۷0 درصد مبلغ یارانه که معادل ۳20 هزار تومان به 
ازای هر نفر می شود، خرید کنند تا ۸0 هزار تومان یارانه اضافی 
دریافت کنند.« یارانه به اضافه ی بیست درصد افزایش به شرط 
تعلق و به شرط خرید کردن حداقل ۷0 درصد آن، در نهایت 
نفری ۴00 هزار تومان است؛ یک خانوار متوسط ۳.۳ نفره در 
بهترین حالت ماهی ۱۸ تا 20 میلیون تومان هزینه دارد؛ اگر 
این خانوار حداقل بگیر کارگری باشد و ۹ میلیون تومان حقوق 
بگیرد به فرض که یارانه به اضافه ی افزایش به او تعلق بگیرد – که 
البته فعلًا مزدبگیرانِ بیمه شده مشمول این افزایش نیستند- به 
ازای سه نفر، یک میلیون و 200 هزار تومان به درآمد ماهانه ی 
این خانواده اضافه می شود و سرجمع دریافتیِ آن ها را به ۱0 
میلیون و 200 هزار تومان می رساند؛ این خانواده بازهم حدود۹ 
میلیون تومان عقب ماندگی مزدی دارد؛ در این شرایط، سوال 
این است که چنین یارانه ای به چه کار کارگران و بازنشستگان 
می آید؟ علی اصلانی )عضو هیات مدیره کانون عالی شوراهای 
اسلامی کار کشور( در این رابطه به ایلنا می گوید: واقعیت امر 
این است که مشکل کارگر امروز این نیست که دولت کالابرگ 
یا نه؛ مشکل، فاصله ی دستمزد و خط فقر است که  بدهد 
سال به سال عمیق تر شده و امسال به بیشترین میزان رسیده؛ 

بنابراین اگر دولت واقعاً می خواهد این شکاف را پر کند، اول باید 
ماده ۴۱ قانون کار اجرا و دستمزد براساس قانون ترمیم شود، 

بعد بیایند به فکر سبد کالا و کالابرگ باشند.
به گفته وی، وقتی دولت در جریان تعیین دستمزد ۱۴02 به 
رقم غیرواقعیِ ۱۳.۵ میلیون تومانیِ سبد معیشت در شورایعالی 
کار پایبند نمانده و این رقم مبنایی برای تعیین دستمزد قرار 
نگرفته، چطور با دادن کالابرگ مشکلات حل می شود یا افزایش 
بیست درصدیِ مشروط یارانه در قالب کالابرگ، یک دستاورد 
نبودنِ کالابرگ  کارآمد  برای  است؟ اصلانی یک دلیل دیگر 
و  کارگران  مسکن  »مشکل  آن  و  می کند  مطرح  الکترونیک 
و  مشکل  مهم ترین  الان  می گوید:  او  است؛  بازنشستگان« 
دغدغه ی کارگران، مسکن است؛ بیش از 60 درصد کارگران 
مستاجرند و اجاره خانه در یکسال اخیر بیش از ۱00 درصد 
افزایش نرخ داشته؛ در این شرایط، اینکه برای ده یا دوازده 
قلم کالای خوراکی کالابرگِ ۳00 یا ۴00 هزار تومانی بدهند، 
چه مشکلی را حل می کند؟ اول باید مسکن ارزان یا یارانه ای 
یا مثل خیلی از کشورها به صورتِ اجاره به شرط تملیک به 
مردم بدهند. برای این کار به وعده ی خود برای ساخت سالی 
بیست درصدی  افزایش  بمانند.  پایبند  میلیون مسکن  یک 
کالابرگ قرار نیست خیلی زود به همه ی جامعه ی مشمولان 
یارانه که حدود ۷۸ میلیون نفر هستند، تعلق بگیرد؛ براساس 
اعلام دولت »زمان سراسری شدن طرح افزایش 20 درصدی 
یارانه در زمان مشخص اطلاع رسانی می شود«. اما کالابرگی 
که افزایش بیست درصدی آن مشروط به خرید کالاهای خاص 
از فروشگاه های خاص است و کالابرگی که در بهترین حالت 
مبلغ آن برای هر نفر ۴00 هزار تومان است، کدام گره را از کار 

فروبسته ی طبقه ی کارگر باز می کند؟

شکافِ ده میلیون تومانیِ »دستمزد- هزینه های زندگی«؛

 مشکلات کارگران با کالابرگ حل می شود؟ 
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با قراردادی 2 ساله ؛

ستاره فوتبال قم راهی تراکتور شد

به  با عقد قراردادی 2 ساله  سیدمهدی حسینی فوتبالیست خوش آتیه قمی 
تراکتور پیوست. براساس این گزارش ، سیدمهدی حسینی فوتبالیست خوش آتیه 
قمی که فصل گذشته در تیم مس رفسنجان بازی می کرد، دقایقی پیش با عقد 
قراردادی 2 ساله به تیم تراکتورسازی تبریز پیوست. این بازیکن خوش تکنیک قمی 
پیشنهادهایی از سرخابی های پایتخت داشت اما در نهایت تصمیم گرفت در جمع 
پرشور های تبریزی شاگرد پاکو خمز مربی خوش نام اسپانیایی شود. گفته می شود 
تراکتور برای اخذ رضایت نامه این بازیکن ۴ میلیارد تومان به مس رفسنجان پرداخت 
کرده است. حسینی در دوران حضور اسکوچیچ روی نیمکت تیم ملی فوتبال ایران، 
چندین بار در لیست بازیکنان دعوت شده به اردوی تیم ملی قرار گرفت.هافبک 
جدید تراکتورسازی تبریز فوتبال خود را از رده سنی پایه در قم آغاز و با صبا وارد لیگ 
برتر شد، وی سابقه حضور در تیم های آلمینیوم اراک و گل ریحان البرز را در کارنامه 

ورزشی خود دارد.
 

رئیس هیئت گلف استان قم خبرداد:

شرکت قمی ها در آموزش آکادمیک گلف
رئیس هیئت گلف استان قم از برگزاری دوره های مربیگری گلف و بکاپ در قم 

خبرداد.
دکتر رضا دلاوری اظهارداشت: اولین بار با تائید فدراسیون گلف، دوره مربیگری 
درجه ۳ رشته های گلف و بهکاپ در قم برگزار می شود و ورزشکاران، علاقمندان 
و دانشجویان تربیت بدنی دانشگاه های قم که علاقمند به همکاری با این هیات 
هستند، آمادگی خود را برای حضور در این دوره ها تا ۱۵ تیر )0۹۱۹2۵۱6002 
دبیر هیات( اعلام کنند. وی همجنین از برگزاری دوره های آکادمیک آموزش گلف 
در قم خبر داد و افزود: این دوره ها با همکاری فدراسیون گلف شامل 2 دوره آموزش 
در سطوح پایه )مبتدی و مقدماتی گلف( و حرفه ای )اصلاح سوئینگ( زیر نظر 

مربیان رسمی فدراسیون برگزار خواهد کرد.
دعوت نوجوان گلف باز قمی به اردوی تیم ملی 

رئیس هیئت گلف استان قم  دربخش دیگری از سخنان خود گفت :بازیکن ۱۳ 
ساله خوش آتیه گلف قم، به دعوت رسمی فدراسیون گلف کشور در اردوی انتخابی 
تیم ملی گلف زیر ۱۸ سال که در تاریخ ۳0 تیرماه به مدت ۵ روز، حضور خواهد 
یافت.  وی افزود : محمد پارسا نوجوان ترین بازیکن این اردو خواهد بود که باید با 
رقیبان حرفه ای و بزرگتر از خودش جهت حضور در ترکیب نهایی تیم ملی زیر ۱۸ 
سال تلاش کند. دلاوری اضافه کرد :این دعوت پیرو نتایج مسابقات قهرمانی کشور 
زیر ۱۸ سال ۱۹ اردیبهشت امسال انجام گرفته که محمد پارسا رده ۱2 انفرادی 

مسابقات را در بین نمایندگان ۱۷ استان بدست آورد.
لازم به ذکر است :محمد پارسا فرزند مربی گلف قم خانم لطفی میباشد که در دو 
سال اخیر بسیار درخشان عمل کرده است.سرمربی تیم ملی زیر ۱۸ سال کشور را 

استاد گودرز مولایی و مربی این تیم بر عهده اقای سجاد کرم پور می باشد.

رئیس هیات بدمینتون استان قم :

دومین خانه بدمینتون قم در شهرک 
پردیسان ساخته شود 

رئیس هیات بدمینتون استان قم گفت: با تخصیص زمین مورد نیاز از سوی اداره 
کل ورزش و جوانان استان و همچنین موافقت رئیس توسعه بدمینتون آسیا، قرار 

است دومین خانه بدمینتون قم در شهرک پردیسان ساخته شود.
علی فرجی اظهار داشت: علی واجد، رئیس توسعه بدمینتون آسیا و رئیس 
فدراسیون بدمینتون پاکستان در سفر چند روز گذشته خود به استان قم ضمن بازدید 
از خانه بدمینتون زنده یاد حامد فرهمند موحد و مشاهده میدانی از ظرفیت های 
مناسب و فعالیت های بدمینتون قم در عرصه ملی، با ساخت دومین خانه بدمینتون 
استان با مشارکت فدراسیون آسیایی موافقت نمود. رئیس هیات بدمینتون استان 
قم افزود: این موافقت در صورتی که به تصویب مجمع فدراسیون آسیایی خود که 
در مردادماه در کشور تاجیکستان برگزار خواهد شد برسد، این فدراسیون رسما در 
ساخت خانه بدمینتون مشارکت خواهد کرد. وی ادامه داد: باتوجه به تخصیص 
زمین از سوی اداره کل ورزش و جوانان استان قم در شهرک پردیسان در تلاشیم تا 
دومین خانه بدمینتون استان را به بهره برداری برسانیم. فرجی در پایان از برگزاری 
یکی از اردوهای آسیایی میانه در استان قم خبر داد و گفت: این اردو با حمایت مالی 
فدراسیون آسیایی در قم برگزار خواهد شد که البته به صورت واضح ساز و کار این 

حمایت روشن نیست و تا زمان اردو باید منتظر باشیم.
 

روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم خبرداد:

حضور شناگر قمی در تیم منتخب
 پسر کشور

شناگر قمی به اردوی آماده سازی شناگران منتخب پسر کشور رده سنی ۱۵ تا ۱۷ 
سال که قرار است طی روزهای 26 الی ۳0 تیرماه در همدان برگزار شود دعوت شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم،با دعوت از 22 شناگر 
اردوی آماده سازی شناگران منتخب پسر کشور در رده سنی ۱۵ و ۱۷سال در استان 

همدان با حضور آراد مهدی زاده از قم برگزار می شود.
طبق اعلام کمیته فنی شنا قرار است این اردوی آماده سازی شناگران منتخب 
پسر کشور از تاریخ 26 الی ۳0 تیر ۱۴02 در استان همدان برگزار شود. آراد مهدی 
زاده ابتدا شنا را با سعید سالاری در قم آغاز کرده و از مربیانی چون نظری و شمس 
لطیفی بهره برده و اکنون نیز زیر نظر فرشاد کرمی و خشایار حضرتی در استادیوم 

آزادی مشغول تمرین میباشند . 
 

با برگزاری مجمع انتخاباتی ؛

رئیس جدید هیات آمادگی جسمانی 
استان قم  انتخاب شد

سعید کاملی با کسب ۱۸ رای در مجمع انتخاباتی برای چهار سال سکاندار هیات 
آمادگی جسمانی استان قم شد.

براساس این گزارش ،مجمع انتخاباتی هیات آمادگی جسمانی استان قم با 
حضور احمد گواری سرپرست فدراسیون و سانی خانی مدیر کل ورزش و جوانان 
استان قم برگزار شد، که پس از انصراف سمانه سلیمانی و محمد حسنی و غیبت 
روح الله رمضانی به نفع سعید کاملی، کاملی توانست با ۱۸ رای به عنوان رئیس 
جدید هیات آمادگی جسمانی استان قم انتخاب شود. این مجمع انتخاباتی در 
سالن اجتماعات شهید عزیززادگان اداره کل ورزش و جوانان استان قم پیش از 
ظهر روز یکشنبه به انجام رسید. همچنین با رای گیری اعضای مجمع، لیلا سادات 
عنبری به عنوان نایب رئیس و مجید نیازعلی به عنوان خزانه دار هیات انتخاب 
شدند. علی بیاتی، سیدمحسن میر قیصری و محدثه افراز هم به عنوان دیگر 

اعضای هیات رئیسه انتخاب شدند.

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس با انتقاد از بلاتکلیفی این تیم در شروع 
تمرینات، گفت: برای لوث کردن قهرمانی پرسپولیس همه کار می کنند و به 

نظر موفق هم بوده اند.
اسماعیل حلالی پیشکسوت پرسپولیس در گفت و گویی  ، ضمن انتقاد از 
عدم تکمیل لیست بازیکنان مورد نظر سرمربی تیم نسبت به تعویق زمان شروع 

تمرینات پیش فصل واکنش نشان داد.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس درباره تعویق در زمان شروع تمرینات پیش 
فصل این تیم گفت: پرسپولیس بهترین نتایج را در فصل گذشته گرفت. این 
تیم در قهرمانی کولاک کرد. هیچکس فکرش را نمی کرد تیمی که پایین تر از 

سپاهان و استقلال رفته بود جوری آنها را شکست بدهد که تا آخر فصل نتوانند 
به گرد پایش هم برسند. پرسپولیس غیرممکن را ممکن کرد.

حلالی درباره تأثیر این قهرمانی ادامه داد: همه کار می کنند تا این قهرمانی 
لوث شود. با وضعیتی هم که می بینم باید بگویم موفق شدند. مگر می شود 
تیمی که این همه افتخار رقم زده اینقدر بی در و پیکر شود که سرمربی اش 
منتظر جذب بازیکن باشد و بازیکنش برای حضور در تمرینات کلاس بگذارد؟!

حق با بازیکن است ولی...
کارشناس فوتبال ایران درباره این موضوع تاکید کرد: اینکه مشکلات مالی 
بازیکنان پابرجاست اتفاق خوبی نیست و باید این موضوع حل شود. نمی خواهم 

دوره حضور خودمان را در دهه هفتاد و هشتاد با بازیکنان فعلی مقایسه کنم اما 
یادم می آید یک سال کامل پول نگرفتیم اما بازی کردیم. الان خیلی راحت پس 
از یک ماه عدم دریافت مطالبات دست به اعتصاب می زنند. من اصلًا نمی گویم 

نباید تعهدات خود را دریافت کنند بلکه معتقدم باید حرفه ای رفتار کرد.
او تاکید کرد: رفتار حرفه ای این نیست یک هفته تمرین نکنید بلکه تمرین کند 

اما اعتراض خودش را هم قانونی ادامه دهد.
کار مهاجم که چای ریختن نیست! او باید گل بزند.

او درباره آپشن های مالی عجیب و غریب در قرارداد بعضی از بازیکنان تصریح 
کرد: برای گلر پاداش کلین شیت می گذارند. من متوجه نمی شوم چرا دروازه 
بان باید چنین چیزی را به عنوان آپشن قرار دهد. مهاجم هم برای گلزنی پاداش 

می گیرد. کار مهاجم که چای ریختن نیست! او باید گل بزند.
سقف بودجه فساد می آورد

ما  کرد:  تصریح  باشگاه ها  برای  مالی  بودجه  تعیین سقف  درباره  حلالی 
خودمان بستر هرگونه فساد را ایجاد می کنیم. معتقدم در ورزش مشکلاتی از 
این دست بسیار کمتر است. دلیلش هم نقش پررنگ رسانه است که همیشه 
ذره بین روی قراردادها می گذارند. اما در سایر حوزه ها می بینیم خیلی راحت 
پول می برند و کسی هم نمی فهمد. با این حال معتقدم تعیین سقف قرارداد 
با توجه به روال اقتصادی مسموم فعلی فوتبال کاملًا اشتباه است. زمانی 
می توانید بودجه بندی کنید که منابع درآمدی مانند هزینه ها کاملًا فراهم باشد.

قطعاً پرسپولیس به مشکل می خورد
او بار دیگر به عدم شروع تمرینات پیش فصل پرسپولیس اشاره کرد و گفت: 
قطعاً پرسپولیس در هفته های ابتدایی لیگ برتر فصل آینده به شدت تحت فشار 
قرار خواهد گرفت. این برای تیمی که مدافع قهرمانی است خیلی سخت است.

مشکلات مدیریتی در پرسپولیس
باور  خودم  گفت:  باشگاه  فعلی  وضعیت  در  مدیریت  تأثیر  درباره  حلالی 
از  راحت  اینقدر  باید  باشگاه(  سابق  )معاون  محمدی  محمد  چرا  نمی کنم 
خصوص  این  در  صحبتی  هیچ  هم  درویش  آقای  شود.  جدا  پرسپولیس 
نمی کند. این اتفاق خیلی تلخی است. او پارسال فوق العاده کمک کرد. الان 
یحیی هم تنهاست. او نیاز به تیمی کامل دارد. می خواهند موفقیت های بزرگ 
را لوث کنند. یحیی نتایج درخشانی گرفت اما حالا دارند کاری می کنند که کل 
باشگاه دچار مشکل شود. من همین الان توقعم از گل محمدی بالاتر از قبل 
رفته است. هوادار هم حق دارد مثل من فکر کند چون به فکر رؤیای قهرمانی 

در آسیا است.

اسماعیل حلالی :

برای لوث کردن قهرمانی پرسپولیس همه کار می کنند!

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۴0260۳۳000۱00۱66۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۱002۱2۱ مربوط به تقاضای آقای 
محسن کریمی موحد فرزند غلامعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۹۸ مترمربع پلاک شماره ۱0۹۹۴ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱262۳۱ مورخ ۱۴0۱/۱0/۱2 دفترخانه 2 قم )م الف ۱۷۴۳۹(
2- رای شماره ۱۴0260۳۳000۱002۳۷2 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴02۱۱۴۴۳000۱000۱۳۷مربوط به تقاضای آقای 
ابوالفضل روزخوش فرزند محمد حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱0۳/۵0 مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۵2/2 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۸۷۹2۸ مورخ ۱۳۹۷/0۱/2۹ دفترخانه ۳ قم )م الف 

)۱۷۴۴۱
۳- رای شماره ۱۴0260۳۳000۱00۳002 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۱00۱۴۷۹مربوط به تقاضای آقای 
عباس جعفر کاجی فرزند یعقوبعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۹/۵0 مترمربع پلاک شماره ۹۴۳۸ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱02۹2 مورخ ۱۳۵0/۱2/02 دفترخانه ۱6 قم )م الف ۱۷۴۴۴(
۴- رای شماره ۱۴0260۳۳000۱000۴۵۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۱000۹۱۸مربوط به تقاضای آقای 
علیرضا سادات طهرانی فرزند محسن در چهاردانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۱۹/۵ مترمربع 
پلاک شماره ۱062۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱- مبایعه نامه عادی از نسرین اشراقی احدی از 
ورثه جعفر اشراقی نسبت به مابقی2- سند رسمی شماره ۱۳۸۳۹۸ مورخ ۱۳۸۴/0۵/۱۸ دفترخانه ۳ قم نسبت به ۱۱6/۷ سهم 

)م الف ۱۷۴۴۵(
۵- رای شماره ۱۴0260۳۳000۱000۴60 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۱000۹۱۹مربوط به تقاضای خانم 
فاطمه سادات سادات طهرانی فرزند محسن در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۱۹/۵ 
مترمربع پلاک شماره ۱062۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱- مبایعه نامه عادی از نسرین اشراقی 
احدی از ورثه جعفر اشراقی نسبت به مابقی2- سند رسمی شماره ۱۳۸۳۹۸ مورخ ۱۳۸۴/0۵/۱۸ دفترخانه ۳ قم نسبت به 

۱۱6/۷ سهم )م الف ۱۷۴۴6(

6- رای شماره ۱۴0260۳۳000۱00۳2۵0 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۱00۱۴62مربوط به تقاضای آقای 
حسن ساری پور فرزند عباسعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۹/۱6 مترمربع پلاک شماره ۱۱2۸۵/۳۹۴ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حورا بیگدلی سند مالکیت مشاعی صادره در 

دفتر ۳۱۵ صفحه ۱۳۳)م الف ۱۷۴۴۷(
۷- رای شماره ۱۴0260۳۳000۱002۴20 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴02۱۱۴۴۳000۱00000۱مربوط به تقاضای آقای 
محسن اکبر پور بنی فرزند قربانعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴2/۵0 مترمربع پلاک شماره ۱0۹۸6 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 2۷0۳۱ مورخ ۱۴0۱/0۴/0۷ دفترخانه ۴۹ قم )م الف 

)۱۷۴۴۸
۸- رای شماره ۱۴0260۳۳000۱002۸۳0 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴02۱۱۴۴۳000۱0002۸۵مربوط به تقاضای شرکت 
مهتاب سهیل نجم کویر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱20 مترمربع پلاک شماره ۱۱0۳۹/2 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد مالکیت مشاعی صادره در دفتر 22۵ صفحات ۴62 و ۴6۵ خریداری به موجب سند 

رسمی شماره ۱۸۴۵۷ مورخ ۱۴02/02/۱0 دفترخانه ۸2 قم )م الف ۱۷۴۵۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود.
)ایمان و آوای اقتصاد(
نوبت اول: ۱۴۰2/۰۴/۱2
نوبت دوم: ۱۴۰2/۰۴/2۷
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۱۸۳۹/۸2 اصلی واقع در بخش دو ثبت 
قم) آدرس :نیروگاه- ۱2 متری انصارالمهدی -کوچه ۱۳- پلاک 60 (که بنام خانم نسرین امامی فرزند جواد میباشد در جریان ثبت 
است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان 
عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به 
شماره به وارده 2/۸26۹ – ۱۴02/0۳/2۹ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ ۱۴02/0۵/۱0 ساعت 
۸/۳0 الی ۱2/۳0 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی 
می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس 
تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً 
طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/2/2۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی 

تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن)م الف ۱6۵۱۴(
تاریخ انتشار آگهی : دوشنبه ۱۴۰2/۰۴/۱2
عباس پورحسنی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 2۱6۷/۳/۷۹/6۷۷ اصلی واقع در بخش 
دو ثبت قم ) نیروگاه بلوار شهدای شاد قلی خان کوچه ۱6 پلاک 2۴ (که بنام مهدی حسنی فرزند ابوالفضل میباشد در جریان ثبت 
است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان 
عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به 
شماره به وارده 2/۸۹0۴ – ۱۴02/0۴/۴ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز دو شنبه مورخ ۱۴02/0۵/۱6 ساعت 
۸/۳0 الی ۱2/۳0 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی 
می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس 
تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً 
طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/2/2۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی 

تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن)م الف ۱6۵۱۵(
تاریخ انتشار آگهی : دوشنبه ۱۴۰2/۰۴/۱2
عباس پورحسنی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

رییس هیات شنا از دریافت مجوز سومین مدرسه 
شنا دراستان قم خبر داد.

امیر ملک محمدی، رئیس هیات شنا استان قم در 
گفت و گو یی اظهارداشت :در ادامه توسعه مدارس 
استان  در  شنا  مدرسه  سومین  قم  استان  در  شنا 
این رقم در دستور کار هیات و  مجو گرفت و رشد 

فدراسیون قرار دارد.
رئیس هیات شنا استان قم در تشریح ساز و کار 
دریافت مجوز مدرسه شنا اظهار کرد: استخر های 
فعال استان با رجوع به سایت فدراسیون و تکمیل 
مدارک لازم از سوی متقاضی و انجام بازرسی های 
لازم از سوی هیات شنا استان مجوز فعالیت استخر 
ها در حوزه آموزش شنا صادر خواهد شد که این امر 
مورد حمایت فدراسیون می باشد تا آموزش افراد در 

حوزه شنا توسط مربیان رسمی صورت بگیرد.
ملک محمدی ادامه داد: مدارس شنا می بایست 
به نام شخص حقیقی ثبت شود و از شرایط مهم آن داشتن کارت مربی گری رسمی فدراسیون، نداشتن سو پیشینه و عدم 

اعتیاد می باشد.
وی در راستای اقدامات علمی این هیات در حوزه مربیان گفت: دوره های باز آموزی مربیان درجه ۳ و مربی گری درجه ۳ 
آقایان زیر نظر مدرسین فدراسیون در ماه های جاری برگزار خواهد شد تا در حوزه مربی شنا در استان دچار چالش نباشیم 
و همچنین به مدیران استخر ها متذکر می شویم که می بایست صرفا از مربیان دارای کارت مربی گری و افاردی که بازآموزی 

سالیانه را گذرانده اند استفاده کنند.
رئیس هیات شنا استان قم همچنین از برگزاری دوره های استعدادیابی در مدارس شنا خبر داد و گفت: تا کنون در دو 
مدرسه قبلی و اکنون در سومین مدرسه شنا دوره های استعدادیابی برگزار شده است که طی آن در رکورد های محتلف به 

چند استعداد رسیده ایم.

مدیر فنی تیم های ملی کشتی آزاد نسبت به حاشیه های 
که این روزها برای او ایجاد شده واکنش نشان داد.

این روزها شایعاتی در خصوص مدیر فنی تیم ملی کشتی 
آزاد از سوی برخی افراد مبنی بر دخالت وی در لیگ یک 
کشتی منتشر مطرح شد. برخی مدعی شدند محسن 
کاوه مدیر فنی تیم های ملی و سرمربی تیم کشتی آزاد 
برای حضور نفرات در تیم های لیگ یک تصمیم می گیرد؛ 
وی این موضوع را صراحتا نادرست خواند. این امر اکنون 
به جایی رسیده که او از فدراسیون کشتی خواست مانع 

شایعه پراکنی ها شود.
را  این شایعات  این خصوص گفت: کسی که  در  کاوه 
مطرح کرده در حدی نیست که بخواهم جواب او را بدهم، 
اما برای صحت و سقم آن از کشتی گیران سوال کنید که 
آیا به آنها گفته ام به کدام تیم بروند یا نروند؟ حقیقت امر 
این است که کشتی گیران با من صحبت می کنند تا برای 
آینده کاری خود تصمیم بگیرند و من نیز دخالتی در 

تصمیم آنان ندارم. مشورت دادن و یا صحبت کردن با کشتی گیران برای چگونه عمل کردن است. آنها خودشان تصمیم قطعی را 
می گیرند. وی بیان کرد: این افراد مریض و ترسو با تهمت و افترا زدن به من، درصدد جمع کردن برخی کشتی گیران در کنار خود 

هستند. این افراد تنها به فکر پول هستند و بنا دارند تا ضعف خود را به گردن دیگران بیندازند.
مدیر فنی تیم های ملی کشتی آزاد ادامه داد: از فدراسیون می خواهم که به عنوان متولی این ورزش به موضوع ورود کند تا دیگر 
شاهد چنین تخریب و تهمت هایی از سوی برخی افراد نباشیم. ماجرا از سوی برخی شبکه های مجازی در حال انتشار است که 
اصلا واقعیت ندارد. هیچ وقت مافیای لیگ کشتی نبودم بلکه تنها به دنبال آن هستم تا مشورت لازم را به ورزشکاران آنان بدهم. برای 

واکاوی ماجرا باید به گزارش مسئولان لیگ کشتی توجه کرد تا ابعاد آن مشخص شود.
وی همچنین به رقابت رنکینگ دار مجارستان اشاره کرد و گفت: با تصمیم کادر فنی هفت آزادکار در اوزان های ۵۷، ۷0 و ۷۹ و 

۹2 اعزام می شوند. امیرعلی آذرپیرا نیز بنا به تصمیم کادر فنی در یک وزن پایین تر و در ۹2 کیلوگرم مورد ارزیابی قرار می گیرد.

رئیس هیات شنا استان قم خبرداد:

صدور مجوز سومین مدرسه شنا دراستان قم 
کاوه: من

 مافیای لیگ کشتی نیستم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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در گفت وگو با دیپلمات پیشین ایران در افغانستان مطرح شد؛ 

چالش های ایران با حکمرانی طالبان و 
مناقشات با همسایه شرقی 

دیپلمات پیشین ایران در افغانستان با بیان اینکه تاکنون در عملکرد طالبان، ابعاد 
مسئولیت پذیری را شاهد نبودیم و نمی توان نمره قابل قبولی در ارتباط با عملکرد 
مسئولانه به آنها داد، گفت: متاسفانه برخی سیاستمداران در داخل افغانستان، این 
تصور باطل را دارند که می توانند با رجزخوانی در مسائل مربوط به آب یا خطوط 
مرزی، برای خود جایگاه و اعتباری میان مردم افغانستان کسب و همبستگی ملی 

میان خود ایجاد کنند.
مجتبی نوروزی در گفت و گو با جماران با تاکید بر اینکه نمی توان نمره قابل قبولی 
در ارتباط با عملکرد مسئولانه به آنها داد، گفت: طالبان نمی تواند با افزایش تنشها با 
ایران به مسیر شناسایی برسد و چالش منجر به شناسایی نخواهد شد. ضمن اینکه 
شناسایی نیز مقدمه کاهش تنشها نخواهد بود. اگر حاکمان کنونی افغانستان، 
تمایلی برای به رسمیت شناخته شدن دارند، باید تلاش کنند چالشها را رفع و 

نیروهای پایین دستی خود را کنترل کنند.
وی افزود: در حالی که شاید در گذشته ها چنین اقداماتی منجر به نتیجه می شد، 
اما اکنون مردم و نخبگان افغانستان در سایه بیش از چهاردهه درگیری در منازعات 
سیاسی و امنیتی به درجه ای از بلوغ و فهم رسیده اند که درک کنند رجزخوانیهای 
باطل و غیرمسئولانه تنها به زیان مردم افغانستان است و سیاستمداری که تلاش می 

کند از این مسیر، برای خود اعتباری کسب کند، به اهداف خود نمی رسد.
این پژوهشگر مرکز پژوهشهای استراتژیک خاورمیانه، با تاکید براینکه راهبرد 
کلان و رسمی جمهوری اسلامی نسبت به مقوله طالبان، راهبردی عقلانی بوده 
است، ادامه داد: ما تا آستانه شناسایی، با طالبان تعامل کردیم و هیچ گاه وارد حوزه 
شناسایی نشدیم و نخواهیم شد و به نظر می رسد با توجه به مسئولیت ناپذیریهایی 
که تاکنون طالبان از خود نشان داده است، این مسیر ادامه پیدا خواهد کرد. اما به 
دلیل مسائل و مشکلاتی که متوجه مردم، مرزنشینان و تجار است، با توجه به تجربه 

ناموفقی که در دهه ۹0 وجود داشت، تعامل باید شکل می گرفت.
نوروزی با بیان اینکه خطوط قرمز ما در فضای داخلی و منطقه ای به طور کامل به 
طرف مقابل تفهیم شده است، خاطرنشان کرد: قدرت جمهوری اسلامی، در عرصه 
های مختلف سیاسی، اقتصادی و امنیتی آنچنان قابل قبول است که هیچ حاکمی 
در افغانستان به این باور نخواهد رسید که می تواند خود را وارد چالش عمده و جدی 
با آن کند. البته طالبان باید نیروهای سطوح پایین خود را کنترل کنند که وارد تنش 

زایی با ایران نشوند.
این کارشناس مسائل افغانستان، با تاکید براینکه استمرار حکمرانی طالبان، به 
مدل حکمرانی آنها برمی گردد، به بروز چالش در ادامه حکمرانی، در صورت عدم 
رعایت اصول مورد توجه مردم افعانستان و بازیگران منطقه ای و فرامنطقه ای اشاره 
کرد و گفت: ایجاد حس فراگیر بودن حکومت، یکی از مهم ترین اصول است. مساله 
ای که صرفا با ادعا قابل رفع نیست. باید زمینه مشارکت بخشهای مختلف مردم و 

گروه های مختلف اجتماعی در حاکمیت و حکومت افغانستان فراهم شود.
نوروزی با تاکید بر اینکه متاسفانه طالبان تاکنون گامهایی قابل قبولی در این 
باره برنداشته است، یادآورشد: طالبان نمی تواند با افزایش تنشها با ایران به مسیر 
شناسایی برسد و چالش منجر به شناسایی نخواهد شد. ضمن اینکه شناسایی 
نیز مقدمه کاهش تنشها نخواهد بود. هیچ سیاستمداری در ایران چنین مساله 
ای را نمی پذیرد. اگر حاکمان کنونی افغانستان، تمایلی برای به رسمیت شناخته 
شدن دارند، باید تلاش کنند چالشها را رفع و نیروهای پایین دستی خود را کنترل 
کنند. آنها باید خود را بازیگری مسئول نشان دهند که به قواعد بین المللی و روابط 

همسایگی و دوجانبه پایبند هستند.
دیپلمات پیشین کشورمان در افغانستان، ضمن اشاره به چالشهای پیش آمده در 
روابط ایران و طالبان و تاثیرات آن در مناسبات با افغانستان، تصریح کرد: ایران در 
روابط با طالبان به اندازه کافی اهرمها و ابزارهای تعامل و فشار را دارد که بتواند از 
آنها استفاده کند تا حقوق قانونی خود، در خصوص امنیت مرزها و یا حق آبه اش 

را تامین کند.
و  پناهجویان و مهاجران قانونی  پیامدهای حضور گسترده  وی ضمن تشریح 
غیرقانونی در ایران، با تاکید بر رویکرد انسانی، اخلاقی و اصولی ایران در مواجهه 
با این مهاجران، افزود: اتباع افغانستانی حاضر در ایران باید به سرعت ساماندهی 
شوند و درباره آنها که حضور غیرقانونی دارند، باید از ابزارهای لازم برای خروجشان 

استفاده شود.
نوروزی درخصوص اخبار منتشر شده درباره افزایش مهاجرت پشتونها به ایران در 
این موج از مهاجرتها، علی رغم موجهای قبل که بیشتر شاهد مهاجرت تاجیکها 
و هزاره ها بودیم و پیامدهای ویژه ای که به همراه دارد، اظهارداشت: نمی توان به 
طور قطع این ادعا را تائید یا رد کرد. ما باید به سرعت به پویایی بوروکراتیکی در این 
حوزه برسیم تا با دستیابی به آمار قابل تحلیل و شناسایی و جانمایی این مهاجران، 
از آسیبهای اجتماعی - اقتصادی جلوگیری کنیم و امکان برنامه ریزی فراهم شود. 
در هر حال کشور ما به دلیل موقعیتی که در آن قرار گرفته، کشوری پناهنده پذیر یا 

مهاجرپذیر است.
وی درعین حال، ضمن اشاره به تلاشهای متعدد صورت گرفته در این راستا از 
جمله تشکیل سازمان ملی مهاجرت، برضرورت برخورد با پناهجویان و مهاجرینی 
که به صورت غیرقانونی در ایران حضوردارند تاکید کرد و گفت: عملکرد ضعیف 
طالبان در عرصه حکمرانی، این چالشها را برای ایران ایجاد کرده است. عدم وجود 
اقتصاد پویا و ناتوانی در تامین نیازها، مردم را ناچار به جستجو برای یافتن مسیری 
برای مهاجرت می کند و طالبان باید مشکلات خود را در عرصه حکمرانی اصلاح 

کند.
این دیپلمات پیشین کشورمان، ضمن اشاره به درگیریهای مرزی که میان مرزبانان 
ایرانی و نیروهای طالبان رخ داده، درگیری که منجر به شهادت دو مرزبان ایرانی شد 
را به دلیل عدم توجیه مرزبانان طالبان عنوان کرد و توضیح داد: مرزبانان طالبان، 
دیوارکشی که در سالهای گذشته در خاک ایران انجام شده را مرز تلقی کرده اند، 
در حالی که بخشی از خاک ایران آن سوی دیوار است. آنها باید نسبت به خطوط 

مرزی توجیه شوند.
نوروزی با بیان اینکه ایران با دولت اشرف غنی نیز مشکلاتی درخصوص عدم 
افزود:  داشت،  مرزی  های  پاسگاه  درقبال  آنها  توجهی  بی  و  پذیری  مسئولیت 
متاسفانه این مشکل با پاکستان نیز وجود دارد و بار حفاظت از مرزهای شرقی به طور 
کامل بر دوش نیروهای خدوم مرزبانی ایران قرار دارد. همسایگان شرقی ما تمایلی 
به هزینه کردن برای مرزبانی ندارند و باید نسبت به مرزها و مسئولیتهایی که طبق 

قوانین بین المللی متوجه آنها است، توجیه و تفهیم شوند.
در ادامه، این تحلیلگر مسائل افغانستان با بیان اینکه معاهده هیرمند ابزارهای 
رسیدگی به اختلافات درخصوص حق آبه هیرمند را روشن کرده و قواعد حقوق 
بین الملل نیز قابل توجه است، گفت: حاکمان افغانستان باید بدانند در شرایط 
کنونی که دنیا آنها را به رسمیت نمی شناسد، به دلیل همین رفتارهای غیرمعقول 
و غیرمسئولانه آنها است. اگر آنها بخواهند پرونده دیگری بر پرونده های مسئولیت 
ناپذیریهای خود اضافه کنند، حتما مسیر شناسایی خود را سخت تر و زمان دستیابی 

به آن را طولانی تر خواهند کرد.
نوروزی در رابطه با تقویت جایگاه رهبر طالبان در میان مردم افغانستان، به دلیل 
مقاومت نسبت به عدم پذیرش موافقت نامه ۱۳۵۱ ایران – افغانستان درخصوص 
ارائه حق آبه ایران از هیرمند، یادآورشد: این مساله ای حقوقی است و ایران باید 
رویکرد حقوقی و فنی نسبت به آن داشته باشد. ضمن اینکه باید افکارعمومی 
افغانستان نسبت به این مساله اقناع شوند که این حق آبه، حقی قانونی برای ایران و 
در مسیر توسعه برای کل مردم آن منطقه است. اگر این حق آبه داده نشود، در نهایت 

مشکلات زیست محیطی ایجاد شده، گریبان مردم افغانستان را نیز خواهد گرفت.
وی خاطرنشان کرد: مشکلات زیست محیطی، منجر به آسیبهای اجتماعی و 
مسائل امنیتی گسترده در آن منطقه می شود و وضعیت کل منطقه را دچار چالش 
عمده خواهد کرد و حاکمان افغانستان نیز باید این مساله را درک کنند. ضمن اینکه 
از سوی ایران خواست و فشارهای قانونی برای بازدید از صحت سنجی ادعاهای 

طالبان درباره وجود یا عدم وجود آب کافی هم باید تداوم داشته باشد.

جهان آبادی نماینده مجلس:

حکومت داری ما دچار بحران ناکارآمدی است
یک نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان این که حکومت داری ما دچار بحران 
ناکارآمدی است، ادامه داد: این را من نباید به آقای معاون سیاسی وزارت کشور 
بگویم، خودش باید بفهمد و کمک کند تا اولًا هر مشکلی که هست با همفکری 
هم و در کنار هم حل کنیم. در ثانی نماینده را به عنوان یک فرد انتخاباتی نبیند 
بلکه به عنوان یک سپر بلا ببیند که دارد فشار مردم را تحمل می کند و درد مردم 
را به دوش می کشد و در کنار نظام جمهوری اسلامی شبانه روز زندگی اش را برای 

حل مشکلات مردم گذاشته است.
جلیل رحیمی جهان آبادی ، درباره درخواست نمایندگان برای برکناری معاون 
سیاسی وزیر کشور به دلیل صدور یک بخشنامه گفت: مسئله نمایندگان معاون 
سیاسی وزیر کشور و یا وزیر کشور نیست، مسئله این است همه قوا روی هم 
نمی توانند مشکلات مردم را حل کنند و مسئله این است که خیلی از مسئولان 
درک درستی از این که مردم در چه وضعیتی زندگی می کنند، ندارند و درک 
نمی کنند همه قوا و همه مسئولان باید در کنار هم برای حل مشکلات مردم قرار 

گیرند.
این نماینده مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: کسی منکر این نیست که 
انتخابات باید سالم برگزار شود. کسی منکر این نیست که وزارت کشور باید 
بی طرف باشد. کسی منکر این نیست که فرماندار، استاندار، وزیر کشور و معاون 
سیاسی اش نباید طرف هیچ شخص، جناح و طیفی قرار بگیرند و نماینده ای 
که محتاج حضور استاندار یا وزیر کشور و یا فلان مسئول وزارت کشور در حوزه 
انتخاباتی خودش برای رای جمع کردن است، به نظر من شایستگی نمایندگی 
ملت ایران را ندارد. نماینده باید آنچنان رابطه اش با ملت خوب باشد که نیازی به 

هیچ کدام از این افراد نباشد.
وی اظهار داشت: اعتراض ما بیشتر از این باب است که معاون سیاسی وزیر 
کشور درک درستی از شرایط کشور ندارد. تا آخرین روز کار یک نماینده همه 
مسئولان با تمام توان باید دست به دست هم دهند و در کنار هم برای حل 

مشکلات کشور تلاش کنند. 
رحیمی جهان آبادی بیان کرد: به طور مثال عنوان می کنم؛ در حوزه انتخابیه 
من مردم مشکل آب شرب دارند، بازدید می روم اگر فرماندار در کنار من باشد 
که با همفکری مشکلات را حل کنیم، آیا این جنبه تبلیغاتی دارد برای منی 
که مشخص نیست اصلا دور آینده داوطلب باشم و یا تایید صلاحیت می شوم 
یا خیر؟ وی ادامه داد: یا گندم کاران برای پول مشکل دارند، ظرف دو، سه روز 
مرتب با فرمانداران در تماس بودم، مشکل را ارزیابی کردم که چقدر گندم تحویل 
داده اند، چقدر پول طلب دارند، مشکل را به رئیس جمهور و معاون ایشان منتقل 
کردم و حل شد. آیا تعامل ما با فرمانداران یا تعامل فرماندار با بنده از دید آقای 
غلامرضا که از نظر من یک آدم بدون تجربه سیاسی است تبلیغات انتخاباتی برای 

بنده محسوب می شود یا حل مشکل مردم؟
مردم از مجلس و دولت ناامید شده اند 

نماینده مردم تربت جام، تایباد، باخرز و صالح آباد در مجلس شورای اسلامی 

مدعی شد: آقای غلامرضا متاسفانه تجربه سیاسی ندارد آدمی است که کار 
نظامی و امنیتی انجام داده و باید در حیطه خودش کار انجام دهد. سابقه 
سیاسی آقای غلامرضا نشان داده است ایشان در عراق هم که بوده سابقه 
چندان موفقی نداشته است. تعجب می کنم با آن سابقه چرا معاون سیاسی وزیر 

کشور شده است که حالا بخواهد چنین گافی را بدهد؟
وی تاکید کرد: ما دلخور از این نیستیم که آقای غلامرضا گفته استاندار در کنار 
نمایندگان نباشد، ولی از اینکه یک مسئول ارشد جمهوری اسلامی درک درستی 
از تلاش نماینده و مسئولان و عمق فاجعه مشکلات مردم ندارد واقعا متاسفیم. 
کشور در حال حاضر در موقعیتی به سر می برد که مردم از مجلس و دولت ناامید 

شده اند.
این که  بیان  با  ایلنا  با  گفت وگو  در  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  این 
حکومت داری ما دچار بحران ناکارآمدی است، ادامه داد: این را من نباید به آقای 
معاون سیاسی وزارت کشور بگویم، خودش باید بفهمد و کمک کند تا اولًا هر 
مشکلی که هست با همفکری هم و در کنار هم حل کنیم. در ثانی نماینده را 

به عنوان یک فرد انتخاباتی نبیند بلکه به عنوان یک سپر بلا ببیند که دارد فشار 
مردم را تحمل می کند و درد مردم را به دوش می کشد و در کنار نظام جمهوری 

اسلامی شبانه روز زندگی اش را برای حل مشکلات مردم گذاشته است.
وی ادامه داد: ما از این اقدام آقای رئیسی که وزارت کشور را به آدم هایی داده 
که فاقد پیشینه سیاسی هستند، متأسف هستیم. من فکر می کنم ملت ایران 
بسیار شایسته تر و لایق تر از این هستند که این مسئولین برای آن ها تعیین تکلیف 

کنند.
رحیمی جهان آبادی درباره تعداد امضاء ها برای استیضاح وزیر کشور گفت: تا 
جایی که من پرسیدم این استیضاح با بیش از ۸0 امضا تحویل هیات رئیسه شده 
است و اگر آقای وزیر کشور استیضاح شود خیلی ها از استیضاح حمایت می کنند 
زیرا صحبت آنها خلاف منطق، عقل و قانون است؛ چراکه عمر نمایندگی مجلس 
آقای  درک  از  که  است  بی نهایت  آنچنان  مردم  مشکلات  و  است  سال  چهار 

غلامرضا بسیار بیشتر است.
ملت شایسته این وضعیت و زندگی نیست 

وی درباره جلسه نمایندگان با وزیر کشور عنوان کرد: یک جلسه غیرعلنی با 
وزیر کشور داشتیم، از نمایندگان چند نفر صحبت کردند و اعتراض خودشان را 
گفتند. آقای رئیس مجلس به آقای وحیدی به صراحت گفت که این کار معاون 
شما اشتباه بوده است، آقای وحیدی پذیرفتند و گفتند کار ما اشتباه بوده است. 
گفتند من در جریان نبودم، سفر بودم و الان آمده ام؛ در صورتی که تاریخ نامه 
نشان می دهد در آن زمان وزیر کشور، بوده اند و ما هم حمل بر صحت می کنیم 
که انشاالله درست گفته اند. ایشان گفتند من درجریان نبودم. بیان کردند که من  
بلافاصله بندهای مربوط به مجلس را لغو کردم و ما به تعامل با نمایندگان معتقد 

هستیم ولی به نظر من لغو بخشنامه دردی را درمان نمی کند.
وی یادآور شد: آقای رئیسی روزی که آمد اریکه قدرت را به دست گرفت خیلی 
از امیدها زنده شد. حتی من که اصلاح طلب هستم همفکر آقای رئیسی نیستم 
برای موفقیت او دعا می کردم. به آقای رئیسی کمک کردیم که کار کند. برای آقای 
رئیسی رأی جمع کردیم، در مجلس به وزرایش رأی دادیم چرا؟ چون نمی خواهیم 
کار مردم به دلیل اختلافات جناحی روی زمین بماند. ملت شایسته این وضعیت 
و زندگی نیست. شایسته محدودیت هایی اینترنت، قیمت خودرو، بیکاری و ... 
نیست. ما به آقای رئیسی کمک کردیم بلکه این امید مردم ناامید نشود اما این که 
بیایند یک فرد نظامی را وزیر کشور بگذارید، یک نظامی را معاون سیاسی وزیر 
بگذارید، در استان ما خراسان هم یک فرد نظامی را استاندار کردند، خدا وکیلی 

شبیه پادگان شده است و ما نمی دانیم درد ملت را به چه کسی بگوییم؟
رحیمی جهان آبادی خاطر نشان کرد: من دو دور در مجلس نماینده بوده ام 
این دور هم اگر بیاییم رأی دارم اما ثبت نام نمی کنم؛ اما اگر روزی بنا باشد من 
داوطلب شوم نه نیازی به وزیر کشور دارم، نه نیازی به استاندار دارم نه نیازی به 
معاون سیاسی دارم، تکیه ما همیشه خدا و مردم بوده اند و مردم درک می کنند و 

فرق بین خادم و غیر خادم را می دانند.

وزارت اطلاعات در بیانیه ای از بازداشت عناصر وابسته 
به گروهک تروریستی منافقین در ماههای اخیر خبر داد و 
اعلام کرد: برخورد اخیر دولت آلبانی با تروریست ها را قابل 
تقدیر است و جمهوری اسلامی ایران تعقیب تروریست ها 
در خارج از مرزهای خود را به صورت جدی در دستور کار 

خود دارد.
به گزارش وزارت اطلاعات، در این بیانیه آمده است: در 
روزهای منتهی به واقعه  ورود نیروهای پلیس ضدتروریسم 
آلبانی به مقر مرکزی گروهک منافقین در تیرانا، آن سازمان 
به  زدن  دست  برای  را  خود  تلاش  حداکثر  جنایت پیشه 
عملیات تروریستی در نقاطی از کشور به عمل آورده بود. اما با 
اقدامات پیشگیرانه و پیشدستانه ی امنیتی و تله گذاری های 
به عمل آمده، جز چند اقدام ایذایی و حقیر، با عنایات الهی 

در طرح های تروریستی بزرگ تر با ناکامی مواجه شد.
این  از  نمونه هایی  به  خود  بیانیه  در  اطلاعات  وزارت 

اقدامات اشاره داشت و نوشت:
ایذایی  اقدامات  ماه گذشته سلسله  اردیبهشت  در   -۱
و  عباس آباد  سلمان شهر،  کلارآباد،  شهرستان های  در 
قبیل  از  عمومی  و  دولتی  اموال  و  اماکن  علیه  تنکابن 
نارنجک های دست ساز،  از  با استفاده  انفجارهایی  ایجاد 
پرتاب بمب های کوچک دست ساز، آتش سوزی در اماکن 
فوق الاشاره و مواردی از این قبیل رخ داده بود. با تلاش های 

اطلاعات  کل  اداره   در  )عج(  زمان  امام  گمنام  سربازان 
عامل خرابکاری های مذکور  نفره   مازندران، هسته  چهار 
شناسایی و هر چهار عنصر تروریست با حکم مرجع محترم 

قضایی بازداشت شدند.
2- پس از هسته  فوق الذکر، یکی از عناصر سابقه دار نفاق 
توسط سازمان اطلاعات استان تهران شناسایی و تحت 
تعقیب و مراقبت قرار گرفت. این فرد قصد داشت با استفاده 
از بمب های دست ساز، عملیاتی علیه یکی از نهادها انجام 
دهد. وی با فراهم آوردن خانه  تیمی و به کارگیری تعدادی 
دیگر از عناصر عملیاتی مرتبط با منافقین و تولید نارنجک 
و بمب های دست ساز کوچک، تیم خود را آمادهی انجام 
عملیات کرده بود که لحظاتی پیش از اقدام تروریستی، 
از  دست ساز  بمب های  و  منفجره  مواد  همه  و  بازداشت 

صحنه ی عملیات و نیز از خانه ی تیمی ضبط شد.
۳- شناسایی و بازداشت هسته  سه نفره  اقدامات خرابکارانه 
در استان های خوزستان، فارس و کهگیلویه و بویراحمد 
در تاریخ 26 خرداد ۱۴02 . این هسته چندین عملیات 
ایذایی در شهرستان های بهبهان، گچساران، سرآبتاوه )در 
کهگیلویه و بویراحمد( علیه دستگاه های دولتی و نهادهای 
حاکمیتی انجام داده بود. از خانه  تیمی هسته  مذکور مواد 
انفجاری، مسلسل کلاشینکوف، لباس های کارگری برای 
دست ساز  بمب های  عملیات،  در  پوششی  بهره برداری 

کوچک و چندین سه راهی انفجاری کشف و ضبط شد.
۴- در همان تاریخ هسته  عملیاتی دیگری که چند اقدام 
خرابکارانه از قبیل انفجار نارنجک های دست ساز و بمب 
صوتی در استان گیلان و نیز در جزیره کیش انجام داده بود 

شناسایی و دو تروریست عضو آن بازداشت شدند.
۵- موضوع قابل تأمل این  که اعضای هسته های بازداشت 
شده، جملگی دارای سابقه  خرابکاری در اغتشاشات پاییز 
هستند  شده  آزاد  زندانیانِ  از  آن ها  از  نفر  چند  و   ۱۴0۱
اقدامات  به  مجدداً  متأسفانه  زندان،  از  آزادی  از  پس  که 
خرابکارانه روی آورده بودند. همچنین همه ی این افراد از 
طریق فضای مجازی مورد شناسایی منافقین قرار گرفته 
و به هسته های تروریستی پیوسته اند؛ علاوه بر آن، همه 
متهمین بازداشت شده پس از ارتباط با سرپل های گروهک 
تولید  آموزش  من جمله  مختلف  آموزش های  منافقین، 
نارنجک های دستی و بمب های کوچک دست ساز را فرا 
گرفته و مضاف بر آموزشها، پول هایی برای خرید تجهیزات و 
تهیه ی خانه های تیمی و وسایل نقلیه از منافقین مستقر در 

پایگاه آلبانی دریافت کرده اند.
6- در سال گذشته نیز عوامل عملیاتی تولید و پرتاب 
و  اصفهان  تهران،  استان های  در  دست ساز  بمب های 
فارس بازداشت شده و علاوه بر آن ها جمع قابل توجهی 
از عناصری که در فضای مجازی به سرپل های منافقینِ 

مستقر در آلبانی وصل شده و تحت آموزش بودند، پیش از 
هرگونه اقدامی شناسایی و مورد برخورد مقتضی قرار گرفته 

بودند.
امنیتی   - اطلاعاتی  مراودات  در  اطلاعات  وزارت   -۷
تذکرهای  ضمن  اروپایی،  اطلاعاتی  سرویس های  با 
متعدد نسبت به فعالیت های تروریستی منافقین از خاک 
کشورهای مختلف غربی و به ویژه از پایگاه مرکزی آلبانی، 
در عین حال هشدارهای لازم را در صورت اهمال کشورهای 
محل فعالیت منافقین ارائه داده و اکنون نیز یادآور می شود 
که جمهوری اسلامی ایران تعقیب تروریست ها در خارج از 

مرزهای خود را به صورت جدی در دستور کار خود دارد.
۸- اینک ضمن »گامی به جلو« دانستن برخورد اخیر 
دولت آلبانی با تروریست ها و تقدیر از آن اقدام، در عین 
حال و طبق اطلاعات موثق، برخی از حامیان سابقه دار 
تروریسم در اروپا و آمریکا، با کارگردانی و فشارهایِ آدم کشان 
احیای  و  مصنوعی  تنفس  دادن  دنبال  به  صهیونیست، 

فرقه ی تروریستی منافقین هستند.
و  کامل  نمودن  ریشه کن  تا  کرد  اعلام  اطلاعات  وزارت 
همه جانبه  تروریسم و تروریست هایی که به نیابت از رژیم 
موقت صهیونیستی و با حمایت سایر دشمنان ملّت سرافراز 
مبارزه ی  به  زده اند،  خرابکارانه  اقدامات  به  دست  ایران، 

بی امان خود علیه آن ها ادامه خواهد داد.

وزارت اطلاعات اعلام کرد:

تعقیب تروریست ها در خارج از مرزها را ادامه می دهیم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۴۳۴2 شماره  ۱-رأی 
فرزند  ولمحمدی  بهمن  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴0۱۱۱۴۴۳00020020۸۷
غلامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱0۹/۷2 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 2 فرعی از 2۱6۷ اصلی که طبق بخشنامه 
سازمان به پلاک 2۱6۷/2/۴۵۵ واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حبیب اله ولی احدی از ورثه بانو اشرف میره ئی 

طی سند قطعی شماره ۳۱۱۳۸مورخ ۱۳۴۵/۹/۸ دفترخانه ۴ قم )م الف۱۷۴۳۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۴0۹۴ شماره  رأی   -2
۱۴0۱۱۱۴۴۳00020000۸۸ مربوط به تقاضای آقای محمد بهتری فرزند علی 
جان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱20 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۱۹۱ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رضا بیگدلی )م الف۱۷۴۳۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۳۹۳۹ شماره  رأی   -۳
۱۴0۱۱۱۴۴۳0002002۱0۱ مربوط به تقاضای آقای منصور بیکدلی فرزند نیت 
علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵0/۴۳ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۵۹۳ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۳۵۹ دفتر ۳۸۷ )م الف۱۷۴۳6(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۳۹2۷ شماره  ۴-رأی 
۱۴0۱۱۱۴۴۳000200۱۹۵۷ مربوط به تقاضای آقای احمد پرستش فرزند شعبان 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۳۱2/۳۵ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۴66/۳/2۳۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
از احمدرضا بیگ صفحه ۱62 دفتر ۱66 )م  نامه عادی  اداره دو قم مبایعه  ملک 

الف۱۷۴۳۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۴۱0۳ شماره  رأی   -۵
۱۴02۱۱۴۴۳0002000۱۹۳ مربوط به تقاضای آقای علی رضا شوندی فرزند علی 
اصغر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸6/60 
مترمربع پلاک شماره فرعی از2۳۳۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسنعلی زندی مفرد )م الف۱۷۴۳۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۳262 شماره  رأی   -6
۱۴00۱۱۴۴۳000200۱۳۳2 مربوط به تقاضای آقای مهدی قاسمه فرزند محمد 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱2۱/۵0 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید حسین سجادی فر صفحه ۵۵۸ 

دفتر ۵۷2  )م الف۱۷۴۴0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۳2۵۸ شماره  رأی   -۷
۱۴0۱۱۱۴۴۳0002002۴2۸ مربوط به تقاضای آقای جواد ساریجالو فرزند یعقوب 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸2/2۷ 
مترمربع پلاک شماره 60 فرعی از ۱۹۹۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از قربانعلی شهبازی صفحه ۳۴0 

دفتر 20۸)م الف۱۷۴۴2(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۳۹6۴ شماره  ۸-رأی 
۱۴02۱۱۴۴۳0002000۱۱۹ مربوط به تقاضای خانم زهرا یعقوبی فشکی فرزند 
علی اصغر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳۱۹/6/۱2۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین قانعی صفحه 

۳6۱ دفتر ۱۹6  )م الف۱۷۴۴۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۳۹2۴ شماره  رأی   -۹
فرزند  بابائی  اصغر  علی  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴0۱۱۱۴۴۳000200۱۹۷۳
براتعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱2۳ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹6۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از فخری آقایی)م الف۱۷۴۴۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۴۴۱6 شماره  رأی   -۱0
فرزند  شهریار  الله  سیف  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳0002002۵۸۱
محمدحسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱2۷/۸0 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳۸2/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه چای پز ورثه غلام 

چای پز صفحه ۱6۷ دفتر ۴ )م الف۱۷۴۵0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۴2۸0 شماره  رأی   -۱۱
۱۴0۱۱۱۴۴۳00020022۸۹ مربوط به تقاضای آقای غلامرضا کاظمی فرزند یداله 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۸0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2۱۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث حسن خطیبی)م الف۱۷۴۵۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳0002002۴۵۸ شماره  رأی   -۱2
فرزند  مددی  حسین  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴0۱۱۱۴۴۳000200۱۵۳۸
عباسعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۷/60 مترمربع پلاک شماره ۷۱ فرعی از 260۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 26۵ دفتر 2۸۹ و موروثی  

)م الف۱۷۴۵2(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۴۳۴۴ شماره  رأی   -۱۳

۱۴02۱۱۴۴۳00020000۹۵ مربوط به تقاضای آقای محمدرضا حقگوی فرزند 
علی صفر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱60 و 2۳0۵/2/۱۵۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی صفر حقگوی 

صفحه 2۳ و 26 دفتر ۵06)م الف۱۷۴۵۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۳2۵۳ شماره  رأی   -۱۴
۱۴0۱۱۱۴۴۳0002002۴2۷ مربوط به تقاضای آقای محرمعلی ساریجالو فرزند 
یعقوب درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۴۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۹/۱۴0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدتقی و محمدعلی 

رحمتی نژاد صفحه ۵۷۴ دفتر ۱۴۴)م الف۱۷۴۵۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۳۹۴۱ شماره  رأی   -۱۵
فرزند  شیری  محمدعلی  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴0۱۱۱۴۴۳0002002۳2۷
خیبرعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 62 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۵2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید احمد کروبی صفحه ۱۱2 دفتر 

۱۱2)م الف۱۷۴۵۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0260۳۳000200۳۹۴0 شماره  رأی   -۱6
۱۴0۱۱۱۴۴۳00020020۹2 مربوط به تقاضای آقای لطیف شوندی فرزند محمد 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 222 مترمربع 
پلاک شماره۴۸۸ فرعی از 2۳۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از غلامرضا موذن زاده صفحه ۱۷6 دفتر 

۳6۹ )م الف۱۷۴۵6(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آوای اقتصاد(
نوبت اول: ۱۴۰2/۰۴/۱2
نوبت دوم: ۱۴۰2/۰۴/2۷
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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سوگند به آن کسی که بحق مرا به پیامبری برانگیخت، مقام و منزلت 
حسین بن علی در آسمان، بالاتر از منزلت او در زمین است. در سمت 

راست عرش خداوند عز و جل نوشته شده است: ]حسین [چراغ 
هدایت و کشتی نجات و امامی سستی ناپذیر، با عزّت، افتخارآفرین، 

راهنما، و ذخیره]ای گرانبها [است .
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عیون أخبار الرضا : ج١ ص 5٩ ح ٢٩ .

کنار  در  مشکلات  رفع  برای  استان  مدیران  و  مسئولان  کرد؛  تاکید  قم  استاندار 
صاحبان صنایع و تولید کنندگان باشند.

سید محمدتقی شاهچراغی در جلسه بررسی مشکلات و موانع پیش روی صنعتگران 
گفت:مدیران و مسئولان باید پیش از مراجعه تولید کنندگان به دنبال حل و رفع 

مشکلات آن ها باشند و با عزم جهادی خود مشکلات را از میان بردارند. 
وی افزود: صاحبان صنایع باید مدیران و مسئولان را در کنار خود ببینند و موضوعات 
و موانعی که در جریان فعالیت های تولیدی به وجود می آید را در هماهنگی کامل بین 

یکدیگر حل کنند. 
استاندار همچنین بر استفاده هرچه بیشتر از ظرفیت بخش خصوصی و همچنین 
بسیج صنعت برای رونق در بخش تولید استان تاکید کرد و گفت: اتاق بازرگانی، بسیج 
صنعت، سازمان صنعت، معدن و تجارت، شرکت شهرک های صنعتی و... باید به مدل 

پایداری برای همکاری دست پیدا کنند. 
از  بازدید  به  اشاره  با  جلسه  این  در  هم  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس 
واحد های تولیدی افزود: با توجه به برنامه ریزی های انجام شده تا پایان سال جاری 
کارشناسان سازمان صمت از 600 واحد تولیدی بازدید کرده و از نزدیک فرایند تولید و 

مشکلات پیش روی این واحد ها را بررسی می کنند. 
ابدالی به برخی ازمشکلات پیش روی صنعتگران پرداخت و افزود: وجود سامانه های 
متعدد به یکی از مشکلات عدیده در بخش صنعت و از جمله معضلات صنعتگران 

تبدیل شده است. 
وی گفت: سامانه ها در ابتدا با هدف راحت کردن و ایجاد شفافیت در فعالیت ها 
راه اندازی شدند، اما امروز شاهدیم که تعداد و تاخیر در به روز رسانی این سامانه ها خود 

تبدیل به یک مشکل شده است.

استاندار قم تاکید کرد؛

لزوم همراهی مسئولان برای رفع مشکلات صنایع و تولید

 طوفان شن

امام جمعه قم با تأکید بر اینکه شورای شهر باید سعی کند که جریانی عمل نکند، 
گفت: بهترین کار این است که انسان برای رضای خدا و خدمت به مردم کار کند 
بنابراین اصول گرای واقعی کسی است که از هر آدم با عرضه ای در جای خودش 

استفاده کند.
آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار اعضای شورای شهر اصفهان که پیش از ظهر 
روزدوشنبه در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، با تبریک ایام دهه 
امامت و ولایت، اظهار کرد: در روایت نقل شده که مقصود از حج شناخت امام است 
و امام فرمودند مردم امر شدند که گرد این سنگ ها بچرخند و ولایت مداری خود را 

به ما عرضه کنند.
وی با تأکید بر اینکه برگزاری جشن ها، تزئینات این مناسبت ها هستند و نباید تمام 
تلاش مسئولان را به خود اختصاص دهند، افزود: اصل، خود این مناسبت ها است و 
مردم باید در این ایام امام را بشناسند و مطالبات امام را درک و به آن عمل کنند. تولیت 
حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه خداوند ماجرای غدیر را به عنوان یک سرگذشت 
و ماجرا قرار نداده که مردم فقط از آن با خبر باشند، گفت: ماجرای غدیر و به دنبال آن 
بحث امامت و ولایت یک درس و پیام است و ما باید داستان غدیر را بشنویم، درس ها و 
پیام های آن را پیدا کنیم، به زمان خودمان تطبیق دهیم و به آن عمل کنیم. وی با بیان 
اینکه انقلاب اسلامی ایران تصادفی نبوده بلکه یک جریان های حساب شده تاریخی 
است که عبرت هایی دارد و باید آن را بفهمیم و به آن عمل کنیم، افزود: شورای شهر هم 
یکی از مجموعه های این نظام است که برای خدمت به مردم در چارچوب اختیارات و 

امکانات تأسیس شد و نباید ورای اختیارات و امکانات کار کند.
آیت الله سعیدی با تأکید بر اینکه شورای شهر باید سعی کند که جریانی عمل نکند 
گفت: بهترین کار این است که انسان برای رضای خدا و خدمت به مردم کار کند و اگر 
فردی خوب کار می کند ولی عضو یک حزب و گروه نیست از ظرفیت های او استفاده 
شود. وی با بیان اینکه برخی دستگاه ها در معرض سوء استفاده زیادی هستند، گفت: 
باید مراقبت از خود و زیر مجموعه در دستور کار اصلی مسئولان این دستگاه ها باشد و 

تدابیر لازم قبل از وقوع بحران اتفاق بیفتد.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به جریان حضرت یوسف)ع( و رفع اتهام از 
خود قبل از قبول مسئولیت، گفت: مسئولانی که می خواهند در مسئولیتی قرار گیرند 
باید اگر اتهامی به آنها وارد شده است اول رفع اتهام شوند و این جور نباشد که اگر 

اتهامی به مسئولی وارد است با همان پرونده وارد مسئولیت شود.
وی اصلی ترین کار حضرت یوسف)ع( را رفع بحران اقتصادی از یک منطقه دانست و 
گفت: با وجود اینکه دستگاه حاکم در مصر دستگاه مذهبی و متدین نبود ولی حضرت 
یوسف)ع( از همان ظرفیت ها استفاده کردند و بحران اقتصادی را رفع کردند و این 
به ما می آموزد که اصول گرای واقعی کسی است که از هر آدم با عرضه ای در جای 

خودش استفاده کند.

آیت الله سعیدی با اشاره به اهمیت آینده نگری و تدبیر در مدیریت ابراز کرد: تدبیر 
نیاز به تخصص و آگاهی دارد و یکی از اشکالاتی که به برخی وارد است مسئولیت دادن 

به افراد خوبی است که تخصص و اطلاعات کافی ندارند.
وی افزود: گاهی اوقات صنعتی را می خواهند در جایی بیاورند که از جهاتی خیر و 
منفعت دارد و از جهاتی هم آسیب دارد ولی مسئول غیر مطلع و غیر متخصص منفعت 
ها را می بیند ولی آسیب ها را نمی بیند؛ مثلا در مورد قم که آشیانه اهل بیت)ع( است 
باید صنعتی در این شهر گسترش پیدا کند که با این ویژگی سازگار باشد و یا در مورد 
اصفهان وقتی می خواهیم یک صنعت را بیاوریم باید آینده نگری کنیم که آیا آب کافی 

را برای این صنعت دارد یا خیر و بعد سرمایه گذاری شود.
در ابتدای این دیدار محمد نورصالحی رئیس شورای اسلامی اصفهان با بیان اینکه 
در این دوره شورای شهر اصفهان از نیروهای انقلابی انتخاب شدند، گفت: اهداف 
اصلی این دوره شورای شهر اصفهان شفافیت، روان سازی، برخورد با فساد و توجه به 
مناطق کم برخوردار در حوزه های جمعیت و سبک زندگی با رویکرد فرهنگی انقلابی 

است.
وی با اشاره به اینکه زاینده رود که دلیل اصلی شکل گیری اصفهان بوده به دلیل 
خشک سالی و افزایش مصارف کشاورزی و صنعتی به یک رودخانه فصلی تبدیل شده 
که یکی دو ماه در سال جاری می شود، گفت: بحران آب در اصفهان زندگی مردم را 
تحت تأثیر قرار داده و افزایش برداشت آب های زیر زمین هم مشکلاتی را برای این 

شهر ایجاد کرده است.
رئیس شورای اسلامی اصفهان با اشاره به مشکل آلودگی هوا در اصفهان به دلیل 
وجود صنایع مختلف در حاشیه شهر گفت: با وجود اینکه اصفهان ظرفیت های 
فراوانی دارد ولی بودجه های ملی و کشوری کمی به این شهر اختصاص می یابد و 
مدیریت شهر فقط از منابع داخلی استان صورت می گیرد و این امر باعث شده که 

علیرغم افزایش نیازهای مردم خدمات شهری کاهش یابد.

آیت الله سعیدی: 

شوراهای شهر جریانی عمل نکنند

اینترنت در زمان برگزاری نوبت دوم کنکور قطع نمی شود
رئیس سازمان سنجش آموزش کشور با تشریح نحوه برگزاری نوبت دوم کنکور سال ۱۴02 گفت: اینترنت در 
زمان برگزاری نوبت دوم کنکور سال ۱۴02 قطع نمی شود.دکتر عبدالرسول پورعباس در یک برنامه تلویزیونی با 
تشریح نحوه برگزاری نوبت دوم کنکور سال ۱۴02 گفت: همانطور که از سال گذشته برای امنیت آزمون تلاش 
کرده ایم و سازمان سنجش تمام قد پای کار آمده است تا آزمونی سالم را در پیش رو داشته باشیم.وی افزود: در 
نوبت دی ماه کنکور ۱۴02 با تمهیداتی که اندیشیده شد که حتی یک مورد تقلب گزارش نشد. ما یک نرم افزار 

قوی داریم که تمام داوطلبان را سوال به سوال و جواب به جواب مقایسه می کند.

ایران فعلا برنامه ای برای اعزام سفیر به سوئد ندارد
یک منبع آگاه در وزارت خارجه اعلام کرد: دستگاه سیاست خارجی به علت اهانت به ساحت مقدس قرآن 
کریم، فعلا برنامه ای برای اعزام سفیر جدید به استکهلم ندارد.یک منبع آگاه در وزارت خارجه اعلام کرد: »به رغم 
انجام مراحل اداری اعزام سفیر جدید جمهوری اسلامی ایران به سوئد، به علت اهانت به ساحت مقدس قرآن 
کریم در این کشور، دستگاه سیاست خارجی فعلا برنامه ای برای اعزام سفیر جدید به استکهلم ندارد.«پیش از 
این قرار بود حجت اله فغانی به عنوان سفیر جدید ایران به استکهلم اعزام شود که پس از اقدام سوئد در اعطای 

مجوز برای اهانت به ساحت قران مجید این سفر لغو شد.

کنایه یک نماینده به اظهارات باهنر درباره اصلاح طلبان و انتخابات
یک عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس به اظهارات اخیر باهنر درباره حضور اصلاح طلبان در انتخابات واکنش 
توییتری نشان داد. جلیل رحیمی جهان آبادی در واکنش به اظهارات اخیر باهنر درباره حضور اصلاح طلبان در 
انتخابات در توییتر نوشت: خلاصه پیشنهاد باهنر به اصلاح طلبان: »شما در انتخابات شرکت کنید، بعد شما را 
رد صلاحیت کنیم، اما شما مردم را تشویق کنید تا مشارکت بالا برود، چون مردم به حرف ما پای صندوق نمی آیند 
بعد ما اصولگرایان با خودمان رقابت کنیم و پیروز شویم و شما شکست مفتضحانه خود را بپذیرید و از ما تشکر 

کنید.«

تشکیل وزارت خانواده در کمیسیون فرهنگی مجلس تصویب شد
سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس از مصوبه این کمیسیون برای تشکیل وزارت خانواده، زنان و جوانان خبر 
داد. احمد راستینه سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی در گفتگو با فارس، با اشاره به نشست 
امروز کمیسیون فرهنگی مجلس گفت: در جلسه امروز کمیسیون لایحه برنامه هفتم توسعه مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت. وی افزود: در این جلسه اعضای کمیسیون با مصوبه خود، دولت را مکلف به تشکیل وزارت خانواده، 
زنان و جوانان کردند. سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس اظهار داشت: براساس این مصوبه، وزارت خانواده، 
زنان و جوانان با ادغام معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری و معاونت جوانان وزارت ورزش و جوانان 

تشکیل می شود. 

مرندی از معاونت بین الملل دانشگاه تهران برکنار شد
سید محمد مرندی، مشاور تیم مذاکره کننده هسته ای که اظهاراتش درباره مذاکرات هسته ای پس از روی کار 
آمدن دولت رئیسی پر واکنش بوده، از معاونت بین الملل دانشگاه تهران کنار گذاشته شد.دلیل این برکناری، 
اختلاف مرندی با رئیس دانشگاه تهران برسر پردیس البرز دانشگاه تهران و آنچه »مدرک فروشی و بی اعتبار سازی 
دانشگاه تهران« عنوان شده، اعلام شده است.گفتنی ست مرندی استاد زبان دانشگاه تهران است و از مهر ماه 

۱۴00 به عنوان معاون بین الملل دانشگاه تهران مشغول به فعالیت شده بود.

اعضای هیأت رئیسه جبهه اصلاحات انتخاب شدند
اعضای هیأت رئیسه جبهه اصلاحات با رأی اکثریت اعضای این جبهه، انتخاب شدند.محمد سالاری عضو 
جبهه اصلاحات با اشاره به جزئیاتی از سومین جلسه مجمع جدید این جبهه اصلاحات، گفت: در این جلسه 
بدرالسادات مفیدی با رأی اکثریت اعضا، به عنوان دبیر جبهه اصلاحات انتخاب شد.وی افزود: همچنین در این 
جلسه، محسن آرمین به عنوان نایب رئیس اول و نیز طاهره نقی ئی به عنوان نایب رئیس دوم و همین طور جواد 

امام به عنوان سخنگوی دور جدید جبهه اصلاحات انتخاب شدند.

واکنش مهاجرانی به اتفاقات پاریس؛ واقعا ماجرا سینمایی شد! 
عطاالله مهاجرانی به ماجرای اتفاقات پاریس واکنش نشان داد. عطاالله مهاجرانی نوشت: واقعا ماجرای آشوب 
در پاریس سینمایی شد! در یکی از یورش ها به فروشگاه لامبورگینی، جوانی سوار لامبورگینی شد و از توی در 

شیشه ای فرار کرد. فیلم اکشن بدون جلوه های ویژه و فتوشاپ.

فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم خبرداد:

رفع تصرف اراضی ملی روستای خاوه شهرستان کهک
فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم از رفع تصرف اراضی ملی در روستای 
خاوه شهرستان کهک خبرداد و گفت: این اراضی شامل ۷ فقره ساخت و ساز، دیوار کشی، اتاقک و استخر 
بوده است. عباس زینی وند در گفت وگویی ، با اشاره به اینکه حراست از عرصه های ملی به عنوان یکی از 
وظایف اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم با جدیت دنبال می شود، اظهار کرد: با توجه به وسعت 
قابل توجه استان قم نیروها و امکانات محدود یگان حفاظت این اداره کل پاسخگوی نیاز موجود نیست و 
برای تحقق حراست واقعی ما نیازمند مشارکت جدی اقشار مختلف مردم هستیم. وی بر لزوم همراهی مردم 
در حراست از منابع طبیعی و انفال تاکید کرد و گفت: باید به شیوه ای از انفال بهره برداری کنیم که این انفال 
برای آیندگان نیز باقی بماند. زینی وند با اشاره به اهتمام جدی این یگان در برخورد با متصرفان اراضی ملی 
تصریح کرد: در راستای اجرای تبصره ذیل ماده ۵۵ قانون حفاظت و بهره برداری از جنگلها و مراتع، ۵000 
مترمربع از عرصه های جنگلی و مرتعی روستای خاوه واقع در پلاک 226 اصلی بخش ۵ قم موسوم به 
خدرآباد خاوه با همکاری عوامل نیروی انتظامی و یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
قم رفع تصرف شد و به دولت بازگردانده شد. فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 

استان قم افزود: این اراضی شامل ۷ فقره ساخت و ساز، دیوار کشی، اتاقک و استخر بوده است.
 

معاون دادستان قم خبرداد:
آغاز طرح ارتقاء امنیت و سالم سازی بوستان های شهری 

معاون دادستان قم از آغاز طرح ارتقاء امنیت و سالم سازی بوستان های شهر قم خبر داد و گفت: در 
راستای تأمین نظم و امنیت عمومی و بهره مندی خانواده ها از بوستان ها در ایام فراغت، با هرنوع هنجار 
شکنی طبق قانون و با قاطعیت برخورد می شود و این طرح تا آخر تابستان در بوستان های هدف اجرا 
خواهد شد.  روح الله مسلم خانی در گفت و گویی اظهار داشت: در تلاش هستیم ضمن اجرای برنامه 
های فرهنگی متنوع از سوی قرارگاه ۱۹ دی در سطح بوستان ها، با افرادی که قصد هنجارشکنی و سلب 
آسایش عمومی در سطح بوستان ها را دارند، وفق قانون و با قاطعیت برخورد شود. معاون دادستان قم 
ایجاد امنیت در بوستان ها برای حضور خانواده ها را یک مطالبه مردمی خواند و گفت: از ابتدای اجرای این 
طرح از آغاز تابستان با دستورات قضایی، ۹0 نفر از هنجارشکنان و مزاحمین خانواده ها توسط ضابطین 
قضایی دستگیر شده اند و ۱0 دستگاه خودرو توقیف شده است و برای متخلفان پرونده قضایی تشکیل 
شد. مسلم خانی در پایان ابراز امیدواری کرد که باحضور متولیان و نهادهای فرهنگی و نظارت ضابطین با 
دستور قضایی و همراهی و مشارکت مردم، بوستان ها محل امنی برای حضور خانواده ها در تابستان باشد.

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

توقیف کامیون حامل ۱۰ تن چوب قاچاق 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم  از توقیف یک دستگاه کامیون و کشف ۱0 تن چوب قاچاق در 
استان خبر داد.  سرهنگ ولی ترابی اظهار داشت: مأموران یگان تکاوری استان یک دستگاه کامیون حامل 
چوب قاچاق را در عوارضی "قم- تهران" متوقف کردند. وی افزود: در بازرسی از داخل کامیون توقیف شده، 
۱0 تن انواع چوب قاچاق و فاقد هرگونه مجوز کشف و یک نفر در این رابطه دستگیر شد. معاون عملیات 
فرماندهی انتظامی استان قم گفت: متهم به همراه خودرو توقیفی و کالای قاچاق برای سیر مراحل رسیدگی 
به مرجع ذیصلاح تحویل شد. سرهنگ ترابی خاطرنشان کرد: شهروندان می توانند هرگونه گزارشات خود را 

از طریق سامانه ۱۱0 مرکز فوریت های پلیسی و یا از طریق سامانه ۱۹۷ دفتر نظارت همگانی اعلام کنند.
 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

کشف بیش از ۲۵ کیلوگرم تریاک در مبادی ورودی قم
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان از کشف بیش از 2۵ کیلوگرم تریاک در مبادی 
ورودی قم و دستگیری یک نفر در این رابطه خبر داد. سرهنگ »حسن هاشم نیا« اظهار داشت: در تعامل 
اطلاعاتی منبع مورد وثوق در خصوص حمل و جابجایی مقادیری مواد مخدر از استان فارس به پایتخت، 
موضوع در دستور کار اطلاعاتی و عملیاتی ماموران مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان قرار 
گرفت. وی افزود: ضمن هماهنگی های قضائی، مأموران با بکارگیری یکسری شگرد های پلیسی، سرانجام 
یک دستگاه خودروی »سواری آزرا« را شناسایی، متوقف و یک نفر قاچاقچی مواد مخدر را دستگیر کردند. 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان ادامه داد: طی بازرسی صورت گرفته از داخل 
باک خودروی موصوف 2۵ کیلو و 2۵0 گرم تریاک در قالب 2۳ بسته کشف شد. وی اضافه کرد: در نهایت 

متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

آمادگی شهرداری قم برای دهه
 امامت و ولایت

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم از آمادگی کامل 
شهرداری در برگزاری دهه امامت و ولایت در شهر قم خبر داد.

سید محسن میرهادی در گفت وگویی با تبریک دهه امامت و ولایت که امسال 
مزین به شعار ایمان به غدیر-امید به ظهور است، اظهار داشت: عید قربان عید 
فداکاری، ایثار، اخلاص و عشق است و یادآور زیباترین نمونه تعبّد انسان در برابر 
خداوند متعال است. در دهه امامت و ولایت، غدیر به عنوان الگوی مهم معیار 
زندگی و محور وحدت است و ابعاد این واقعه بزرگ می بایست به روشنی برای 
آحاد جامعه بخصوص نسل جوان تبیین شود و یکی از بهترین فرصت هایی 
بوده که می توان با برنامه ریزی صحیح  نشاط معنوی را در جامعه ایجاد و نهادینه 
نمود. وی با یادآوری رسالت ذاتی شهرداری اضافه کرد: باید ارگان های فرهنگی 
در اجرای برنامه های دهه امامت و ولایت  پیش قدم شده و شهرداری نیز در کنار 

دیگر ارگان های فرهنگی رسالت خود را انجام دهد.
میرهادی به استقبال شهروندان و عاشقان اهل بیت)س( از پیاده روی روز عید 
غدیر در بلوار معنوی پیامبر اعظم)ص( اشاره کرد و افزود: این مراسم امسال هم 
با شور و شعور معنوی، پر رنگ تر از سال قبل برگزار می گردد و در این خصوص 

وظیفه آماده سازی، آذین بندی و خدمت رسانی در اولویت کاری قرار دارد.
وی یادآور شد: برای ارائه خدمات رسانی مطلوب به شهروندان جهت شاد 
پیمایی در روز عید سعید غدیر خم، طول مسیر بلوار پیامبر اعظم)ص( در 
بین مناطق هشتگانه شهرداری و در فواصل مشخص تقسیم شده است و ۱۵ 
دستگاه تانکر آب آشامیدنی در مسیر بلوار پیامبر اعظم)ص( مستقر خواهد شد.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم تصریح کرد: 
آماده سازی و فضاسازی شهر از عید قربان تا عید غدیر در مناطق هشتگانه 
و سازمان های تابعه شهرداری در دستور کار قرار گرفته و سازمان زیباسازی 
اقدامات لازم را انجام داده  است. وی خاطرنشان کرد: اهتزاز پرچم های بلند، 
بنرهای  نصب  همچنین  چوب  سر  دو  پرچم های  و  رنگی  ریسه های  نصب 
اعظم)ص(  پیامبر  بلوار  نورپردازی  و  است  اجرا  در حال  تبلیغی  و  فرهنگی 
به صورت ویژه انجام شده است. میرهادی از آذین بندی ویژه عید غدیر در معابر 
خبر داد و ابراز کرد: بزرگراه امام علی)ع( و زیرگذر غدیر به صورت ویژه آذین بندی 
شده و برای پیاده روی خودجوش روز غدیر برنامه ریزی  لازم برای آذین بندی بلوار 
و راه اندازی سرویس های بهداشتی و همچنین برپایی ایستگاه های صلواتی 
در طی مسیر انجام شده است. وی با اشاره به حضور و استقرار همکاران از 
سازمان های اتوبوس رانی و تاکسیرانی  در روزهای عید سعید قربان و عید سعید 
غدیر خم یادآور شد: سرویس دهی ناوگان حمل ونقل و خدمات رسانی تمامی 
خطوط برای جابجایی زائرین و شهروندان در این دو عید بزرگ برنامه ریزی شده 
است. مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم از آمادگی 
کنترل  راستای  در  شهری  تخلفات  رفع  و  پیشگیری  کل  اداره  اکیپ های 
ناهنجاری های اجتماعی از قبیل سد معبر، متکدیان و... پیرامون مسجد 
مقدس جمکران و حرم کریمه اهل بیت )س( به عنوان دیگر اقدامات شهرداری 
قم در این اعیاد خبر داد. وی در پایان اضافه کرد: برای حفظ ایمنی مسیر 
پیاده روی، تیم های آتش نشانی نیز در طول مسیر مستقرشده و تیم های ایمنی 

در روز عرفه و نماز عید قربان نیز حضور خواهند داشت.
 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم مطرح کرد:

سهم قابل توجه موتورسیکلت
 در ترددهای شهری قم

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: استفاده از موتورسیکلت در 
شهر قم سهمیه قابل توجهی در سفرهای درون شهری دارد.

رضا خانه زاد یزدی در گفت وگویی، با اشاره به وضعیت تقاضای سفر در شهر 
قم اظهار داشت: تعداد سفرها در یک دوره زمانی ۱۵ ساله رشد سریعی دارد 
که یکی از دلایل آن ویژگی های سرانه مالکیت خودروست که نسبت آن در کل 

شهرهای کشور افزایش داشته است.
وی با بیان اینکه وضعیت تقاضای سفر و تردد با خودروهای شخصی در مرکز 
شهر تا حدی بحرانی است، مطرح کرد: اگر برای این بحران، اقدامی صورت 

نگیرد افزایش یافته و مدیریت ترافیک را دشوارتر می کند.
به  توجه  با  کرد:  تصریح  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون 
برنامه ریزی های انجام شده وضعیت تصادف در قم به خوبی رصد و کد گذاری 
شده است، هرچند ورود اطلاعات زمان برد، اما این ویژگی برای وضعیت ایمنی 
شبکه مؤثر بوده است. وی با تأکید بر اینکه ازجمله این پیشنهادات، ممیزی 
ایمنی ترافیک در برخی از نقاط بود که وضعیت ایمنی بهبودیافته و در این 
خصوص مطالعاتی در قم شروع شد، افزود: مجموعه ای از راهکارهایی که در 
قم پیشنهاد شد، شامل شبکه غیر موتوری، حمل ونقل همگانی، شبکه معابر، 

پارکینگ، پایانه و سیاست های مدیریت تقاضای سفر است.
وضعیت ترافیکی شهر با اجرای طرح جامع حمل ونقل بهبود می یابد 

خانه زاد یزدی خاطرنشان کرد: این گزینه ها با هم ترکیب و برای افق بلندمدت 
ارزیابی اقتصادی صورت گرفت که اثرات آن بر سیاست و اهداف کلی ازجمله 

کاهش خطرات محیط زیستی و افزایش ایمنی قابل سنجش است.
وی اضافه کرد: همه آن ها در قالب ساخت و بهره برداری و هزینه های اجرا 
برآورد و گزینه ها بر اساس هزینه هایی که امتیازات بالاتری داشته اند، انتخاب و 

در جلسه کمیته فنی روی جزییات گزینه ها نیز بحث شد.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم عنوان کرد: گزینه مناسب آن است 
که مجموعه ای از پیاده راه ها را در هسته مرکزی برای کاهش جذابیت خودروی 
شخصی اجرا کنیم. وی با بیان اینکه هم زمان با طرح جامع حمل ونقل، مطالعه 
جداگانه  طرح حمل ونقل با دوچرخه توسط دانشگاه قم انجام شد اذعان کرد: 
در این مطالعات یک شبکه وسیع تری نسبت به پیشنهاد طرح جامع حمل ونقل 
مطرح کردند و با اجرایی شدن آن سنجیده و پوشش خوبی روی شهر قم داریم.
از  داشت:استفاده  اظهار  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون 
موتورسیکلت در شهر قم سهمیه قابل توجهی در سفرهای درون شهری دارد، با 
توجه به نزدیکی موتور و دوچرخه باید بتوانیم برخی از موتورسواران را تشویق به 
استفاده از دوچرخه کنیم به جای اینکه به سمت خودروی شخصی حرکت کنند 

که بسترسازی آن در طرح جامع فراهم شده است.
 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم:

شناسایی ۸۷9 پرونده و اتمام تعیین 
تکلیف ۱3۰ پرونده بند "ت" تبصره ۶ 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم از شناسایی ۸۷۹ پرونده و اتمام تعیین تکلیف 
۱۳0 پرونده بند "ت" تبصره 6 در سطح این منطقه خبر داد.

به گزارش ندای قم به نقل از روابط عمومی شهرداری، علیرضا اقبالیان در 
گفت وگویی با اشاره به اجرای بند "ت" تبصره 6 قانون بودجه کشور در مورد 
تعیین تکلیف مستحدثات دارای تخلفات اظهار داشت: این قانون ظرفیت 
بی نظیری بوده که سبب تعیین تکلیف ساختمان های دارای حکم قلع بنا تا 

پایان سال ۱۴00 می شود و مالکان می توانند از این فرصت استفاده کنند.
وی مجموع کل پرونده های احصا شده برای این موضوع در سطح منطقه 
چهار را ۸۷۹ مورد دانست و عنوان کرد: تاکنون تعداد ۱۳0 پرونده تعیین 
تکلیف شده و در روند پرداخت قرار گرفته است. مدیر منطقه چهار شهرداری 
قم با بیان اقدامات در زمینه شناسایی پرونده ها، تصریح کرد: ارسال پیامک 
به مؤدیان، برقراری تماس تلفنی، نصب بنر در سطح منطقه، اطلاع رسانی از 
طریق مصاحبه و خبر و ارسال متون در شبکه های اجتماعی تاکنون صورت 
گرفته است. وی ادامه داد: برگزاری جلسات متعدد جهت تسریع در فرآیند 
تعیین تکلیف پرونده ها، اختصاص کارشناس بازدید جداگانه مخصوص این 
پرونده ها و بازدید خارج از نوبت جهت تسریع فرآیند نیز در راستای ترغیب 

مالکین انجام شده است.

عکاس :حامد غلامی

اینکه  به  اشاره  با  قم  استان  انتظامی  فرمانده 
تغییرات شهر قم در سال های اخیر مشهود است 
گفت: شهروندان از عملکرد شهرداری در سال های 

اخیر به نیکی یاد می کنند. 
دکتر  با  دیدار  در  میرحیدری  سردار محمدرضا 
سقائیان نژاد و مدیران شهرداری قم، با اشاره به 
اینکه شهر قم در سال های اخیر گام های مثبتی به 
سمت توسعه در حوزه های مختلف برداشته است 
اظهار داشت: برای کسانی که گاه به گاه به این شهر 

می آیند، این تغییرات مشهود است. 
وی با تأکید بر اینکه نیروی انتظامی نسبت به 
ارتقای سطح همکاری ها با شهرداری مشتاق است 
افزود:  ایجاد و حفظ فضاهای شهری و فضای سبز 
را شهرداری انجام می دهد و نیروی انتظامی سعی 

در حفظ امنیت این فضاها دارد. 
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در شهر قم 
تأثیرات اخروی  حرکت در مسیر خدمت به مردم 

دارد و مردم شریف این شهر هم قدردان هستند. 
قم  شهر  کلانتری های  توسعه  داد:  ادامه  وی 
موضوع بسیار مهمی است که از سوی مدیریت 
با  باید پیگیری شود.  سردار میرحیدری  شهری 
اشاره به اینکه فرماندهی معصومیه باید بسیار ویژه 
حضور  فضای  باید  کرد:  خاطرنشان  شود  دیده 
پلیس آگاهی، مواد مخدر و امنیت در پیرامون حرم 
مطهر فراهم شده و ظرفیت ارتقای خدمات امنیتی 

در اطراف حرم مطهر ایجاد شود.  
گشت های آشکار مبارزه با موادمخدر در 

محلات قم آغاز می شود
مقدس  مسجد  محدوده  در  کرد:  اضافه  وی 

جمکران هم باید زیرساخت های نیروی انتظامی 
و ایستگاه ایجاد شود که بتوانیم از نظر امنیتی و 

ترافیکی این فضا را مدیریت کنیم. 
اینکه  به  اشاره  با  قم  استان  انتظامی  فرمانده 
محل استقرار پلیس راهور در معابر و چهارراه های 
گفت:  است  نامناسب  حاضر  حال  در  قم  شهر 
این نوع قرار گرفتن خود موجب ترافیک می شود. 
و  معابر  در  راهور  پلیس  استقرار  جایگاه های  اگر 
این  ایجاد شود، عملکرد  چهارراه های مهم شهر 

پلیس بسیار بهتر خواهد شد. 
وی با اشاره به اینکه درزمینهٔ جمع آوری معتادین 
متجاهر هم باید همکاری بیشتری صورت بگیرد 
اظهار داشت: گشت آشکار مبارزه با مواد مخدر در 
محلات شهر قم توسط فرماندهی انتظامی استان 

آغاز به کار خواهد کرد.
  سردار میرحیدری خواستگار ایجاد نمایشگاه 
دائمی مواد مخدر به منظور آشناسازی شهروندان و 
خانواده ها با مواد مخدر و اثرات و تبعات آن، در قم 
با همکاری شهرداری شد. وی همچنین از شهردار 
قم خواست که فضای مناسب برای نشست های 
مشترک پلیس و جوانان در بوستان های شهر ایجاد 

شود. 
شهردار قم :نتیجه انسجام آسایش و آرامش 

مردم است 
وجود  به  اشاره  با  دیدار  دراین  نیز  قم   شهردار 
نیروی  و  شهرداری  میان  عملکردی  انسجام 
انتظامی استان، بر برگزاری جلسات منظم برای 

پیشبرد مسائل مشترک تأکید کرد. 
به  اشاره  با  نژاد  سقائیان  مرتضی  سید  دکتر 

فرارسیدن سال نهم عملکرد تیم مدیریت شهری 
اظهار داشت: به تجربه دریافته ایم که شهرداری و 
نیروی انتظامی به عنوان دو ارگان خدوم و همیشه 

در میدان، باید تعامل بین خود را تقویت کنند. 
برای  زیربنایی  اقدامات  سری  یک  افزود:  وی 
شهرداری  و  انتظامی  نیروی  بین  ارتباط  تقویت 
اجرایی شده که همین مسیر هم در آینده پیگیری 

خواهد شد. 
شهردار قم با تأکید بر اهمیت برگزاری جلسات 
منظم هماهنگی میان این دو ارگان خاطرنشان 
و  شهرداری  میان  عملکرد  انسجام  نتیجه  کرد: 

نیروی انتظامی، آسایش و آرامش مردم است.  
وی گفت: شهرداری از تولد با مرگ با زندگی مردم 
عجین است و نیروی انتظامی هم در تمام بخش ها 

برای مردم امنیت و آسایش ایجاد می کند. 
دکتر سقائیان نژاد عنوان کرد: وحدت و انسجام 
امور  پیشبرد  برای  می تواند  باهم  دستگاه ها  این 

شهروندان بسیار پربرکت باشد. 
وی با اشاره به همکاری شهرداری طبق قانون 
پلیس  برای  ماشین آلات  و  تجهیزات  تأمین  برای 
اجرا  طرح  این  که  است  سوم  سال  گفت:  راهور 
می شود و شهرداری تلاش کرده همراهی خوبی با 

پلیس راهور داشته باشد.  
شهردار قم  اهمیت مسائل حوزه حجاب و عفاف 
را مورد توجه قرار داد و خاطرنشان کرد: شهرداری 
تأمین  مانند  دارد  قانونی  تکلیف  که  مسائلی  در 
روشنایی یا فضاسازی بوستان ها تلاش می کند، 
اما مدیریت فرهنگی جامعه به عهده دستگاه های 

متولی است.

فرمانده انتظامی استان در دیدار با شهردار قم :

پیشرفت  شهر قم مشهود است

بادهای ۱2۰روزه در سیستان و طولانی شدن خشکسالی تالاب بین المللی هامون در شمال سیستان وبلوچستان خروارها خاک را به سوی منازل 
مسکونی روانه و زیست مردم را سخت کرده است.


